
تولیت آستان مقدس امام خمینی)ره( با بیان اینکه 
برای رسیدن به راه حل مطلوب برای مشکلات باید عقل 
خود را روی هم بگذاریم  گفت: معضل بزرگ جامعه انسانی 

'من گرایی ' است. 
به گزارش جماران، حجت الاسلام و المسلمین سید 
برگزیده کشوری  های  تیم  با  دیدار  در  حسن خمینی 
مناظره  در  اگر  افزود:  دانشجویی  مناظره  ملی  مسابقه 
با یکدیگر هدفمان یافتن حقیقت باشد، با اینکه هدف 

پیروزی »من« باشد بسیار متفاوت است.  
وی ادامه داد: اگر بخواهیم به حقیقت برسیم رگ گردن 
مان بیرون نمی زند بلکه همه افراد عقل خود را روی هم 
می گذارند تا به بهترین تصمیم برسند؛ اینجا دیگر کسی 
فریاد نمی زند، زیرا کسی دنبال »من« نیست، بلکه دنبال 
بهترین تصمیم است.  تولیت آستان مقدس حضرت امام 
خمینی)ره( با تأکید بر گم نکردن هدف در سخن گفتن، 
گفت: اصل اول مناظره یافتن حقیقت است؛ در این صورت 
یک طرف به دیگری به عنوان سوژه نگاه نمی کند بلکه 
حقیقت موضوعیت دارد تا طرفین دست در دست هم به 

نقطه مورد نظر برسند...

رئیس پلیس راه استان از تکرار حادثه تصادف سال 
92در آزاد راه"قم–تهران"خبر داد و گفت: یک دستگاه 
اتوبوس پس از ترکیدگی لاستیک با 37 مسافر دانش 
آموز با عبور از گارد وسط جاده به لاین روبه رو رفته اما 
خوشبختانه هیچ خودرویی در مسیر روبه رو با آن برخورد 

نکرده است. 
سرهنگ اردشیر جمشیدی راد افزود: ساعت 15:30 
دقیقه روز جمعه یک دستگاه اتوبوس حامل37 مسافر 
دانش آموز که از " قزوین به قم" برای زیارت مراجعه می 
کرد در مسیر برگشت کیلومتر 36 آزادراه "قم-تهران" به 

علت ترکیدگی لاستیک جلو سمت چپ ...

رییس سازمان انرژی اتمی گفت: حدود 9 تن اورانیوم 
غنی شده ایران در چند روز آینده به روسیه صادر می شود. 
علی اکبر صالحی روز شنبه در حاشیه دومین رونمایی از 
دستاوردهای شرکت های دانش بنیان که در سالن اجلاس 

سران برگزار شد درمورد تبادل سوخت ایران افزود: تبادل 
سوخت به خوبی پیش رفته همچنان که پیش از این هم 
اعلام شد ما 137 تن کیک زرد از کشور روسیه وارد کرده ایم 

و در چند روز آینده نیز حدود 9 تن اورانیوم ...
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گزارش »ایمان« ازنام نویسی نامزدهای مجلس خبرگان و شورا 

تنور داغ انتخابات
در روزهای سرد

از صبح روز پنجشنبه 26 آذرماه ثبت نام داوطلبان انتخابات مجلس خبرگان رهبری در وزارت کشور و فرمانداری ها 
آغازشده و تا 2 دی ادامه می یابد. ثبتنام داوطلبان دهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی نیز از روز، شنبه 28 آذر آغاز 
شد و تا 4 دی ادامه خواهد داشت. درحالی که امسال پائیز بسیار سردی را در کشور تجربه می کنیم، تنور انتخابات داغ تر از 
دوره های گذشته است و این موضوع را می توان از گفت وشنودهای بین مردم عادی در کوچه و بازار فهمید. اسامی بزرگی که 
طی سه روز گذشته در وزارت کشور و فرمانداری ها حضور یافته اند و نام خود را به عنوان کاندیدای مجلس خبرگان رهبری 
و مجلس شورای اسلامی ثبت کرده اند که البته در خصوص مجلس شورای اسلامی هنوز نام های بزرگ بر برگه ثبت نام نقش 

نبسته است و این افراد شاید زمان ثبت نام خود را به روزهای آینده موکول کرده اند...

آیت الله مومن:

آیت الله جنتی زیر بار زور نمی رود

رئیس پلیس فتا استان قم خبرداد: 

دستگیری عامل انتشار فایل های خصوصی 

رییس سازمان انرژی اتمی خبر داد: 

صادرات حدود 9 تن 
اورانیوم غنی شده ایران به روسیه 

جناب خان و کلاه قرمزی شب یلدا می آیند
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حادثه ای که به خیر گذشت

سانحه برای اتوبوس 
حامل 37 دانش آموز 

در اتوبان قم

 مرجع تقلید شیعیان بابیان اینکه خانواده های زندانیان حکم امانت دارند و باید از آنان مراقبت کرد 
گفت: باید حقوق خانواده زندانیان به طور کامل رعایت شود و مبادا با زندانی شدن سرپرست، خانواده 

دچار آسیب شود. 
آیت الله  وحید خراسانی در با دیدار رئیس سازمان زندانها  اظهارداشت : زندان در آموزه های اسلامی 
محلی برای تربیت افراد است لذا دستورات دین در خصوص زندانیان و همچنین خانواده های آنان باید 
به طور کامل اجرا شود. وی با تاکید بر اینکه خانواده های زندانیان حکم امانت دارند و باید از آنان مراقبت 
کرد گفت: باید حقوق خانواده زندانیان به طور کامل رعایت شود و مبادا با زندانی شدن سرپرست، 

خانواده دچار آسیب شود. وی در ادامه گفت: اجرای کامل دستورات دین تنها راه مبارزه با فساد در 
جامعه است و از این رو تامل در آیات قرآن و اجرای دستورات آن باید به طور کامل در زندگی روزانه 
همه ما قرار گیرد. این مرجع تقلید شیعیان با مورد تاکید قرار دادن حق الناس در دین اسلام گفت: 
حقوق زندانیان مصداق حق الناس است و سعی کنید در برخورد با زندانیان این موضوع را مدنظر داشته 
باشید چرا که آنان آسیب دیده هستند و باید کمک کنید تا دوباره به جامعه بازگردند. ایشان در پایان با 
تاکید مجدد بر حقوق خانواده زندانیان گفت: خانواده های زندانیان حکم امانت را دارند و کمک به حل 

مشکلات آنان اجر بزرگی نزد خداوند دارد.

آیت الله وحید خراسانی:

حقوق خانواده زندانیان باید به طور کامل رعایت شود
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روزنامه

سید حسن خمینی تاکید کرد: 

من گرایی 
معضل بزرگ 
جامعه انسانی 

انتخابات 92 الگوی  انتخابات 94

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم

شورای اسلامی شهر مقدس قم

محمد رضا عارف عنوان کرد:
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مخاطره ای جدی 
در خلیج فارس

اوایل ماه ماه جولای امسال پاره ایی منابع خبری از توافق 
میان وزرای دفاع قطر و ترکیه مبنی بر ایجاد یک اتحاد 
نظامی مشترک انتشار دادند. العطیه وزیر دفاع قطر آن زمان 
این اخبار را تکذیب نکرد اما یاد آوری کرد" کشورش در 

صدد توسعه برنامه های دفاعی در برابر آن چیزی است که از جانب او شرایط حاد منطقه 
توصیف شد".اما اکنون مشخص شده ترک ها بر اساس طرحی که از سوی ستاد ارتش 
این کشور پیشنهاد وتوسط رئیس جمهورتایید شده، برنامه وسیعی برای حضور نظامی 
در خلیج فارس با ایجاد پایگاهی آموزشی - عملیاتی تدارک دیده اند. ظاهرا پایگاه مذکور 
در دوحه ایجاد و بخشی از یک برنامه گسترده تر نظامی خارج از چارچوب ناتو است که 
اواخر سال گذشته میلادی توسط هولسی آکار رئیس ستاد ارتش ترکیه تدوین و به رئیس 
جمهور ارائه شده است. بر اساس این برنامه ترکیه به همکاری های مستشاری نظامی 
خود با کشورهای عربی خلیج فارس با ایجاد پایگاه و استقرار نیروهای آموزشی و عملیاتی 
جنبه عملیاتی خواهد داد.پاره ایی منابع دیپلماتیکی اروپایی مقیم دوحه به نقل ازنزدیکان 
امیر قطر گفته اند در سفراواسط ماه جولای امسال امیر قطر به ترکیه، چارچوبه این توافق 
مشخص شد. گفته شده بر اساس این توافق دوحه با هزینه خود و تامین منابع مالی مورد 
نیاز ارتش ترکیه چیزی بین 900 میلیون تا 2/1میلیارد دلار برآورد شده پایگاه مذکور را 

در اختیار ترکیه قرارخواهد کرد.
اسناد این توافق در سفر اوایل این ماه رجب طیب اردوغان به دوحه نهایی و مبادله 
گردید.اکنون منابعی در بیروت که روزنامه السفیر آنها را معتبرمعرفی کرده از استقرار هزاران 
نیروی عملیاتی ارتش ترکیه در این پایگاه سخن گفته اند. السفیرهمچنین به نقل از "احمد 
دیمبرروک" سفیر ترکیه درقطر اعلام کرد"3 هزار نظامی از نیروی زمینی در پایگاه مذکور 
مستقر خواهند شد ".السفیر با حیرت آور توصیف کردن این اقدام قطر یا آور شده" عثمانی 
ها پس از 100 سال به خلیج فارس بازگشتند".در همین حال اعلام شده ظرف 2 هفته 
گذشته با استقرار 100نظامی ترکیه در قطر مرحله اولیه این توافق آغاز شده است. با این 
اقدام اما آنچه می تواند به پیچیدگی شرایط بحرانی منطقه بیافزاید،تبعات نگران کننده این 
توافق است. از یک سونگرانی از عضویت ترکیه در ناتو)به دلیل تعهدات متقابل ترکیه و ناتو 
به یکدیگر( و از سوی دیگر واکنش احتمالی کشور های عضو شورای همکاری خلیج فارس 
به این اقدام.اگر آنچه در باره بخش سیاسی این توافق مبنی بر "دفاع مشترک در صورت 
بروز تهدید مشترک" گفته شده صحت داشته باشد که ظاهرا دارد با توجه به بحران های 
رو به تزاید خاورمیانه این توافق بالقوه می تواند به دامنه نگرانی های امنیتی و نظامی منطقه 

به شدت بیافزاید؟.
آیا قطری ها و ترکها چنین چیزی را دنبال می کنند؟.نگران کننده شاید!!.بحران های 
خاورمیانه ثابت کرده اند بلا استثنا در چار چوبه خود محدود نمی مانند.اما اکنون با این 
توافق و نقش ترکیه درآن؛ هنگام بروز یک بحرانی که نمی دانیم چیست؟ بر اساس منشور 
عمومی ناتو،این سازمان به اعتبار همپیمانی باترکیه قرار است به حمایت ازمثلا قطر وارد 
میدان نبرد و یا حداقل کشمکش  های سیاسی  خاورمیانه شود؟.در این صورت ایالات 

متحده چه موضعی خواهد داشت؟
اما این یک سوی ماجراست. از موضع نهایی کشور های عضو شورای همکاری خلیج 
فارس خصوصا عربستان مطلع نیستیم و به درستی هم نمی دانم آنها چه واکنشی از خود 
نشان خواهند داد.اولا مطابق منشور شورای همکاری خلیج فارس هیچیک از اعضاء حق 
عقد پیمان های نظامی و دفاعی مستقل خارج از چارچوب همکاری های شورا با دیگر 
کشور ها را ندارند. ثانیا ریاض با همه نزدیکی که با ترکیه احساس می کند، بسیار بعید 
است اجازه دهد با عقد پیمان هایی اینچنین سیادت امنیتی و نظامی بر شورای همکاری 
خلیج فارس و نفوذ سیاسی اش بر کشور های عضو پیمان به بازی گرفته شود؛خصوصا 
از جانب قطر که یکی از پردردسر ترین همپیمانان آنها به شمار می رود.به هر حال قبول 
کنیم یا نه؟تحولی شگرف در حوزه امنیتی و نظامی منطقه در حال وقوع است. اماآنچه 
بیشترموجب نگرانی شده به تجربه و شناختی مربوط میشود که ازسیاست های ترکیه 
در دست داریم،آنهم زمانی که این تجربه با روحیات و خصلت های درونی سیاستمداری 
چون اردوغان گره زده شود. واکنش میان مدت ریاض چه خواهد؟ نمی داینم!. واکنش 
تهران چه خواهد بود؟ این را هم نمی دنیم!.فقط این را به خوبی می دانیم در خلیج فارس 
مفهوم سنتی "صلح امنیتی اما پایدار" در حال تبدیل شدن به مفهوم مدرن" صلح مسلح 

اما شکننده" است.

تازه ترین یافته های نظرسنجی ایرنا نشان می دهد؛ 

مشارکت 59 درصد شهروندان ایرانی 
در انتخابات اسفند ماه 

بر پایه تازه ترین نظرسنجی ایرنا، 59 درصد شهروندان ایرانی با قاطعیت اعلام کردند که 
در انتخابات پیش رو شرکت می کنند . 

احساس مسئولیت و مشارکت در تعیین سرنوشت مهم ترین دلایل مشارکت شهروندان 
در این انتخابات عنوان شده است.

خبرگزاری جمهوری اسلامی )ایرنا( با توجه به پیش رو بودن برگزاری دهمین دوره 
انتخابات مجلس شورای اسلامی و پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری در تاریخ هفتم 
اسفند ماه 1394، به منظور شناخت از میزان آگاهی مردم و سایر مسائل مربوط به انتخابات 
به سنجش افکار عمومی از ساکنین مراکز استان های کشور با روش نمونه گیری احتمالی 

اقدام کرده است. 
اطلاعات حاصل از وضعیت مشارکت پاسخگویان ساکن در مراکز استان ها نشان می 
دهد، ساکنین شهرهای زاهدان، بیرجند، همدان، بجنورد، ایلام ، ارومیه، قم، گرگان و 

بندرعباس به ترتیب بیشترین میزان را برای حضور در انتخابات اعلام داشتند. 
بر اساس نتایج به دست آمده؛ 75.9 درصد مردم ایران از زمان برگزاری و نوع انتخابات 
پیش رو آگاه هستند. از این تعداد، 61 درصد پاسخگویان به طور دقیق به تاریخ برگزاری 
انتخابات آینده اشاره داشتند. 20.1 درصد از پاسخگویان در حد »زیاد و خیلی زیاد«پیگیر 
اخبار مجلس شورای اسلامی هستند و 41.1 درصد نیز اعلام داشتند که این اخبار را در 

حد » کم و خیلی کم « پیگیری می کنند. 
پاسخگویانی که پیگیر اخبار مجلس شورای اسلامی هستند، راه های مختلفی را برای 
پیگیری اخبار مجلس بیان کردند. بر اساس همین اطلاعات، 43.7 درصد پاسخگویان از 
»صدا و سیما«، 11 درصد » شبکه های مجازی«، 7.1 درصد » دوستان و آشنایان« و 
مابقی رسانه های دیگر از جمله 'شبکه های ماهواره ای «، »رسانه های مکتوب « را به عنوان 

رسانه مورد استفاده خود برای پیگیری اخبار مجلس نام بردند. 
نتایج نشان داد؛ 46.5 درصد پاسخگویان عملکرد نهمین دوره مجلس شورای اسلامی 

را در حد » متوسط« ارزیابی کردند. 
نتایج این نظرسنجی نشان داد؛ اکثریت پاسخگویان )73.9 درصد ( با شورای نگهبان 
به عنوان نهاد بررسی کننده صلاحیت کاندیداها آشنایی دارند. 60 درصد پاسخگویان اعلام 
داشتند که نظارت نهادهای قانونی برای تعیین صلاحیت کاندیدا ها را ضروری می دانند . 

مهمترین معیار برای تایید صلاحیت کاندیدا از سوی مرجع و نهاد مربوط از نگاه 
پاسخگویان با بیشترین فراوانی شامل »داشتن تجربه کاری مفید، مدیر و مدبر بودن، لیاقت 
داشتن و قانونمداری« است و در مقابل برای رد صلاحیت کاندیدا نیز مهمترین معیارها 
با بیشترین فراوانی به » بی کفایتی فرد، خروج از چارچوب نظام و زیر پاگذاشتن قانون« 
اعلام شده است. بر اساس اطلاعات این نظرسنجی، پاسخگویان معتقدند نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی می بایست »بهبود وضعیت معیشتی و رفاهی«، » قانون گرایی« و » 
اشتغالزایی« را در اولویت کاری خود قرار داده و بیش از پیش به آن توجه داشته باشند. 
43.9 درصد پاسخگویان این سنجش افکار را زنان و 56.1 درصد را مردان تشکیل داده اند. 

میانگین سنی افراد پاسخگو در این پژوهش 38 سال است.
این یافته ها حاصل نظرسنجی انجام شده از جامعه نمونه 2 هزار و 634 نفری در سراسر 
کشور در هفته آخر مهرماه است. ایرنا در نظر دارد، در رابطه با موضوع انتخابات اسفند ماه تا 

زمان برگزاری آن نظرسنجی های دوره ای در این زمینه را به انجام رساند.

آیت الله غرویان:

با حضور سید حسن بارقه امید
در نسل جوان ایجاد شد

یک استاد حوزه علمیه اظهار داشت: برای صحبت در مورد نحوه رهبری باید خبره بود تا 
بتوانیم نظر خود را ارائه دهیم و هرکس نمی تواند در حوزه ای که تخصص ندارد، ورود کند.

آیت الله محسن غرویان در گفت و گو با خبرنگار ایلنا، در مورد واکنش های تندی که 
نسبت به اظهارات اخیر آیت الله هاشمی مطرح شده است، عنوان کرد: به نظر من این یک 
بحث مصداقی است و نیاز به مباحث علمی و کار شناسی دارد، بنابراین باید در این مورد 
خبره باشیم تا بتوانیم نظر خود را ارائه دهیم و هرکس نمی تواند در حوزه ای که تخصص 

ندارد، ورود کند.
وی افزود: اوایل پیروزی انقلاب و بعد از ارتحال امام هم این بحث مطرح بود که 
رهبری باید به صورت فردی یا شورایی باشد؛ حتی در مورد ریاست قوه قضاییه هم همین 
بحث مطرح بود که نهایتا هم شورای عالی قضایی تشکیل شد و بعد ها به دلیل تاخیر در 

تصمیم گیری شورای عالی قضایی به رئیس قوه قضاییه تغییر کرد. 
غرویان با بیان اینکه هم اکنون هم بحث در مورد فردی یا شورایی بودن رهبری مطرح 
نیست و ایشان سابقه را گفته است؛ تاکید کرد: مهم ترین دلیلی که طرفداران فردی بودن 
رهبری مطرح می کنند این است که در موراد مهم رهبری فردی راحت تر می تواند تصمیم 

گیری کند و در رهبری شورایی امکان بروز اختلاف نظر وجود دارد. 
وی ادامه داد: البته ما نمی توانیم کسی را از ورود به این مباحث منع کنیم، اما استفاده از 

واژه های هیجانی و احساسی را هم به صلاح نمی دانم. 
آیت الله غرویان در پایان در مورد ثبت نام کاندیدا ها برای انتخابات خبرگان رهبری گفت: 
با حضور سیدحسن خمینی بارقه امیدی در جامعه و به ویژه برای نسل جوان ایجاد شد و 

باید این حرکت یادگار امام را مغتنم بشماریم و جوانان را امیدوار نگه داریم.

یادداشت

اخبار

رییس مجلس شورای اسلامی تاکید 
کرد: مبارزه با تروریست نیازمند عزم جدی 

بین المللی است.
 علی لاریجانی روز شنبه پس از دیدار 
رییس مجلس سنای فرانسه در نشست 
خبری مشترک در پاسخ به سوالی درباره 
دیدگاه  به  ایران  و  فرانسه  آیا  که  این 
مشترکی در مبارزه با تروریسم رسیده اند، 
اظهار داشت: کشور فرانسه مستحق تر از 
دیگر کشورهای اروپایی است که درمبارزه 
با تروریسم فعال باشد چراکه اخیرا فاجعه 

عمیقی در این کشور توسط تروریست ها 
رخ داد. وی با تاکید بر این که در دیدار 
امروز با رییس مجلس سنای فرانسه گفت 
و گو درمورد تروریست جدی بود، یادآور 
شد: ابعاد و لایه های مختلف مبارزه با 
تروریسم را در این دیدار ورق زدیم و آقای 

لارشه نکات خوبی را مطرح کرد.
رییس مجلس خاطرنشان کرد: ظرافت 
های واقع بینانه در این مساله وجود دارد 
که باید مورد توجه قرار گیرد ، بحث های 
به  رو  و  سازنده  دقیق،  مورد  این  در  ما 

جلو بود. لاریجانی در ابتدای این نشست 
خبری مشترک با ابراز خوشحالی از سفر 
به  فرانسه  رییس مجلس سنای  لارشه 
ایران گفت: مذاکرات نسبتا مفصلی درباره 
همکاری های پارلمانی، اقتصادی و مسایل 
مختلف منطقه ای داشتیم و سفر وی را 
مهم ارزیابی می کنم. وی ادامه داد: درباره 
روابط دو جانبه و پارلمانی و موضوعات مهم 
منطقه ای مانند عراق، سوریه، یمن و به 
خصوص موضوع تروریسم صحبت شد و 
امیدواریم سفر وی درباره مسائلی که بحث 

شد، مفید باشد و این سفر براساس سابقه 
روابط دو کشور، زمینه ای برای گسترش 
روابط بیشتر باشد. به گزارش ایرنا، رییس 
مجلس سنای فرانسه بامداد دیروز برای 
دیدار با مقامات جمهوری اسلامی ایران 
با رییس مجلس  وارد تهران شد. دیدار 
شورای اسلامی نخستین برنامه وی در 
این سفر بود. وی در این سفر چهار روزه 
همچنین قرار است با رییس جمهوری، 
رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام و 

وزیر امورخارجه دیدار و گفت و گو کند.

 لاریجانی در نشست خبری مشترک:

مبارزه با تروریست نیازمند عزم جدی بین المللی است

متین  مسلم

اخبار
علی اکبر ولایتی:

جلوی دشمن را در سوریه نگیریم 
باید در مرزهای مان پذیرای آنها باشیم 

علی اکبر ولایتی رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت نظام با 
اشاره به ارتباط مستقیم قدرت نیروی دریایی با توان مقابله کشور در برابر دشمنان تاکید 
کرد: ایران به عنوان قطب قدرتمند و محور منطقه ای از سوی دوست و دشمن به رسمیت 

شناخته شده است.
علی اکبر ولایتی روز گذشته در مراسم روز پژوهش که حبیب الله سیاری فرمانده نیروی 
دریایی و جمعی از فرماندهان عالی نیروی دریایی حضور داشتند، به بررسی تحولات منطقه 
پرداخت.وی با تاکید بر اینکه حضور نیروی دریایی ایران در دریاهای منطقه حاکی از اقتدار 
کشورمان است افزود: حمایت ایران از مرزهای خود و امنیت کشورهای منطقه در واقع 
امنیت را برای خودمان به همراه می آورد. در غیر این صورت دشمن سنگرهایش را در 
اطراف ایران بنا خواهد کرد.رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع با تاکید بر این که ایران 
تلاش می کند با همسایگان خود روابطی دوستانه داشته باشد گفت:  از 15 کشور همسایه 
ما 13 کشور مسلمان هستند و ما به دنبال برقراری روابط گسترده با همه آنان هستیم.

ولایتی در بخش دیگری از سخنان خود تعامل ایران و روسیه را جزو اقدامات مهم کشورمان 
دانست و خاطرنشان کرد: این که ایران به عنوان عضو ناظر در شانگهای فعالیت می کند 
به منظور مقابله با اقدامات ناتو است. از سوی دیگر روابط ایران و روسیه برای دو کشور از 

اهمیت بالایی برخوردار است.
رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تاکید کرد: برخی می گویند که چرا ما در 
سوریه هستیم و چرا به عراق کمک می کنیم و من درپاسخ به آنها می گویم از نظر اسلامی 
اگر بخواهیم با کشورهای اسلامی به اتحاد ملی دست یابیم باید از طریق خط مقاومت این 
کار را بکنیم و آمریکا نیز از آنجا که فکر می کرد سوریه حلقه ضعیف خط مقاومت است، 
سعی کرد این حلقه را قطع کند.وی ادامه داد: ولی ما این اجازه را به آنها نخواهیم داد چرا 
که سوریه حلقه طلایی مقاومت است. امروز آمریکایی ها از تقسیم عراق و سوریه صحبت 
می کنند چرا که خواهان خاورمیانه ای چند تکه و ضعیف هستند.ولایتی با بیان این که در 
روزهای اخیر شاهد اوج گیری مجدد بیداری اسلامی در کشورهای اسلامی بودیم گفت: 
حوادث نیجریه نشان دهنده اوج گیری مجدد بیداری اسلامی است و در روزهای اخیر 
بیداری اسلامی در نیجریه رشد پیدا کرده و دیدیم که در اربعین نیز شیعیان این کشور 
دست به تظاهرات زدند . این در حالی است که کشورهای غربی با سال ها استعمار این 

کشورها سعی می کردند مانع از تحقق این امر شوند.
رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع با انتقاد از دخالت برخی از کشورهای عرب 
در مسائل داخلی سوریه گفت: متاسفانه امروز برخی کشورها از از برقراری دموکراسی در 
سوریه دم می زنند که خودشان هیچ بویی از دموکراسی نبرده اند. از سوی دیگر در حال 
حاضر اولویت غرب دیگر رفتن اسد نیست . همه می دانند که اسد ماندنی است . ما از سوریه 
حمایت می کنیم چرا که به گفته  حضرت علی )ع( مردم خوار و ذلیل نشدند مگر آنکه در 
خانه شان نشستند تا دشمن به خانه  آنها بیاید و اگر ما هم جلوی دشمن را نگیریم فردا در 
مرزهای خود باید پذیرای آنها باشیم.وی تاکید کرد: حضور ما در سوریه به خاطر عرق ملی 
ما است. این امر در رابطه با عراق هم صدق می کند چرا که اگر آمریکایی ها در عراق مسلط 
شده بودند در کنار مرزهای ما پایگاه می زدند ولی خوشبختانه مردم عراق آمریکایی ها را از 

کشورشان بیرون راندند. 

معاون سیاسی دفتر رئیس جمهوری: 

دولت مصمم است مثال زدنی ترین انتخابات 
را در اوج شفافیت برگزار کند 

معاون سیاسی دفتر رئیس جمهوری از عزم راسخ رئیس جمهوری و دولت یازدهم برای 
برگزاری امیدوارانه ترین، با تدبیرترین و مثال زدنی ترین انتخابات در اوج شفافیت خبر داد. 
به گزارش ایرنا، حمید ابوطالبی در صفحه شخصی خود در توئیتر با اشاره به آغاز ثبت نام 
برای شرکت در دو انتخابات مهم مجلس خبرگان رهبری و مجلس شورای اسلامی نوشت: 
انتخابات سال92، ملت ایران را به این باور راسخ رساند که برای خواست هایشان از طریق 
صندوق رای سخن بگویند؛ حق الناس خواندن آراء، منشا این امید ملی بود.ابوطالبی نوشت: 
رئیس جمهور روحانی و دولت تدبیر و امید با اتکاء به این سخن و کنش حکیمانه، از دل 

سیاه بی تدبیری و نا امیدی پدید آمد و کارهای بزرگی برای ملت انجام داد.
معاون سیاسی دفتر رئیس جمهور با بیان اینکه حق الناس بودن آراء، در شفاف ترین، 
امیدوارانه ترین، باتدبیرترین و مردم باورترین انتخابات نهفته است، گفت: مردم باید احساس 
کنند که آرایشان حق الناس است.به نوشته ابوطالبی در توئیتر، افتخارات ملت ایران با 
انتخابات پیوند وثیق خورده است؛ امام میزان را رای ملت می دانست؛ مقام معظم رهبری 
آن را حق الناس خواند؛ و این دولت حاصل آن است.معاون سیاسی دفتر رئیس جمهوری 
در پایان تاکید کرده است که اینک آغاز اولین انتخابات این دولت است؛ روحانی مصمم 
است یکی از امیدوارانه ترین،با تدبیرترین، و مثال زدنی ترین انتخابات را در اوج شفافیت 
برگزار کند.انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی همزمان با انتخابات پنجمین دوره 

مجلس خبرگان رهبری هفتم اسفندماه سالجاری برگزار می شود.

امیرعبداللهیان:

 به حمایت های خود 
از سوریه ادامه می دهیم 

معاون عربی و آفریقایی وزارت امورخارجه کشورمان با بیان اینکه در گفت وگوی ملی 
سوریه جایی برای تروریست ها وجود ندارد، تاکید کرد: ما به حمایت های خود از سوریه 

ادامه می دهیم و در پایان روند سیاسی فقط مردم سوریه تصمیم خواهند گرفت.
به گزارش ایرنا، امیرعبداللهیان در پایان سومین نشست بین المللی سوریه در محل هتل 
پلاس »نیویورک« افزود: در سومین نشست بین المللی سوریه اختلاف اساسی بر سر تعیین 

مصادیق گروه های تروریستی بود.
وی ادامه داد: ظریف وزیر امور خارجه کشورمان که ریاست هیات ایرانی را برعهده داشت 
با استدلال های منطقی مانع آن شد که لیستی جهت دار در موضوع گروه های تروریستی 
به تصویب برسد و در نهایت توافق شد که کارگروهی متشکل از ایران، روسیه، عمان، مصر، 

ترکیه، اردن و فرانسه برای تنظیم این لیست و ارائه به سازمان ملل اقدام نمایند. 
امیرعبداللهیان با اشاره به قطعنامه مصوب شورای امنیت گفت: تهران از توقف درگیری 
ها، مبارزه جدی با تروریسم، آغاز روند سیاسی و کمک به بازگشت آوارگان سوریه به 
کشورشان حمایت می کند، همچنین تهران، مسکو و تعدادی از کشورهای شرکت کننده 
در اجلاس معتقدند هیچ کس نمی تواند بجای مردم سوریه تصمیم بگیرد. معاون عربی 
و آفریقایی وزارت امورخارجه کشورمان در ادامه با بیان اینکه ما به حمایت های خود از 
سوریه ادامه می دهیم و در پایان روند سیاسی فقط مردم سوریه تصمیم خواهند گرفت، 
افزود: ما از گفت وگوهای سوری-سوری حمایت می کنیم، در گفت وگوی ملی سوریه 
جایی برای تروریست ها وجود ندارد اما معارضه واقعی و معتقد به راه کار سیاسی، نقش 

خود را إیفا خواهد کرد.
امیرعبداللهیان اظهارداشت: انتظار می رود قطعنامه جدید سازمان ملل روند مبارزه 
با تروریسم و فرایند سیاسی را بر مبنای تعهد کشورها و رای شفاف مردم سوریه تقویت 
نماید.وی تصریح کرد: اکنون زمان آن گذشته است که برخی بخواهند با استفاده ابزاری از 

تروریسم به مداخلات خود در سوریه ادامه دهند.
معاون عربی و آفریقایی وزارت امورخارجه کشورمان در ادامه تاکید کرد: اینکه »بشار 
اسد« در پایان روند سیاسی مجددا کاندیدا شود به خود او مربوط است و در نهایت مردم 
سوریه انتخاب خواهند کرد و موضوع رهبری سوریه در صلاحیت مردم سوریه است.وی 
در پایان گفت: استقلال، حاکمیت، وحدت ملی و حفظ تمامیت ارضی از اصول اساسی راه 

حل سیاسی سوریه بشمار می رود.

مسعود پزشکیان:

از حضور سلایق مختلف 
در مجلس نترسیم

یک نماینده اصلا ح طلب مجلس شورای اسلامی گفت: اجازه دهیم سلایق و نظرات 
مختلف به مجلس بیایند و از این که سلایق مختلف در مجلس باشند نترسیم.

مسعود پزشکیان با تاکید بر این که »از این که در مجلس سلایق مختلف باشد نترسیم؛ 
چراکه شورای نگهبان وجود دارد تا اگر خلافی وجود داشته باشد آ ن ها را رد می کند« 
خاطرنشان کرد: بالاخره در مجلس باید چندصدایی و صداهای مختلف حضور داشته باشند 
و اگر اجازه ندهیم صداهای مختلف باشند انتظار این که در مملکت بتوانیم توسعه را شکل 
داده و وحدت را ایجاد کنیم تاحدودی دور از انتظار است؛ بنابراین در مجلس باید چند 
صدایی و صداهای مختلف حضور داشته باشند و اگر اجازه ندهیم آن صداهای مختلف 
باشند انتظار این که در مملکت بتوانیم توسعه را شکل داده و وحدت ایجاد کنیم تاحدی 

دور از انتظار است.
وی همچنین بر ضرورت امنیت در انتخابات تاکید کرد و با اشاره به اتفاقات اخیر در 
برهم زدن برخی جلسات سخنرانی اظهار کرد: اگر جلسه ای برگزار شده و خلاف قانون بوده 
در اصل قوه مجریه و نیروی انتظامی باید جلوی این کارها را بگیرند و اجازه ندهند، اما اگر 
مجوز داشته اند و گروهی به هر دلیلی آن را بر هم زند خلاف فرمایشات امام)ره( و رهبری 
و قانون عمل کرده اند و قوه قضائیه و دولت باید با آن ها برخورد کنند. اما این که چرا برخورد 

نمی کنند را باید پرسید.
پزشکیان افزود: این تمامیت خواهی یک عده است که حاضر نیستند حرف دیگران را 
بشنوند و یا سلایق و عقاید دیگر را در جامعه بشنوند. در نتیجه این مساله باعث عقب ماندگی 
و عدم توسعه یک جامعه است و در یک جامعه، زمانی امکان رشد است که رقابت وجود 

داشته باشد.
وی با تاکید بر برگزاری کرسی های آزاداندیشی اظهار کرد: اگر در مملکت کرسی های 
آزاداندیشی وجود داشته باشد می توان انتظار آزاداندیشی داشت اما کرسی آزاداندیشی به 

این نام وجود ندارد که واقعا سلایق مختلف بتوانند نظرات شان را بیان کنند.

سیاستگذاری  عالی  شورای  رئیس 
جبهه  اولویت  طلبان،  اصلاح  انتخاباتی 
و  دانست  انسجام  و  وحدت  را  اصلاحات 
گفت: تلاش بر این بوده که هیچ حزب و 
تشکل اصلاح طلبی نقش کمرنگی نداشته 

باشد. 
محمدرضا عارف روز شنبه در نشست 
خبری خود به عنوان رئیس شورای عالی 
سیاستگذاری انتخاباتی اصلاح طلبان این 
مطلب را بیان کرد.وی با اشاره به قرار داشتن 
در آستانه هفته وحدت افزود: دنیای اسلام 
با تأسی از بنیانگذار انقلاب در تحقق آرمان 
بردارند. بلندتری  های  گام  ارزشی  های 

عارف ادامه داد: امروز شاهد مسلمان کشی 
در دنیای اسلام هستیم و بهترین راه برای 
مقابله با حوادث و فجایع، وحدت و انسجام 
امید  بنیاد  است.رئیس  اسلام  دنیای  در 
ایرانیان با یادآوری حادثه کشتار شیعیان 
نیجریه اضافه کرد: متاسفانه ارتش این کشور 
بوکوحرام  تکفیری  های  گروه  مقابل  در 
به  را  شیعیان  مظلومانه  و  ندارد  کارایی 

شهادت می رساند.
از مجامع اسلامی  عارف تصریح کرد: 
انتظار داریم چنین حرکاتی را محکوم کنند 
و از دولت نیجریه می خواهیم که مساله را 
پیگیری کرده و با مسببان این امر برخورد 
قانونی کنند.وی ضمن ابراز خوشحالی از 
بسته شدن پرونده PMD گفت: بسته شدن 
این پرونده نشان داد جمهوری اسلامی ایران 
در 14 سال گذشته در راستای برنامه های 
صلح آمیز و ارزشمند هسته ای برای تعالی 
کشور قدم برداشته و این پیروزی را به مردم 

و مقام معظم رهبری تبریک می گوییم.
رئیس بنیاد امید ایرانیان گفت: در دوران 
پسابرجام همه باید با جدیت و همدلی برای 

اعتلای کشور گام بردارند. 
عارف با اشاره به برگزاری انتخابات در 
این  داشت:  اظهار  جاری  سال  اسفندماه 
انتخابات در شرایط خوب و امیدوارکننده 
ای که بر کشور حاکم است، برگزار خواهد 
شد.وی تاکید کرد: شرایط منطقه و نقش 
ایران در حل و فصل مسایل منطقه ای و بین 
المللی ایجاب می کند تا همه کمک کنیم 

که انتخاباتی با مشارکت حداکثری برگزار 
سیاستگذاری  عالی  شورای  رئیس  شود. 
انتخاباتی اصلاح طلبان با اشاره به اهمیت 
مجلس و جایگاه آن گفت : مهم ترین تعبیر 
که  فرمودند  راحل  امام  که  است  همانی 
مجلس در رأس امور است و ما نیز به دنبال 
این هستیم که مجلسی در شأن ملت ایران 

تشکیل شود.
عارف با اشاره به راهبرد جبهه اصلاحات 
گفت: در طول دو سال گذشته بر اساس 
گفتمان اصلاحات و ضروریات به افزایش 
مشارکت مردم، قانونمداری، پرهیز از افراط 
و تفریط و پرداختن به حاشیه ها، همگرایی 
و انسجام کامل، پایبندی به اصل تعامل و 
گفت وگو با حفظ هویت، توجه به مطالبات 
اولویت  افزود:  ایم.وی  برداشته  گام  مردم 
جبهه اصلاحات زنان و جوانان و اصرار به 
همچنین  و  اصلاحات  جبهه  در  وحدت 
است،  انتخابیه  های  حوزه  در  محوریت 
بنابراین شورای عالی سیاستگذاری انتخابیه 
اصلاح طلبان تصمیم گرفت تا هیچ دخالتی 
در موارد انتخابی استان ها نداشته باشد و اگر 
موارد اختلافی بود، این شورا وارد عمل شود.

انتقاد از رسانه ملی
ممکن  که  سوال  این  طرح  با  عارف 
اصلاح  احزاب  از  برخی  که  این  از  است 
طلب شورای عالی جامعیت نداشته باشند، 
خاطرنشان کرد: از 6 هفته قبل که این شورا 
کار خود را آغاز کرد، تصمیم گرفته شد 
که شخصیت های حقیقی حضور رسمی 

نداشته باشند.
وی افزود: راهکار این بود که این افراد 
در کارگروه ها و ساز و کار رسانه ها حضور 
در  بنابراین  باشند؛  داشته  تری  پررنگ 
شورای اصلاح طلبان کلیه احزاب و اعضای 
در  و  دارند  طلب حضور  اصلاح  برجسته 
حامیان  و  طلبان  اصلاح  عمومی  مجمع 
دولت در هر حوزه همه احزاب و شخصیت 
های اصلاح طلب حضور چشمگیری دارند، 
اصلاح  از  حزبی  نیستیم  نگران  بنابراین 
طلبان نقش کمرنگی داشته باشد. عارف 
با انتقاد از عملکرد رسانه ملی در انعکاس 
اخبار مربوط به شورای عالی سیاستگذاری 

انتخاباتی اصلاح طلبان گفت: متاسفانه 40 
روز از تشکیل این شورا گذشته ولی تاکنون 
خبری در این زمینه از رسانه ملی شنیده 

نشده است. 
وی افزود: ولی در مقابل اخباری از گروه 
رقیب با چنان شور و نشاطی مطرح می 
شود که انتظار داریم رسانه ملی به تکلیف 
و وظیفه خود عمل کند. رئیس بنیاد امید 
ایرانیان همچنین با اشاره به انتخابات مجلس 
خبرگان رهبری گفت: این مجلس از جایگاه 
ویژه ای در قانون اساسی برخوردار است و 
نقش کلیدی در انتخاب رهبری دارد که 
امیدواریم این انتخابات نیز با پشتوانه قوی 

مردم و مشارکت هرچه بیشتر برگزار شود.
کارگزاران، عضو فعال شواری عالی 

سیاستگذاری انتخاباتی اصلاح طلبان
برخی  که  این  به  پاسخ  در  عارف 
اعضای حزب سازندگی درخصوص تعیین 
سرلیستی انتخاباتی اصلاح طلبان مصاحبه 
هایی داشتند، گفت: ما امیدواریم که لیستی 
بسته شود که 290 سرلیست داشته باشد 
ولی این که گفته شود حزب سازندگی با 
سرلیستی اصلاح طلبان مخالف هستند، 

بنده نشنیده ام.
وی افزود: حزب کارگزاران، عضو فعال 
شورای عالی سیاستگذاری انتخاباتی اصلاح 
طلبان هستند و صمیمانه از آنها تشکر می 
کنیم و اگر اظهارات فردی صورت می گیرد 

را نباید به حساب نظرات جمع گذاشت. 
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
در پاسخ به اظهارات یکی از اعضای دولت 
درخصوص این که انتخابات 94 نیز همانند 
الگوی سال 92 برگزار خواهد شد، گفت: 
الگویی که مطرح شده همان انتخابات سال 
92 است که اصلاح طلبان و حامیان دولت 
به دستاورد ارزشمندی رسیده اند و همین 
مسیر را باید ادامه دهند که تعامل خوب با 

حامیان دولت را دربردارد.
کنم  می  احساس  کرد:  اضافه  عارف 
اجماع نظام نیز به سمت الگوی انتخابات 92 
باشد چرا که می توانیم با تفاهم و همدلی 
که در حوزه های انتخابیه حاکم است، پیش 
برویم و درنهایت با یک لیست حاضر شویم.

عارف در پاسخ به این که شورای عالی 
سیاستگذاری برنامه ای برای همگرایی و 
استفاده از ظرفیت ناطق نوری دارد، گفت: 
این شورا از همه ظرفیت ها برای انتخاباتی 
پرشور و خلق حماسه ای جدی استفاده 
خواهد کرد و با همه نیروها تعامل خوبی 

داشته ایم.
وی افزود: از مدت ها قبل پیشنهادی را 
مطرح کردم که تعداد نفرات مشترکی در هر 
لیست داشته باشیم که خیلی استقبال نشد 
و اخیرا اعلام شد که لیست اصلاح طلبان 
با هویت اصلاحات به جمع بندی خواهد 

رسید. 
هنوز برای تهران لیست 

مشخص نکرده ایم
رئیس بنیاد امید ایرانیان در پاسخ به این 
که برخی از اعضای اصلاح طلب درخصوص 
ارائه لیست انتخاباتی گله مند بودند، گفت: 
برخی  در  که  بود  اشتباهی  برداشت  این 
رسانه ها صورت گرفته چرا که در یکی از 
جلسات این شورا از همه احزاب و جریانات 
اصلاح طلبی خواسته شد تا شخصیت های 
غیرحزبی را معرفی کند تا بخواهیم ثبت نام 

کنند.
عالی  شورای  کرد:  تصریح  عارف 
سیاستگذاری مبنای دخالت در انتخاب افراد 
را ندارد و تاکنون از هیچ حزب و گروهی 
لیست انتخاباتی نخواستیم به خصوص در 

مورد تهران هنوز وارد مصداق نشده ایم.
عملکرد موفق اقتصادی دولت 

اصلاحات را ادامه می دهیم
وی در پاسخ به این که اگر اصلاح طلبان 
پیروز مجلس باشند، برای اقتصاد چه برنامه 
ای دارند؟ گفت: در آن موقع برنامه راهبردی 
خود را اعلام خواهیم کرد اما قطعا اولویت 

اول ما موضوع معیشت و اقتصاد است.
رئیس بنیاد امید ایرانیان افزود: عملکرد 
موفق اقتصادی دولت اصلاحات در برنامه 
ادامه خواهیم داد چرا که در آن  را  سوم 
شاخص ها به اهداف رسیده بودند و با آن 
تجربه و توانایی موجود در راستای تحقق 
سیاست های کلان و اقتصاد مقاومتی پیش 

خواهیم رفت.

محمد رضا عارف عنوان کرد:

انتخابات 92 الگوی انتخابات 94 

ایمان/ جواد قاسمی ورجانی
از صبح روز پنجشنبه 26 آذرماه ثبت نام 
داوطلبان انتخابات مجلس خبرگان رهبری 
در وزارت کشور و فرمانداری ها آغازشده و تا 2 
دی ادامه می یابد. ثبتنام داوطلبان دهمین دوره 
انتخابات مجلس شورای اسلامی نیز از روز، 
شنبه 28 آذر آغاز شد و تا 4 دی ادامه خواهد 
داشت. درحالی که امسال پائیز بسیار سردی را 
در کشور تجربه می کنیم، تنور انتخابات داغ تر از 
دوره های گذشته است و این موضوع را می توان 
از گفت وشنودهای بین مردم عادی در کوچه 
و بازار فهمید. اسامی بزرگی که طی سه روز 
گذشته در وزارت کشور و فرمانداری ها حضور 
یافته اند و نام خود را به عنوان کاندیدای مجلس 

خبرگان رهبری و مجلس شورای اسلامی ثبت کرده اند که 
البته در خصوص مجلس شورای اسلامی هنوز نام های بزرگ 
بر برگه ثبت نام نقش نبسته است و این افراد شاید زمان 

ثبت نام خود را به روزهای آینده موکول کرده اند.
حضور آیت الله سید حسن خمینی شاید یکی از داغ ترین 
ثبت نام های صورت گرفته طی سه روز گذشته بود. او صبح 
روز جمعه با حضور در وزارت کشور به ماه ها گمانه زنی پایان 
داد و به صورت رسمی نامزد پنجمین دوره مجلس خبرگان 
رهبری شد. یادگار امام )ره( در نشست خبری خود پس از 
ثبت نام در پنجمین دوره انتخابات مجلس خبرگان در وزارت 
انتخابات شدم.  کشور گفت: بنده به صورت مستقل وارد 

امیدوارم بتوانم پاسخگوی مردم باشم.
آیت الله سید حسن خمینی اظهار کرد: امروز توفیق 
شد تا در وزارت کشور برای شرکت در انتخابات باشکوه 
مجلس خبرگان حضورداشته باشم. از باب ادب و احترام به 
ملت شریف ایران به ویژه مردم بزرگوار تهران در این انتخابات 
ثبت نام کردم و خودم را در معرض رأی آن ها قراردادم و خود 

را پاسخگوی آن ها می دانم.
وی ادامه داد: در هفته گذشته که این بحث مطرح شد با 
سه نوع برخورد نسبت به حضورم در انتخابات مواجه شدیم؛ 
گروهی استقبال کردند و برادر کوچک خود را مورد لطف 
قراردادند. اقبال خوبی که نسبت به این مسئله صورت گرفت 

نشان از جایگاه والای امام خمینی )ره( در جامعه دارد.
آیت الله سعیدی امام جمعه قم هم از مشهد کاندیدای 
تهران  امام جمعه  خاتمی  آیت الله  شد.  خبرگان  مجلس 
و نماینده کرمان در مجلس خبرگان رهبری روز جمعه 
با حضور در وزارت کشور مجدد از کرمان برای حضور در 
انتخابات کاندیدا شده بود. آیت الله سید محمدعلی موسوی 
جزائری نماینده مردم خوزستان در مجلس خبرگان رهبری 
نیز از این خوزستان کاندیدا شد.  آیت الله محسن غرویان 
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در پنجمین دوره 
انتخابات مجلس خبرگان رهبری از تهران ثبت نام کرد. آیت 
الله محمود امجد از حوزه انتخابیه تهران در محل وزارت 

کشور برای انتخابات مجلس خبرگان رهبری ثبت نام کرد.
اما روز گذشته نیز افراد جدیدی خود را به عنوان نامزد 
حجت الاسلام  کردند.  معرفی  رهبری  خبرگان  مجلس 
سیدمحمود علوی وزیر اطلاعات دولت روحانی برای ثبت نام 
در پنجمین دوره انتخابات مجلس خبرگان رهبری وارد 
وزارت کشور شد. حجت الاسلام علوی در حال حاضر نماینده 
استان تهران در چهارمین دوره مجلس خبرگان رهبری است 
و پیش از این نماینده دوره های اول، دوم، چهارم و پنجم 
شهرستان لامرد در مجلس شورای اسلامی و رئیس سازمان 
عقیدتی سیاسی ارتش از سال 1379 تا سال 1388 بوده 

است.
آیت الله ابراهیم امینی با حضور در محل ثبت نام در وزارت 
کشور، برای ورود به پنجمین دوره انتخابات خبرگان رهبری 
به صورت رسمی اعلام آمادگی کرد. آیت الله امینی امام 
جمعه موقت قم و عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم 
است و از دورهٔ اول تا سوم مجلس خبرگان رهبری نمایندگی 

استان چهارمحال و بختیاری را برعهده داشت. وی در دوره 
چهارم نیز عضو مجلس خبرگان بوده است.

آیت الله سید محمد موسوی بجنوردی با حضور در 
وزارت کشور برای شرکت در انتخابات مجلس خبرگان از 
حوزه تهران نام نویسی کرد. آیت الله رحمت از اعضای بیت 
امام )ره(، آیت الله موسوی بجنوردی را برای ثبت نام در ستاد 
انتخابات وزارت کشور همراهی می کرد. آیت الله سید کاظم 
نوری مفیدی نماینده ولی فقیه در استان گلستان و امام 
جمعه گرگان با حضور در فرمانداری گرگان به صورت رسمی 
کاندیدای پنجمین دوره انتخابات مجلس خبرگان رهبری 
استان  فقیه در  نماینده ولی  نوری مفیدی  آیت الله  شد. 
گلستان است که پس از پیروزی انقلاب اسلامی عهده دار 
کمیته های موقت انقلاب شد و سپس به حکم شخص امام به 
سمت حاکم شرع دادگاه انقلاب منصوب شد. وی که همسر 
همشیره آیت الله فاضل لنکرانی نیز هست، در اوایل سال 
1358 با حکم شخص امام به عنوان امام جمعه و نماینده 
آن حضرت در این منطقه منصوب شد. حجت الاسلام بهرام 
شجاعی از حوزه انتخابیه تهران کاندیدای پنجمین دوره 
انتخابات مجلس خبرگان رهبری شد. بهرام شجاعی پیش از 
این گزارشی در مرکز پژوهش های مجلس با عنوان »ازدواج 
موقت و تاثیر آن بر تعدیل روابط نامشروع جنسی« با نظارت 
حجت الاسلام جلیل محبی تهیه کرده بود که این گزارش 
به دلیل حاشیه هایی که ایجاد کرد، از سایت مرکز پژوهش 
حذف شد. حجت الاسلام میرمحمد تاج الدینی به عنوان 
جوانترین کاندیدای مجلس  خبرگان رهبری تا کنون برای 

حوزه انتخابیه کرمان ثبت نام کرده است. 
اما این روزها فرمانداری قم شاید میزبان افراد صاحب 
نام تری باشد. حضور چهره های روحانی سرشناس در این 
شهر باعث شد که فرمانداری قم روز جمعه با صدور اطلاعیه 
ای اعلام کند که با پیگیری استانداری قم و موافقت وزارت 
کشور، داوطلبان سایر استان ها نیز می توانند جهت ثبت 
نام نمایندگی خود به فرمانداری قم به نیابت از وزارت کشور 

مراجعه نمایند.
از فرمانداری قم خبر می رسد که محمود خسرو انجم 
داماد آیت الله محمد مومن ظهر دیروز به نیابت از پدر زن 
استان قم در  انتخابیه  از حوزه  را  خود کاندیداتوری وی 
انتخابات مجلس خبرگان رهبری ثبت کرد. آیت الله محمد 
مومن در حال حاضر نماینده فعلی مردم استان قم در مجلس 

خبرگان رهبری و عضو فقهای شورای نگهبان است.
آیت الله سیدعلی یثربی نیز با حضور در فرمانداری قم 
برای ثبت نام در پنجمین دوره انتخابات مجلس خبرگان 
یثربی  آیت الله  کرد.  نام نویسی  لرستان  حوزه  از  رهبری 
از منتقدان دولت محمود احمدی نژاد به شمار می رود که 
به جریان معتدل کشور قرابت بیشتری دارد. وی که برای 
انتخابات مجلس شورای اسلامی نیز ثبت نام کرده است، در 
مورد همزمانی ثبت نامش در دو مجلس به خبرنگار گفت: 
شرط ورودم به انتخابات مجلس شورای اسلامی، قرار گرفتن 

در لیست جامعه مدرسین است.
آیت الله یثربی افزود: اگر جامعه مدرسین همجون مجلس 
ششم مرا در لیست انتخابات بگذارد، حتما در مجلس شورای 

اسلامی شرکت خواهم کرد، در غیر این صورت 
وارد انتخابات مجلس شورا نخواهم شد.

سیدعلی هاشمی شاهرودی، فرزند آیت الله 
از  نیابت  به  هاشمی شاهرودی  سیدمحمود 
پدرش با حضور در فرمانداری قم نسبت به  
ثبت نام در انتخابات مجلس خبرگان رهبری از 
حوزه خراسان رضوی و شهر مشهد اقدام کرد.

رییس  این  از  پیش  شاهرودی  هاشمی 
قوه قضاییه، نائب رئیس اول مجلس خبرگان 
رهبری بوده است. وی همچنین عضو جامعه 
مدرسین حوزه علمیه قم و مجمع تشخیص 
مصلحت نظام است که با حکم رهبر انقلاب، 
اسلامی  فقه  »دائرةالمعارف  موسسهٔ  رئیس 
بر طبق مذهب اهل بیت« نیز هست. آیت 
)ره(  خمینی  امام  شاگردان  از  سجادی  سیدمحمد  الله 
و از نزدیکان بیت امام )ره(، با حضور در حوزه ثبت نام از 
برای  قم،  فرمانداری  در  مجلس  نمایندگی  کاندیداهای 
کانداتوری در پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری از حوزه 

استان تهران ثبت نام کرد. 
آیت الله سجادی در انتخابات دوره قبل مجلس خبرگان 
رهبری از استان قم کاندیدا شده بود و به صورت غیر رسمی 
مورد حمایت اصلاح طلبان قرار داشت، اما در   نهایت آیت الله 
محمد مؤمن که کاندیدای رسمی جامعه مدرسین بود، پیروز 
انتخابات حوزه استان قم شد.  آیت الله سجادی پدرزن مداح 
معروف کشور مرحوم سیدجواد ذاکر است.  احتمال اینکه 
آیت الله سجادی در لیست مورد حمایت اصلاح طلبان و 

اعتدالیون تهران قرار گیرد بسیار بالاست.
همچنین احمد بهشتی با حضور در فرمانداری قم برای 

حوزه انتخابیه فارس ثبت نام کرده است. 
در  کم  کم  نیز  دهم  مجلس  برای  نام  ثبت  تنور  اما 
حال گرم شدن است. زمزمه هایی مبنی بر اینکه برخی از 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی به دلیل اینکه شرایط 
سنی لازم را ندارند، نیز به گوش می رسد که از آن جمله 
می توان به حجت الاسلام آشتیانی نماینده قم اشاره کرد. 
احمد امیرآبادی فراهانی نماینده فعلی قم در مجلس شورای 
اسلامی اما در این رابطه اعلام کرده که آقای آشتیانی شرایط 
سنی لازم برای ثبت نام در مجلس دهم را دارد و طی 

روزهای آینده نسبت به ثبت نام اقدام خواهد کرد. 
آخرین اطلاعات آمار مربوط به ثبت نام کنندگان در 
را  اسلامی  شورای  و  رهبری  خبرگان  مجلس  انتخابات 
رییس ستاد انتخابات کشور اعلام کرد و گفت: تا دیروز 147 
داوطلب برای نام نویسی در انتخابات پنجمین دوره مجلس 
خبرگان رهبری و 845 داوطلب برای نام نویسی در انتخابات 
به وزارت کشور و  دهمین دوره مجلس شورای اسلامی 

فرمانداری های حوزه های انتخابیه مراجعه کردند.
محمد حسین مقیمی روز شنبه در جمع خبرنگاران 
افزود: از تعداد 845 نفر که برای نام نویسی در انتخابات 
مجلس شورای اسلامی مراجعه کردند نام نویسی 244 نفر 
قطعی شده است. وی ادامه داد: همچنین از تعداد 147 
انتخابات مجلس خبرگان  نفری که برای نام نویسی در 
رهبری مراجعه کرده اند نام نویسی 92 نفر قطعی بوده و 
مابقی در حال تکمیل مدارک هستند. مقیمی افزود: تا ساعت 
15-28 آذر 1394- 774 نفر برای دهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی در 207 حوزه انتخابیه و وزارت کشور نام 
نویسی کرده اند که از این ها ثبت نام 244 نفر قطعی شده و 
530 نفر هم در حال تکمیل پرونده و طی مراحل نام نویسی 
هستند. وی اضافه کرد: در مورد خبرگان رهبری هم تا دیروز 
147 نفر مراجعه کردند که از این ها ثبت نام 92 نفر تکمیل 
شده و 49 نفر دیگر هم در حال طی مراحل ثبت نام هستند. 
مقیمی ادامه داد: تمام حوزه ها و ستادهای انتخابیه در 31 
مرکز استان و وزارت کشور از داوطلبان مجلس خبرگان 
رهبری و در 207 حوزه فرمانداری و ستاد کشور برای مجلس 

شورای اسلامی ثبت نام به عمل خواهند آورد.

گزارش »ایمان« از نام نویسی نامزدهای مجلس خبرگان و شورا

تنور داغ انتخابات در روزهای سرد



3 اقتصادی

بازار سوت و کور طلا و سکه در آستانه شب یلدا
رئیس اتحادیه طلا و جواهر از کاهش ۶ هزار تومانی قیمت سکه در یک هفته اخیر 

خبرداد و گفت: قیمت سکه و طلا گران فعلا نمی شود.
 محمد کشتی آرای از کاهش قیمت جهانی طلا در یک هفته اخیر خبرداد و گفت: 
قیمت جهانی طلا در این هفته ۹ دلار کاهش یافته و به تبع آن هم نرخ هر قطعه سکه 

در بازار داخلی با کاهش ۶ هزار تومانی مواجه بوده است.
رئیس اتحادیه طلا و جواهر با اعلام اینکه با توجه به کاهش نرخ طلا و سکه در یک 
هفته اخیر، قیمت ها گران نخواهد شد، افزود: قیمت ها در بازار داخلی تابع نرخ های 

جهانی است و نرخ جهانی به دلیل کاهش تقاضا با کاهش مواجه شده است.
وی همچنین درباره وضعیت بازار سکه و طلا و خرید و فروش و عرضه و تقاضا در این 
بازارها در آستانه شب یلدا گفت: در گذشته اینگونه بود که با نزدیک شدن به شب یلدا، 
بازار هم تکانی می خورد و با افزایش تقاضا مواجه می شد اما این روزها چنین نیست و 

می توان گفت که نزدیکی به شب یلدا تاثیری در قیمت ها و تقاضا در این بازار ندارد.
کشتی آرای درباره وضعیت بازار سکه و طلا پس از اجرای برجام و اینکه آیا این امر 
تاثیری بر بازار تولید و صادرات طلای کشور دارد یا خیر؟ عنوان کرد: این موضوع به 
بهبود شرایط اقتصاد باز می گردد و از همه بخش ها تاثیر می گیرد. در شرایط موجود به 

نظر نمی رسد که تغییری در صادرات طلای کشور ایجاد شود.
وی اضافه کرد: اقتصاد کل دنیا در رکود به سر می برد و کشورهای همجوار و همسایه 
ایران هم از این قاعده مستثنی نیستند و آنها هم در رکود اقتصادی به سر می برند، 
بنابراین تقاضای جهانی برای طلا وجود ندارد، به همین دلیل هم هست که قیمت طلا 

در بازارهای جهانی با کاهش همراه است.

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,058,000یک مثقال طلا

936,790یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,140,000سکه بهار آزاد ی

9,150,000سکه امامی

4,630,000نیم سکه

2,570,000ربع  سکه

1,690,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20636,000,000 تیپ 5

 206SD37,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 23,950,000تیبا 



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر

فرد  ۴۰.۲میلیون  از  می دهد  نشان  آمارها 
غیرفعال،۱۱.۳ میلیون نفر ۲۰ تا ۳۴ ساله اند که باید 
در دوره طلایی جستجو برای شغل بوده و یا کاری برای 
خود دست و پا کرده باشند اما ترجیح می دهند در کُنج 

خانه بنشینند!
استانداردهای آماری می گویند افرادی که بین سنین 
۱۰ تا ۶۵ سال هستند، جزو جمعیت فعال کشور 
محسوب شده و به اصطلاح، گروه در سن کار تلقی می 
شوند. به دلیل جوان بودن ساختار جمعیتی ایران، تعداد 
افرادی که در سن کار هستند، هم اکنون بیش از ۶۳ 
میلیون نفر از کل جمعیت کشور را تشکیل می دهند. 
جوان بودن جمعیت ایران ناشی از تولدهای دهه های 
۶۰ و ۷۰، باعث شده است تا امروز کشور با موجی از 
تقاضا برای کار مواجه باشد. جوانانی که اغلب به دانشگاه 
تقاضاهای  و  بوده  تحصیلی  مدرک  دارای  اند،  رفته 
متفاوت و جدیدی برای کار دارند. آنها حتی نگرش 
جدیدی نسبت به اشتغال دارند و دیگر مانند دهه های 
گذشته تفکر سنتی ندارند. در حال حاضر ۱۱ میلیون 
و ۳۶۸ هزار نفر از جمعیت کشور در سنین ۲۰ تا ۳۴ 
سال قرار دارند. به عبارتی، مهمترین گروه جوینده شغل 
را در کشور تشکیل می دهند که با وجود قرار داشتن در 
سن کار، کاملا غیرفعال و منفعل هستند. آنها هیچگونه 
تحرک خاصی در عرصه اقتصاد ندارند و اساسا جویای 

شغل نیز محسوب نمی شوند.
 11.3 میلیون جوان غیرفعال شدند

 در واقع باید گفت میلیون ها جوان در دوره طلایی 
و  بوده  اقتصادی  فعالیت  دارای  باید  که  خود  سن 
دچار  باشند،  داشته  نقش  توسعه کشور  در جریان 
سرگشتگی و بیکارگی بوده و تنها یک مصرف کننده 
محسوب می شوند. غیرفعالی جمعیت در سال های 
اخیر، از مباحث مهمی است که در اقتصاد کشور مطرح 
شده و حائز اهمیت است. جمعیت میلیونی غیرفعال، 
یعنی گروهی که نه تنها توانی را برای به حرکت در 

وارد  اقتصادی  فعالیت  و  توسعه  های  چرخ  آوردن 
نمی کنند بلکه خود را نیز بر قطار توسعه کشور تحمیل 
کرده و باعث کُندی سرعت آن می شوند. هر چه از 
تعداد غیرفعالان در کشوری کاسته شود، یعنی اینکه 
موتور توسعه با قدرت بیشتری فعالیت خواهد کرد و 
هرچه بر تعداد غیرفعالان افزوده شود، به معنای قرار 
گرفتن بار اضافه در قطار توسعه آن کشور است. بنابراین 
۱۱ میلیون و ۳۶۸ هزار جوان ۲۰ تا ۳۴ ساله کشور هم 
اکنون نه در گروه شاغلان قرار دارند و نه در گروه بیکار و 
یا جوینده کار. مشخصه این گروه، سکون، یا حرکت بی 
هدف و استفاده از کارکرد دیگران است. کارشناسان می 
گویند اینکه چرا ۱۱ میلیون جوان در دوره سنی طلایی 

خود از کار کردن و جستجوی شغل فراری اند و ترجیح 
می دهند در کُنج خانه بنشینند، اتفاق تلخی است که 
گریبانگیر اقتصاد و جامعه ایرانی شده و جوانانی هستند 

که مایلند کار نکنند، ولی تامین باشند!
 برخی از کار فراری اند

 البته بخشی از این جمعیت ۱۱ میلیون نفری را قطعا 
دانشجویان و دانش آموزان و به صورت کلی افراد در 
حال تحصیل تشکیل می دهند که نیازهای شغلی 
خود را در آینده مطرح خواهند کرد ولی امروز جمعیت 
غیرفعال شناخته می شوند اما بیش از نیمی از این گروه 
میلیونی را افرادی تشکیل می دهند که دچار وضعیت 
غیرفعالی دائم شده و این زنگ خطری است که به صدا 

درآمده است. سئوال این است که آیا به سمتی می رویم 
که می خواهیم بدون کار، پول داشته و تامین باشیم؟ 
آیا میلیون ها نفر روش جدیدی برای کسب درآمد 
یافته اند؟ آیا واقعا همه میلیون ها غیرفعال کشور که 
در کل ۴۰.۲ میلیون نفرند و مشخصا ۱۱ میلیون و 
۳۶۸ هزارنفر آنها در دوره طلایی سن کار قرار دارند، 
تلاشی برای ورود به بازارکار داشته و ناموفق بوده اند؟ 
براساس مطالعات صورت گرفته، دلایل گوناگونی برای 
غیرفعالی ۴۰.۲ میلیون جمعیت ایران وجود دارد اما 
برخی از مهمترین آنها مربوط به آغاز به کار در آینده 
و انتظار برای شروع کار جدید است. برخی در انتظار 
پاسخ کارفرما یا در انتظار اعلام نتایج آزمون استخدامی 

هستند و برخی نیز در انتظار بازگشت به شغل قبلی 
خود قرار دارند.

 همچنین بررسی ها نشان می دهد عده ای ممکن 
است در انتظار به ثمر رسیدن اقدامات انجام شده برای 
پیدا کردن کار باشند و برخی نیز منتظر فصل کاری اند. 
یک موضوع بیش از نیم میلیون نفر را به خود مشغول 
کرده و آن هم دلسرد شدن ۵۲۲ هزار نفر از جستجوی 

کار و ناامید شدن از پیدا کردن کار است.
 ناامیدی نیم میلیون نفر از یافتن کار

 برخی ممکن است از روش های جستجوی شغل 
آگاهی نداشته باشند و حدود ۲ میلیون نفر از جمعیت 
۴۰.۲ میلیونی غیرفعالان کشور دچار بیماری، ناتوانی 
جسمی موقت و یا در مورد زنان بارداری هستند. از 
سویی حدود ۱۲ میلیون نفر در کشور به تحصیل 
اشتغال و یا آموزش اشتغال دارند و ۲۰.۱ میلیون نفر 

هم مسئولیت های شخصی و یا خانوادگی دارند.
بیش از ۳ میلیون نفر هم می گویند نیازی به کار 
کردن ندارند و ۲ میلیون نفر هم در این زمینه مایل 
به توضیحی نیستند. نکته مهم اینکه با وجود افزایش 
جمعیت در سن کار از ۶۳.۳ میلیون نفر در سال ۹۲ 
به ۶۴ میلیون نفر در سال گذشته، اما از تعداد جمعیت 
فعال یعنی گروه های شاغل و یا در جستجوی شغل 
کاسته شده و از ۲۳ میلیون و ۸۳۴ هزار نفر به ۲۳ 

میلیون و ۸۱۸ هزار نفر رسیده است.
 اینکه گفته می شود غیرفعالی جمعیت در ایران بالا 
است ،در این آمار خود را نشان می دهد که از جمعیت 
فعال )شاغل و جوینده شغل( در فاصله سال های ۹۲ تا 
۹۳ کاسته شده اما بر جمعیت غیرفعال ۶۷۶ هزار نفر 
افزوده شده است. تعداد غیرفعالان کشور در سال ۹۲ 
به میزان ۳۹ میلیون و ۵۲۱ هزارنفر بوده که در سال 
گذشته به ۴۰.۲ میلیون نفر رسیده است. از این تعداد 
۱۱ میلیون و ۹۹۳ هزار نفر مرد و ۲۸ میلیون و ۲۰۵ 

هزار نفر نیز زن هستند.

 دلیل خانه نشینی در فصل کار؛

ناامیدی۵22هزارنفر از یافتن شغل

از  تولیدکنندگان  و  مصرف کنندگان  حمایت  سازمان  معاون 
افزایش شش درصدی سه قلم محصول لبنی پرمصرف شامل شیر، 

ماست و پنیر از یکم دی  ماه )سه شنبه هفته جاری( خبر داد.
مصیب محمدیان شمالی  اظهار کرد: حدود یک سال و نیم 
درخواست  خود  هزینه های  افزایش  دلیل  به  دامداران  گذشته 
افزایش قیمت شیرخام را داشتند ولی انجمن صنایع لبنی به دلیل 
مسائلی از جمله عدم کشش بازار با این افزایش قیمت موافق نبود 
که دامداران تا امروز همکاری لازم را انجام دادند، ولی دیگر تحمل 
این میزان ضرر و عدم دریافت سود منطقی را ندارند.وی افزود: طی 
جلساتی که سازمان حمایت با دامداران و انجمن صنایع لبنی برگزار 
کرد به این توافق رسیدیم که کلیه کارخانه های لبنی نسبت به 

افزایش ۱۰۰ تومانی قیمت خرید هرکیلوگرم شیرخام از دامداران 
از تاریخ یکم دی ماه اقدام کنند و متقابلا قیمت فرآورده های لبنی 
پرمصرف )شیر، ماست و پنیر( را با افزایش حداکثر شش درصد 
افزایش دهند.محمدیان  قیمت مصوب سال ۱۳۹۳  به  نسبت 
شمالی یادآور شد: متوسط قیمت شیر خام در کشور ۱۲۰۰ تومان 
است که به این مبلغ ۱۰۰ تومان اضافه می شود و سهم اثر ۱۰۰ 
تومانی قیمت شیرخام در این کالاها منجر به افزایش شش درصدی 
قیمت این محصولات می شود.وی در پاسخ به این سوال که تکلیف 
قیمت گذاری برخی محصولات لبنی که دارای تاریخ مدت طولانی 
بوده و در انبارها وجود دارند؟ توضیح داد: چند روز فرصتی که تا اول 
دی ماه گذاشتیم به همین منظور بود تا محصولاتی که در انبارها 
وجود دارند به فروش برسند و از روز سه شنبه، براساس قیمت جدید 
اقدام شود.معاون سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
درباره این که ممکن است در چند روز باقی مانده تا یکم دی ماه 
برخی محصولات لبنی قدیمی به دلایل مختلفی به فروش نرسند، 
گفت: اگر عرضه کنندگان نتوانند محصولات لبنی را به فروش 
برسانند می توانند با ارائه  اسناد و مدارک لازم به سازمان حمایت 
مراجعه کنند تا در این رابطه تصمیم گیری شود.وی همچنین 
درباره  افزایش غیرقانونی قیمت برخی محصولات لبنی در یک سال 
اخیر نیز اظهار کرد: اگر کسی قیمت های خود را به طور غیرقانونی 
افزایش داده باشد به نوعی تخلف محسوب می شود و این افزایش 
قیمت در شش درصد فعلی آن ها لحاظ می شود.محمدیان شمالی 
همچنین اظهار کرد: در شرایط رکود منطقی نیست محصولات 
لبنی به میزان زیادی در انبارها ذخیره شود و به اعتقاد من در چند 
روز باقی مانده محصولات موجود در انبارها به فروش می رسند و اگر 
کارخانه ای در این زمینه مشکلی دارد می تواند با سازمان حمایت 

طرح موضوع کند. 

رئیس هیأت مدیره انجمن صنفی شرکت های حمل ونقل ریلی 
با تاکید بر این که افزایش قیمت بلیت قطار از ۲۵ آذرماه اجرایی 
شده، اما شرکت ها بلیت ها را با تخفیف عرضه می کنند، گفت: 
در دو سال اخیر در بخش ریلی سرمایه گذاری مناسبی صورت 

نگرفته است.
 سید حسن موسوی نژاد در مراسم  گرامیداشت هفته حمل و 
نقل با تاکید بر وجود یک نگاه ساختاری در حمل ونقل ریلی، افزود: 
بازگشت سرمایه در بخش ریلی بلند مدت است، به همین دلیل 
حساسیت بالاست و سرمایه گذار نیاز دارد که بلندمدت برنامه ریزی 

کند.
وی با بیان این که قراردادهای تعمیر و نگهداری در خارج ۳۰ 
تا چهل ساله است، افزود: باید تسهیلات و قوانین در این بخش 
بلندمدت باشد، بر اساس بررسی های صورت گرفته سرمایه گذاری 

مناسبی در دو سال اخیر در بخش ریلی صورت نگرفته است.
وی با اشاره به این که قوانین به گونه ای است که دولت در این 
بخش سرمایه گذاری زیادی نمی تواند انجام دهد، تصریح کرد: 
حمایت کلی از بخش ریلی بیشتر در بخش سخن است تا عمل،  
۱۰۰۰ سازمان و دستگاه به بخش ریلی ورود پیدا می کنند، وزارت 
صنایع باید تاییدیه به سرمایه گذار بدهد، بیمه، راه آهن و... همه و 
همه در این بخش حضور دارند، متاسفانه بسیاری از احکامی که 

برای شرکت های حمل و ریلی آمده که عادلانه نیست.
مدیرعامل شرکت حمل و نقل ریلی رجاء در ادامه با بیان این که 
بابت بلیت مالیات بر ارزش افزوده پرداخت نمی کند، این معافیت 
نه تنها مزیتی نداشته بلکه نتوانسته از این بخش مالیات بر ارزش 
افزوده دریافت کند، یادآور شد: روز چهارشنبه شرکت ها با رعایت 
همه معذوریت های بخش ریلی از جمله رعایت حقوق مردم، 
قیمت گذاری و... مجوز افزایش قیمت را دریافت کردند، اما علی رغم 

این که سازمان حمایت هم قبول داشت این افزایش قیمت تکاپوی 
هزینه ها نیست، با تبلیغات خیلی وسیع جلوی این کار را گرفتند.

وی با اشاره به این که شرکت ها متهم به گرانفروشی شدند، افزود: 
درخواست اصلی ما از دولت این است که حمایت از بخش حمل 
ونقل ریلی توسط یک مرجع واحد صورت گیرد در این صورت 
اطمینان لازم برای سرمایه گذاری در بخش حمل ونقل ریلی فراهم 

می شود.
 وی در پاسخ به پرسشی مبنی بر این که گفته می شود افزایش 
قیمت بلیت قطار منتفی شده است، گفت: خیر، قیمت های جدید 
در سایت راه آهن وجود دارد اما شرکت های حمل ونقل ریلی 

بلیت ها را با تخفیف به مردم عرضه می کنند.

معاون سازمان حمایت خبر داد؛

 افزایش 6 درصدی قیمت لبنیات پرمصرف از اول دی ماه
 رئیس هیأت مدیره انجمن صنفی شرکت های حمل ونقل ریلی:

بلیت قطار فعلاً با تخفیف فروخته می شود

گزارش / روح الله کریمی

 »جلوی ضرر را هر جا بگیری منفعت است« حکایت 
این روزهای منوریل قم است ولی با وجود اثبات عدم 
کارآیی این پروژه، عده ای اصرار دارند ۱۰۰ میلیارد 

تومان دیگر برای این طرح هزینه شود.
ستون های برافراشته در رودخانه قمرود، موزه عبرت 
دولت دهم برای مردم قم است که خشت های آن با 
لجبازی روی هم گذاشته شده. طرحی که بدون یک 
برگ مطالعات به اینجا رسیده، سنگی است که در چاه 

انداخته شده و چند عاقل نمی توانند بیرونش بیاورند.
منوریل قم زمانی رنگ چالش به خود گرفت که 
علاوه بر نادیده گرفتن نظر کارشناسان حمل ونقل 
و شهرسازی، محمود احمدی نژاد اختصاص بودجه 
سازمان قطار شهری و پروژه های ملی را به ساخت 
منوریل منوط کرده بود. این شد که حجت الاسلام 
سید محمد آتش زر رئیس وقت شورای اسلامی شهر 
قم در زمان آغاز این طرح به صراحت گفته بود که »از 

منوریل شانگهای و دوبی دیدن کرده ایم و به این نتیجه 
رسیده ایم که این طرح هزینه زیادی دارد اما به دلیل 
علاقه رئیس جمهور، موافق اجرای آن در قم هستیم.«

از سال ۸۸ که دولتی ها با حذف یکی از مهم ترین 
خطوط مترو، تلاش کردند طرح منوریل را هر طور 
شده اجرا کنند، تاکنون حدود ۲۰۰ میلیارد تومان پول 
در بتن های آن ریخته شده است. اشتیاق مدیریت های 
روی  بر  منوریل  واگن های  دیدن  به  استان  اسبق 
ستون های بتنی به حدی بود که با وجود تکمیل 
نشدن ایستگاه ها و ستون ها، چندین بار زمان قطعی 

برای افتتاح فاز اول آن اعلام کرده بودند.
اما دردسرهای این طرح همچون ده ها پروژه نیمه 
کاره دیگر بر روی دست مدیریت فعلی استان مانده 
است. اکنون این سازه بتنی نه راه پس دارد و نه راه 

پیش آن روشن است.
بررسی سه گزینه

با روی کار آمدن دولت یازدهم، مخالفان منوریل 
مجال بیشتری برای بیان نقدهای فنی یافته اند، ولی 

تفکر اصرار بر ساخت منوریل به بهانه تبعات اجتماعی 
برچیدن ستون های این موجود ناقص الخلقه همچنان 

وجود دارد.
شجاعت  با  تهران  در  منوریل  ستون های  اگرچه 
مدیران شهری برچیده شده و در اصفهان و برخی 
کلان شهرها چراغ سبزی به پیشنهادهای وسوسه انگیز 
دولتمردان سابق داده نشده، این طرح در قم موافقانی 
را  آن  اول  فاز  اینکه  وجود  با  که  موافقانی  دارد. 
اسباب بازی توصیف می کنند ولی همچنان برای اتمام 

این موجود ناقص الخلقه پافشاری می کنند.
در  پیش  چندی  که  رستمی  عواطف  نعمت الله 
میان  به  شهر  اسلامی  شورای  سخنگوی  کسوت 
خبرنگاران آمده و از تعیین تکلیف منوریل در شورای 
اسلامی شهر خبر داده بود، اظهار داشت: شاید همه 
مردم فکر نمی کنند که طرح منوریل به درد شهر 
نمی خورد. ممکن است این افراد تصور کنند که با 

افتتاح این طرح، انقلابی در شهر قم رخ می دهد.
اعضای شورای اسلامی شهر قم - با انگیره بقای 

منوریل - پشت درهای بسته به بررسی سه گزینه 
پیش روی این طرح پرداختند. گزینه اول، اجرای 
تا مصلا به مسافت  از پارک سوار شمالی  منوریل 
۶.۸ کیلومتر بود. این پیشنهاد علاوه بر اینکه نیازمند 
۳۰۰ میلیارد تومان اعتبار جدید است، معضل حل 
مطهر حضرت  مقابل حرم  از  منوریل  عبور  نشده 
معصومه)س( را پیش رو دارد که کار را برای مسئولان 
سازمان قطار شهری و شورای اسلامی شهر سخت 

می کند.
گزینه دوم، تکمیل منوریل تا میدان شهید مطهری 
)قبل از حرم حضرت معصومه( به طول ۴.۷ کیلومتر 
بود که این طرح برای اجرا نیاز به ۲۰۰ میلیارد تومان 

بودجه داشت.
گزینه سوم که مورد تصویب قرار گرفته، تکمیل 
منوریل تا میدان شهید مطهری با کاهش واگن ها از 
۲۰ واگن به ۲ واگن و کاهش ایستگاه ها به ۲ ایستگاه 
است. این کار نیاز به ۱۰۰ میلیارد تومان اعتبار جدید 

دارد.
به گفته عواطف رستمی، قرار است ۵۰ درصد این 
اعتبار را دولت و ۵۰ درصد دیگر را شهرداری قم 
بپردازد و چنانچه مشکلی به وجود نیاید واگن های 
منوریل تا دهه فجر امسال بر روی ستون ها تست شود.

تعرض بصری به میراث دینی و فرهنگی
تصمیم اخیر مسئولان استانی و شهری مصداق 
بگیری،  که  جا  هر  را  ضرر  »جلوی  ضرب المثل 
منفعت است« است، اما مخالفان منوریل معتقدند 
که »این طرح در صورت راه اندازی هزینه های خود 
را نمی توانند پوشش دهد و مدیریت شهری چاره ای 
نخواهد داشت، جز اینکه یارانه های سنگین برای آن 

در نظر بگیرد.«
محمدرضا باقرپناهی که در دوره قبل مسئولیت 
ریاست شورای اسلامی استان قم را به عهده داشت، 
سرسخت ترین منتقد منوریل است. به اعتقاد وی، 
فرهنگی  و  دینی  میراث  به  بصری  تعرض  فاجعه 
همچون حرم حضرت معصومه)س( بسیار جدی تر از 

مشکلات فنی و اقتصادی منوریل است.
سوم   شورای  عمران  و  توسعه  کمیسیون  رئیس 
افزود: بافت و عناصر کالبدی واجد ارزش های دینی 
و فرهنگی مثل گنبد و بارگاه ائمه اطهار و امامزادگان، 
هویت دینی و فرهنگی مردم این مرز و بوم است که 
ریشه در عمق اعتقادات آن ها دارد و مورد احترام است. 
به گونه ای که حتی خشت و آجر این اماکن دینی 
هم جنبه قدسی پیدا می کند و مردم خود را با آن ها 

متبرک می کنند. مردم با تعظیم از دور و نزدیک به این 
اماکن، پیمان خود را با مقدسات و ارزش های نهفته در 

این اماکن تجدید می کنند.
 وی گفت: بی دلیل نیست که دشمن این اماکن 
مقدسه را هدف قرار داده، آنجا که دستش می رسد 
تخریب می کند و آنجا که دستش نمی رسد تحقیر 
می کند، مثل کعبه مکرمه که در احاطه برج های 
اطراف و ساعت آن چنانی روی برج به گونه ای قرار 
گرفته که تسلط مشهودی از حاکمیت و نمود عینی 

نگاه سلفی به این اماکن متبرکه است.
این نگاه در قم مقدس نیز به گونه ای دیگر شکل 
گرفته و فرم آن در قالب منوریل با حجم بسیار بزرگ 
ایستگاه ها، تیرها و ستون های آن، آن چنان در مقابل 
نمادهای دینی این شهر مقدس قرار گرفته که نه تنها 
سیمای بصری گنبد و بارگاه حضرت معصومه)س( را 
مورد تعرض قرار داده، بلکه ته نشست ذهنی زائران این 
حرم قدسی قبل از گنبد و گلدسته و بارگاه، منوریل 
قم خواهد بود که این ظلم آشکاری در حق این شهر 

مقدس و علمای و مردم ساکن در آن است.
باقرپناهی با اشاره به سخنان وزیر راه و شهرسازی 
پایدار  بازآفرینی  ملی  ستاد  نشست  هشتمین  در 
محدوده ها و محله های شهری که به بررسی وضع 
بافت نابسامان قم پرداخته بود، افزود: دکتر آخوندی در 
این نشست طرح منوریل قم را پروژه ای بی ربط خواند 
و اظهار داشت که منوریل در قم نشانه بی فرهنگی در 
این شهر است و قم را دچار گرفتاری های طولانی 
خواهد کرد. این اظهار نظر محتاطانه ای است و وزیر 
راه و شهرسازی نخواسته از عمق فاجعه پرده بردارد، 
نگاه  این  که  اینجاست  فاجعه  عمق  که  حالی  در 
حرمت شکنی و تعرض به اماکن مقدسه منسوب به 
مسئولان مخلص و ارادتمند به اهل بیت و پاسدار نظام 

الهی ما می شود.
چرا اصرار؟

منوریل قم تا همین جا برای مردم قم هزینه زیادی 
داشته. آینده آن هم به اعتقاد کارشناسان، جز صرف 
هزینه کلان برای نگهداری، فایده ای ندارد. مردم قم 
هم وقتی می بینند که این قطار هوایی با دو واگن، قرار 
نیست از ترافیک افسارگسیخته بکاهد، حس بیگانگی 

با آن پیدا کرده اند.
مسئولان  اینکه  وجود  با  که  اینجاست  سئوال   
کشوری، استانی و شهری این طرح را برای مردم قم 
بی فایده می دانند، پس چه اصراری به راه اندازی آن و 

تحمیل هزینه های میلیارد وجود دارد؟

پروژه ای که خشت هایش با لجبازی روی هم گذاشته شد؛

منوریل قم؛ استخوانی در گلوی شهر

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت دوم
 به موجب اجراییه صادره از شعبه ۱۲ دادگاه عمومی حقوقی قم به شماره ۴/۹۳ج/۱۲۲۶ – ثبت گردیده له عباس فرجی منفرد علیه آقای 
رضا رئیس میرزائی محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ ۶/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال در حق محکوم له و مبلغ ۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال به عنوان 
نیم عشر در حق صندوق دولت، محکوم له در قبال طلب خود ملک محکوم علیه را معرفی کرده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است 

ضمنا ماده ۵۱ قانو اجرا قابل اجرا می باشد.
احتراما: در رابطه با پرونده به کلاسه بایگانی ۹۳۱۲۲۶ مورخ ۱۳۹۴/۵/۲۲ بمنظور ارزیابی شش دانگ ملک پلاک ثبتی ۱۱۸۰۹ به شماره ثبت 
۷۹۸۴۱ در دفتر ۴۷۵ صفحه ۳۴۹ از محل وقوع ملک واقع در بلوارامین ابتدای بلوار گلزاری کوچه صفاری) تقریبا روبروی کوچه سوم و پشت 

کوچه القصی( بازدید و معاینه بعمل آورده لذا نتیجه بازدید و نظریه کارشناسی بعرض میرسد.
ششدانگ ملک مورد نظر با مساحت ۳۸/۹۱ با ابعاد شمالا بطول چهار متر و پانزده سانتی متر به باقیمانده دو هزار و ششصد و چهارده فرعی، 
شرقا بطول شش متر و یکصد و شصت سانتی متر خطی است مفروض به ادامه نهر متروکه جنوبا بطول هفت متر و چهل سانتی متر بشارع 
ده متری صفاری غربا بطول هشت متر و پانزده سانتی متر . اول پی است به پلاک سیصد و چهل و نه فرعی از یازده هزار و هفتصد و شصت و 
شش فرعی از ده هزار و شصد و سیزده اصلی دوم به شارع پنج متری احداثی که در آن سه طبقه روی پیلوت ساختمان بصورت صد در صد 
سطح اشغال و تا حد سفت کاری احداث است زیر بنای طبقه همکف شامل سرویس پله و یک هال به متراژ ۳۸/۹۱ و طبقات بالا حدودا ۴۵ 

متر مربع زیر بنا است.
ساختمان با سازه فلزی اجرا شده و کلا در مرحله سفت کاری متوقف است و درب موقتی برای جلوگیری از ورود به داخل ساختمان نصب می 

باشد با توجه به موقعیت ملک و در صد پیش رفت ساختمان نظریه اینجانب بعرض میرسد.
نظریه کارشناسی:

۱- ارزش عرصه۳۸/۹۱ مترمربع از قرار هر متر مربع ۶۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال جمعا ۲/۳۳۴/۶۰۰/۰۰۰ ریال 
۲- ارزش ۱۷۴ مترمربع اعیانی بصورت سفتکاری از قرار هر متر مربع ۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال جمعا ۸۷۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 

جمعا کل دو ردیف بالا سه میلیارد و دویست و چهار میلیون و شصد هزار ریال ۳/۲۰۴/۶۰۰/۰۰۰ ریال
لذا مقرر گردیده مورد فوق الذکر در تاریخ ۹۴/۱۰/۲۳ ساعت ۹/۳۰ الی ۱۰ صبح به آدرس قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی 
واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت 
پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی 
شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاددهند واگذار می گردد . برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن 
ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد آین آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید.

دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم- رضا زارعی 
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سیر نزولی حق پخش تلویزیونی فوتبال؛ 

از مذاکره تا مناظره
مبحث حق پخش فو تبا ل که در کشورهای توسعه یافته سال هاست حل شده در ایران 

هنوز در چم و خم مناظره های بیهوده و نظرسنجی باقی  مانده است.
 چندین سال از ظهور پدیده فو تبا ل به عنوان یک صنعت – ورزش در دنیا می گذرد و باز 
هم سال هاست که در کشورهای صاحب فو تبا ل و توسعه یافته بحث پرداخت حق پخش 
تلویزیونی مسابقات فو تبا ل به نهاد برگزار کننده بازی ها امری قطعی و مساله ای حل شده 
است، اما در ایران این مساله هنوز از سوی خیلی از افراد دخیل و مرتبط با موضوع پذیرفته 

نشده و حتی جدی گرفته نمی شود.
یک قانون پذیرفته شده جهانی می گوید که وقتی جنسی را می خرید یا خدماتی را 
می گیرید باید پولش را پرداخت کنید، حال اگر این جنس یا خدمات برای شما سود 
مضاعف یا ارزش افزوده داشته باشد که دیگر پرداخت وجه به تولید کننده آن جنس یا 

خدمات کاملا الزامی است.
نمونه این مساله در بحث رابطه فو تبا ل و تلویزیون، تولید محتوای پر بیننده و پخش از 
سیما است؛ وقتی سیما برای نشاندن بیننده پای دستگاه های تلویزیون اقدام به ساخت 
سریال ها و فیلم های تلویزیونی پر هزینه می کند یعنی می داند که برای داشتن مخاطب 

باید پول خرج کند.
صدا و سیما هزینه ساخت چنین برنامه هایی را از طریق فروش تبلیغات قبل، میان و بعد 
از برنامه ها باز دریافت می کند. حال توجه کنید به فدراسیون فو تبا ل و سازمان لیگ فو تبا ل 
ایران که در سال صدها مسابقه فو تبا ل را برگزار می کنند و برای برگزاری این مسابقات 
میلیون ها و شاید میلیاردها تومان پول خرج می کنند و اگر هزینه تشکیل، آماده سازی و 
شرکت تیم ها در لیگ را هم حساب کنیم، هزینه برگزاری مسابقات لیگ برتر فو تبا ل از مرز 

یکصد و دویست میلیارد تومان هم می گذرد.
مساله کاملا روشن است؛ سازمان لیگ و باشگاه ها مسابقات فو تبا ل را با هزینه از جیب 
برگزار می کنند و سیما با پخش آنها بیننده  را پای تلویزیون می نشاند. سیما از طریق پخش 
مسابقات امکان خوبی برای فروش تبلیغات می یابد و با فروش تبلیغات درآمد خوبی را 
کسب می کند. همچنین تلویزیون با تولید و پخش برنامه هایی مانند "۹۰" که بن مایه شان 
مسابقات فو تبا ل و حواشی آنها است نیز درآمد کسب می کند و تمام این درآمدها در حالی 
به حساب صدا و سیما ریخته می شود که زحمت تولید این محتوای پر بیننده را اهالی 

فو تبا ل کشیده اند.
حال بحث اصلی این است که وقتی چنین مساله ای در همه جای دنیا یا دست کم در 
کشورهای صاحب فو تبا ل و صنعت، سال ها است حل شده چرا در ایران هنوز برخی تلاش 
می کنند آن را بی جا و ساده جلوه دهند و با برگزاری یک مناظره یا نظرسنجی عادی از 

کنارش عبور می کنند؟
حق پخش تلویزیونی مسابقات فو تبا ل یک بحث کارشناسی با ابعاد تجاری و حقوقی است 
و اگر هم قرار است مناظره ای درباره اش انجام شود باید در همین ابعاد فنی و کارشناسی 
باشد نه این که اصل موضوع را مورد مناقشه قرار دهد. این که صدا و سیما تاکید می کند 
حق پخش، لطفی است که این سازمان در حق فو تبا ل می کند به هیچ وجه پذیرفتنی 

نیست .
همچنین تصور غلط دیگری که وجود دارد این است که اگر صدا و سیما مسابقات فو تبا ل 
را پخش نکند، فو تبا ل آسیب می بیند و کمیتش لنگ می شود. این گمانه در صورتی درست 
و منطقی است که در حال  حاضر بخش عمده هزینه های فو تبا ل از طریق حق پخش تامین 

شود در حالی که می دانیم این گونه نیست.
در واقع در صورت پخش نشدن مسابقات از تلویزیون آن که بیشترین ضرر را متحمل 
می شود سیما است چون دیگر نمی تواند تبلیغات گران قیمت خود را در حین مسابقات 

فو تبا ل به فروش برساند.
در مجموع به نظر می رسد بحث حق پخش – که برای حل و فصلش مسئولان سازمان 
لیگ بارها با مدیران صدا و سیما مذاکره کرده اند و حتی چند بار با مقامات مجمع تشخیص 
مصلحت نیز دیدار و گفت و گو کرده اند – هنوز از سوی بخش بزرگی از نهادهای ذیربط و 

مدیرانشان جدی گرفته نشده و در حد یک معامله تجاری ساده به آن نگریسته می شود.
توافق فو تبا ل و تلویزیون در مورد حق پخش نه یک معامله تجاری معمولی که یک 

تجارت پرسود، دو طرفه و به اصطلاح برد – برد است. 

قهرمان نیم فصل لیگ برتر چند میلیارد می ارزد؟
قهرمانی نیم فصل نخست لیگ برتر پانزدهم به استقلال خوزستانی رسید که با حدود 

پنج میلیارد هزینه راهی مسابقات لیگ شده، اما ستاره اصلی اش عبدالله ویسی است.
 لیگ پانزدهم به نیم فصل خود رسید و یکی از بزرگترین شگفت های  تمام ادوار لیگ 
برتر رقم خورد. عبدالله ویسی با تیم پنج میلیاردی خود بالاتر از تیم های استقلال تهران، 
ذوب آهن و پر سپولیس قرار گرفت؛ تیم هایی که بیش از ۱۳ تا ۱۷ میلیارد برای تیم های 
خود هزینه کرده اند. استقلال خوزستان در حالی قدم به مسابقات لیگ گذاشت که بیشتر 
بازیکنانش کمتر از ۲۵ سال سن دارند و از طرفی برای نخستین بار در سطح اول فو تبا ل 

ایران حضور یافته اند.
نکته قابل ستایش این است که ویسی سومین سال خود را در استقلال خوزستان سپری 
می کند و در دو سال گذشته برای سقوط نکردن تلاش می کرد، اما مدیران استقلال 
اعتمادشان نسبت به ویسی را از دست ندادند تا گواردیولای فو تبا ل ایران پس از به تثبیت 
رساندن حضور این تیم خوزستانی در لیگ، این بار برای قهرمانی و کسب سهمیه تلاش 
کند. به طور دقیق تر تیم عبدالله ویسی جوان در شرایطی در صدر جدول حضور دارد که 
هیچ گاه زبان به قهرمانی نچرخاند و فقط کسب سهمیه آسیایی را هدف تیمش بیا ن  کرده 
است، اما از این پس باید استقلال خوزستان را مدعی قهرمانی بدانیم. تیمی که رکورد 
کمترین گل خورده در تمام ادوار لیگ را با چهار گل خورده بر جای گذاشته و به جز 

شکست در هفته  نخست رنگ باخت را به خود ندیده است.
در سالی که فو تبا ل خوزستان، دو تیم ریشه دار خود را در انتهای جدول می بیند، این 
استقلال است که در راه حفظ آبروی مهد فو تبا ل ایران قدم برداشته و نشان داده که 
استقلال خوزستان به سرنوشت برق شیراز دچار نمی شود چرا که یک مربی خوش فکر و 
با دیسیپلین را در پشت خود دارد. از این لحاظ عبدالله ویسی باید باور کند که تیمش در 
قامت یک قهرمان است و چنین اندیشه ای را هم به بازیکنانش تلقین کند. پایکوبی روز 
گذشته استقلالی های خوزستان در فولاد شهر به خاطر کسب قهرمانی نیم فصل می تواند 
یک زنگ خطر برای باشگاه هایی باشد که هزینه های میلیاردی انجام می دهند، اما بدون 
شک ویسی بیشتر از همه می داند که از این لحظه هیچ تیمی آنها را دست کم نخواهد 

گرفت و همه برای گرفتن صدر جدول به مصاف آنها می آیند.

پایان لیگ بر تر تنیس روی میز دختران کشور در قم:
دختران پینگ پنگ باز قمی نائب قهرمان

 لیگ برتر تنیس روی میز کشورشدند

دختران پینگ پنگ باز قم عنوان دومی رقابت های فصل جاری لیگ برتر تنیس روی میز 
دختران کشور را کسب کردند.

  با برنامه ریزی صورت گرفته از سوی فدراسیون تنیس روی میز کشورمان،  مسابقات 
فصل جدید رقابت های لیگ دسته برتر تنیس روی میز دختران نونهال و نوجوانان 
باشگاه های کشور از روز پنجشنبه و جمعه ۲۶ و ۲۷ آذرماه به میزبانی خانه تنیس روی 
میزاستان قم آغاز وبا معرفی تیم های برتر به پایان رسید. طبق برنامه ریزی سازمان لیگ 
فدراسیون تنیس روی میز کشورمان مسابقات تنیس روي میز نونهالان و نوجوانان دختر 
باشگاه هاي کشور، بعد از میزباني شایسته هئیت تنیس روي میز استان قم از رخداداهاي 
مهم کشوري ورزش تنیس روي میز که با همکاري اداره کل ورزش و جوانان قم به انجام 

رسید به استان قم سپرده شد.
برهمین اساس مسابقات لیگ بر تر تنیس روی میز کشور در خانه تنیس روی میز واقع 
در مجموعه ورزشی شهدای هفتم تیر و به میزبانی هیئت تنیس روی میز استان قم برگزار 
شد. رقابت های لیگ بر تر تنیس روی نونهالان و نوجوانان دختر کشور با رقابت جذاب و 
تماشایی تیم های شرکت کننده در قم برگزار شد و تیم دختران هیئت پینگ پنگ قم 
توانست با کسب چهار پیروزی و دو شکست مقابل سایر رقبای حاضر در این پیکارها 
کسب کند. با اطلاع رسانی صورت گرفته از سوی مسئولین سازمان لیگ فدراسیون 
تنیس روی میز کشورمان و با توجه بهکناره گیری تیم دختران رده سنی نونهالان و 
نوجوانان هیئت مرکزی از حضور در این رقابت ها و کاهش تیم های حاضر به چهار تیم 

دیدارهای مرحله رفت  و برگشت طی این دو روز به انجام رسید.
دیدارهای لیگ برتر تنیس روی میز دختران نونهال  و نوجوان کشورمان با حضور 
چهار تیم دختران هیئت پینگ پنگ قم تیم  مقاومت قم، حیات اکتیو همدان و خلیج پژم 
هرمزگان برگزار شد. دختران باانگیزه پینگ پنگ باز قم در نخستین جدال خود طبق 
برنامه به مصاف تیم مقاومت رفتند و در این دیدار با نتیجه پنج بر صفر به برتری رسیدند 
در حالی که همزمان با این دیدار تیم خلیج پژم هرمزگان با نتیجه پنج بر دو از سد تیم 
هیئت همدان عبور کرد. تیم هیئت پینگ پنگ قم در دومین مسابقه خود به مصاف تیم 
خلیج پژم هرمزگان رفت و در نهایت پنج بر صفر شکست خورد و در سومین دیدارخود نیز 
با تیم هیئت همدان روبرو شد و با نتیجه پنج بر صفر به برتری دست یافت  و بدین شکل 
با دو پیروزی و یک باخت به کار خود در مرحله اول این مسابقات پایان داد و در دیگر 

دیدارها تیم هیئت پینگ پنگ همدان پنج بر صفر تیم مقاومت قم را مغلوب کرد.
تیم دختران تنیس روی میز استان قم در چهارمین دیدار خود در دور برگشت این 
رقابت ها مقابل تیم مقاومت قم به میدان رفت و با برتری ۵ بر ۰ پیروز میدان شد و در 
دومین دیدار خود نیز با همین نتیجه مقابل تیم دختران هیئت هرمزگان شکست خورد.

دختران نونهال  و نوجوان قمی برای کسب عنوان نائب قهرمانی کار چندان سختی 
مقابل تیم حیات اکتیو همدان نداشتند و توانست با نیتجه ۵ بر ۱ مقابل این تیم نیز به 

برتری برسد و در مجموع امتیاز عنوان دومی و نائب قهرمانی  کشور را از آن خود کند.
 و در پایان رقابت چهار تیم حاضر در فصل جدید رقابت های لیگ دسته برتر تنیس 
روی میز دختران نونهال و نوجوانان باشگاه های کشور نماینده هرمزگان در مکان نخست 
جدول ایستاد، هیئت پینگ پنگ قم در رده دوم قرار گرفت و هیئت همدان به مقام سوم 
دست پیدا کرد.  شقایق حسین زاده، هلیا اصغری، پریناز حاجیلو، حانیه عموییان، ساره 
احمدی و فائزه نصیرایی ترکیب تیم تنیس روی میز استان قم در لیگ بر تر نونهالان و 

نوجوانان را  در این مسابقات تشکیل می دادند.
گفتنی است مراسم پایانی و اهداء جوایز تیم های برتر با حضور حسن عابدی مدیر کل 
ورزش وجوانان استان قم  و روح الله رمضانی معاون توسعه امور ورزش در محل برگزاری 

این مسابقات، خانه تنیس روی میز استان قم به انجام رسید.

سخنگوی هیات مدیره باشگاه پر سپولیس می گوید این باشگاه با درآمدهایی که دارد می تواند 
هزینه های جاری خود را پرداخت کند.

حسین عبدی درباره پیروزی پر سپولیس مقابل راه آهن و به دست آوردن عنوان چهارمی 
در نیم فصل، اظها ر کرد: روز )جمعه( مقابل راه آهن بازی خوبی را به نمایش گذاشتیم و تیم 
برتر میدان بودیم. خوشحالیم که کادرفنی و بازیکنان تلاششان را انجام دادند و در این دیدار به 
پیروزی رسیدیم. البته اگر امتیازهای اول فصل را به راحتی از دست نمی دادیم الان وضعیت به 
مراتب بهتری داشتیم. با این حال خوشحالیم که شرایط نتیجه گیری تیم بهتر شده و کادرفنی 
و بازیکنان نتایج زحماتشان را می گیرند.  وی تصریح کرد: در پنج – شش ماه گذشته حرف و 
حدیث ها و شایعات مختلفی مطرح شد و همیشه افرادی دوست داشتند برای تیم و باشگاه 
حاشیه درست کنند و از نتایج ضعیف تیم استفاده می کرد ند و شایعاتی را هم درست می کرد ند تا 
تیم و باشگاه را تحت فشار قرار دهند. خیلی از انتقادها را تحمل کردیم و سعی کردیم با مدیریت 
خوب حاشیه ها را از کنار باشگاه و تیم جمع کنیم. آن چیزی که به اعتقاد من برای پر سپولیس 
مهم است این است که تیم در آرامش کامل به کارش ادامه دهد.  سخنگوی هیات مدیره باشگاه 
پر سپولیس ا ضافه  کرد : از آن روزی که به باشگاه پر سپولیس آمدم هیات مدیره جدید در تلاش 
بود تا با طراحی ساختارهایی باشگاه پر سپولیس را اصولی اداره کند و کمک کنیم بحث درآمدزایی 
باشگاه پر سپولیس به جایی برسد که از نظر درآمدی بتواند هزینه های خود را پرداخت کند. در 
این امر هم تلاشهای شبانه روزی انجام شد و در حال  حاضر با توجه به قراردادهایی که منعقد 

شده می توانیم بگویم که هزینه های جاری باشگاه به صورت کامل تامین می شود، اما سیاست ما 
به گونه ای است که سعی داریم بخشی از بدهی های گذشته را پرداخت کنیم و درآمدهای باشگاه 
را به حدی برسانیم که علاوه بر پرداخت هزینه های جاری بتوانیم ساختارهای خوبی را هم برای 
باشگاه تهیه کنیم.  وی در ادامه در پاسخ به این سوال که آیا در هیات مدیره باشگاه پر سپولیس 
درباره تمدید قرارداد برانکو ایوانکوویچ صحبتی شده است یا خیر، گفت: هنوز هیچ صحبتی در 

این باره مطرح نشده است.

عبدی: بحث تمدید قراردادبرانکو مطرح نشده است
 با درآمدها هزینه های جاری پرداخت می شود
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سرپرست باشگاه استقلال با تاکید بر اینکه این باشگاه لیست 
محرمانه  یا غیرمحرمانه ای برای تقویت و تغییر ترکیب تیم ندارد، 
گفت: برای نیم فصل دوم لیگ برتر حداکثر چهار تغییر خواهیم 

داشت.
از عملکرد تیمش در مجموع  افشارزاده طی گفتگویی  بهرام 
دیدارهای برگزار شده در نیم فصل نخست رقابت های لیگ برتر دفاع 
کرد. وی در این گفتگو همچنین تاکید کرد که تا به امروز هیچ لیست 
محرمانه یا غیرمحرمانه ای برای تقویت و تغییر ترکیب تیم در نیم 

فصل دوم مسابقات ارائه نشده است.
ضمن اینکه باوجود عملکرد فوق العاده مهدی رحمتی در دیدارهای 
اخیر استقلال، صحبت یا رایزنی برای بازگشت وی به تیم ملی 
انجام نداده است، چرا که معتقد است فدراسیون فوتبال در اختیار 

سرمربی ای قرار گرفته که اصالتاً علاقه ای به بازیکنان ایران ندارد!
سرپرست باشگاه استقلال همچنین به موارد دیگری هم اشاره کرد 

که در ذیل می خوانید:
* به لحاظ آماری و جدولی، دیدارهای استقلال در نیم 
فصل نخست لیگ برتر به پایان رسیده، عملکرد تیم در این 

نیم فصل را چطور ارزیابی می کنید؟
: جایگاه استقلال در جدول نشان می دهد که بچه ها عملکرد خوبی 
داشته اند و نتیجه خوب هم گرفتند. آنها طی این نیم فصل، بدون 
حاشیه و با اتحاد و همبستگی بالا، تمرینات و به ویژه بدنسازی خوبی 
داشتند. داشتن سرپرستی مثل منصور پورحیدری و سرمربی ای 
مانند پرویز مظلومی در کنار دیگر اعضای کادر فنی و مربیگری، همه 
با هم باعث شد تیم استقلال در پایان نیم فصل، در جمع بهترین های 
لیگ قرار بگیرد. خوشبختانه فضای حاکم در باشگاه طوری است که 
همه با هم و با تمام توان کار می کنند و همه مصمم هستند در هر 

بازی بهتر از بازی قبل ظاهر شوند.
* یعنی این روند و اینکه استقلال یکی از تیم های بالای 

جدول است، در نیم فصل دوم هم ادامه پیدا خواهد کرد؟
 ـبه تیم استقلال و اینکه بتواند این روند را ادامه بدهد، امیدوارم؛ 
البته باید برای نیم فصل دوم، نقاط ضعف تیم را تقویت کنیم، اما در 

کل همبستگی موجود در تیم تعیین کننده است. به طور کلی باید 
بگویم اگر در هر رشته ورزشی، همبستگی و اتحاد لازم وجود داشته 
باشد و اعضای آن به دور از تشنج و حاشیه باشند، می توان نسبت به 
نتیجه گیری امیدوار بود؛ در استقلال هم شاهد فضای خوبی هستیم.
* برنامه کلی شما به عنوان مدیریت باشگاه استقلال برای 

نیم فصل دوم چیست؟
 ـبه هر حال لیگ به مرحله ای رسیده که همه تیم ها، مربیان و 
بازیکنان آنها نسبت به دیگر تیم ها و شرایطی که دارند، آشنایی کامل 
دارند و به خوبی می توانند حریفان را آنالیز کنند و روی تک تک آنها 
برنامه ریزی داشته باشند. طبیعی است برای نیم فصل دوم باید سعی 
کنیم نقاط آسیب پذیر تیم را تقویت کنیم تا از ناحیه آنها کمتر ضربه 
بخوریم؛ در کل امیدوارم در نیم فصل دوم هم بچه ها مثل نیم فصل 
اول کاملاً موفق باشند. البته یادآور می شوم استقلال سه شنبه بازی 

مهمی در تبریز دارد که نتیجه آن برایمان اهمیت زیادی دارد.
* اشاره کردید به نیم فصل دوم و اینکه باید برای این 
مرحله از مسابقات، ترکیب تیم تقویت شود. این در حالی 
است که تا به امروز هنوز از فهرست استقلال برای جذب 
بازیکنان جدید و احیاناً جدایی برخی از آنها، خبری نشده 

است. اصلاً چنین لیستی به دست شما رسیده است؟
 ـتا به امروز هیچ لیستی به صورت محرمانه یا غیرمحرمانه در مورد 
ترکیب استقلال، جذب بازیکنان جدید و جدایی احتمالی برخی از 
آنها تهیه نشده است. البته باید اشاره کنم این کار توسط برخی از 
باشگاه ها به صورت کاملاً محرمانه انجام می شود، چرا که اگر لیست 
بازیکنان افشا شود، در نهایت منجر به افزایش نرخ آنها می شود و این 
یک روال طبیعی است که البته باعث می شود در بسیاری از موارد، 
افراد به اهداف مورد نظرشان نرسند؛ اما در استقلال و در رابطه با 
ترکیب تیم، اصلاً هنوز لیستی تهیه نشده است که بخواهد محرمانه 

باشد یا غیرمحرمانه.
* به نظرتان برای این کار دیر نشده است؛ بخصوص اینکه 
شنیده شده خیلی از باشگاه ها فعالیت خود را در این زمینه 

شروع کرده اند.

 ـتا آنجا که من اطلاع دارم به جز یکی، دو باشگاه، بقیه تیم ها 
در وضعیتی مثل استقلال قرار دارند و هنوز اقدام خاصی در این 
زمینه انجام نشده است. از نظر من هم دیده نشده، بخصوص اینکه 
ما حداکثر چهار تغییر در ترکیب تیم برای نیم فصل دوم داریم چون 
اصلا بازیکن شاخص و عالي وجوی ندارد اگر هم باشد با تیمش 
قرارداد دارد. مگر اینکه شرایط خاصی در مورد چنین بازیکنی؛ایجاد 
شده باشد مثلا اینکه به مشکل خورده باشد و دلش نخواهد در 

تیمش بماند.
*پس صحبت هایی که در مورد جدایی برخی از بازیکنان 
تائید  را  و وحید طالب لو شنیده شده  برهانی  مثل آرش 

می کنید؟
 ـصد درصد این موضوع را تکذیب می کنم؛ تاکید می کنم تا الان که 
با شما صحبت می کنم، فهرستی از بازیکنان مد نظر برای اضافه شدن 
به ترکیب تیم به دست من نرسیده و در عین حال در مورد بازیکنانی 

که می خواهند از استقلال جدا شوند هم فهرستی نداشته ایم.
* فکر می کنید از میان بازیکنان استقلال، کسی باشد که 
شخصاً به قصد جدایی از تیم، وارد مذاکره با تیم دیگری شده 

باشد؟
 ـببینید بازیکن و سرمربی باید با یکدیگر همخوانی فکری داشته 
باشند تا بتوانند در یک تیم با هم همکاری داشته باشند و به آن ادامه 
بدهند. اگر این همخوانی فکری وجود نداشته باشد و یا باشگاه نسبت 
به عملکرد بازیکن رضایت لازم را نداشته باشد، در مورد ادامه همکاری، 
راحت تر می توان تصمیم گرفت. در کل نمی دانم از میان بازیکنان ما، 
هست بازیکنی که خودش با تیمی صحبت کرده باشد یا نه؟ به هر 
حال باید صحبت یا رایزنی انجام شود تا نتیجه ای بدست بیاید. اما در 
کل و در رابطه با نقل و انتقالات فوتبال ایران، باید بگویم که هنوز به 
مرحله حرفه ای شدن کامل نرسیده ایم؛ نه فقط در فوتبال، بلکه در کل 
رشته ها نتوانسته ایم معنای واقعی حرفه ای بودن را در نقل و انتقالات 
پیاده کنیم. زمان بیشتری لازم است تا اساسنامه نقل و انتقالات بر 

اساس بسیاری از شرایط و از جمله شرایط مالی تهیه شود.
* با توجه به صحبت هایی که داشتید، به نظر می رسد در 

مورد جایگزین جاسم کرار هم هنوز نتیجه مشخصی حاصل 
نشده است؟

 ـنه؛ در این مورد هم هنوز هیچ تصمیمی گرفته نشده چون اصلًا 
لیستی از ورود و خروج بازیکنان تهیه نشده است. امیدوارم طی این 
هفته با سرمربی تیم جلسه ای داشته باشیم و در این زمینه به تمرین 

نهایی برسیم.
* طبیعی است که در رابطه با نقل و انتقالات نیم فصل، 
برخی از بازیکنان استقلال هم گزینه جدایی از ترکیب تیم 
باشند؛ در چه شرایطی با این جدایی ها موافقت می کنید؟ اگر 
درخواست های مطرح شده از طرف رقیبان شما باشد، چه 

عکس العملی خواهید داشت؟
 ـبه طور حتم تصمیم گیری در این زمینه به چگونگی پیشنهاد 
مطرح شده بستگی دارد و اینکه تیم متقاضی، رقیب ماست یا نه؛ 
همین روز پنجشنبه، سه بازیکن حاضر در ترکیب صبا و از جمله 
قاضی و بیگ زاده از جمله بازیکنان پیشین استقلال بودند، البته الان 
جای این دسته از بازیکنان در ترکیب تیم استقلال پر شده است. 
پرویز مظلومی به عنوان سرمربی، جوان گرایی خوب و نتیجه بخشی 
در تیم داشته و در کل روی تیم های پایه استقلال به خوبی کار شده 
است، اما در مجموع موافقت  با پیشنهادهای مطرح شده برای جذب 
بازیکنان ما به خود پیشنهادات بستگی دارد. ممکن است در این 
زمینه پاسخ سرمربی یا حتی خود بازیکن مورد نظرمان منفی باشد 
اما قطعاً اگر پیشنهادی که مطرح می شود، از طرف رقیبمان باشد، به 

راحتی با آن موافقت نخواهیم کرد.
 * مهدی رحمتی یکی از بهترین های استقلال در دیدارهای 
اخیر این تیم بود؛ با توجه به مشکلی که این بازیکن برای 
حضور در تیم ملی دارد، شما به عنوان سرپرست باشگاه، 
اقدام به انجام رایزنی لازم و نتیجه بخشی در این زمینه که 

منجر به دعوت وی به اردوی تیم ملی شود، نداشته اید؟
 ـالبته که در این زمینه هیچ صحبت و رایزنی نداشته و این کار را 
هم انجام نخواهم داد. وقتی سرمربی تیم ملی به این موضوع توجه 
ندارد و اصلا فدراسیون در اختیار سرمربی قرار گرفته است، صحبت 
کردن مسئولان باشگاه و حتی خود بازیکن در چنین مواردی نه 
تنها مثبت نیست بلکه می تواند نتیجه منفی هم داشته باشد. اگر او 
سرمربی بود و اصالتاً به ایران و بازیکنان تیم ملی علاقه داشت، مسلماً 
از هیچ فرصتی دست برنمی داشت و رحمتی هم می توانست در 
ترکیب تیم ملی، فیکس بازی کند. مهدی رحمتی بازیکنی است که 
تک تک سلول های بدنش برای فوتبال است. خیلی از مهاجمان مقابل 
این دروازه بان کنترل خود را از دست می دهند. قطعاً اگر رحمتی 
درون دروازه تیم ملی باشد، این تیم یک گل جلو خواهد بود؛ با این 

اوصاف نمی دانم چرا به تیم ملی دعوت نمی شود؟ 
* شما از عملکرد تیم در نیم فصل نخست دفاع کردید و 
درکل راضی به نظر می رسید؛ این در حالی است که خیلی 
از اهالی فوتبال، عملکرد استقلال را در این نیم فصل صد 
درصد تائید نمی کنند. حتی در برخی از دیدارها هم هواداران 
استقلال شعارهایی در موارد مختلف مطرح کردند که به نظر 

می رسد نارضایتی آنها از عملکرد تیم را به همراه دارد.
 ـببینید استقلال در تمام دیدارها خوب ظاهر شده است؛ در 
همین دیدار مقابل صبا، بازیکنان ما ۹۴ دقیقه با حریف رقابت کردند، 
بدون اینکه کوتاه بیایند یا دفاعی کار کنند. به هر حال تاکتیک هر 
مربی با دیگری هم فرق دارد، اما اگر استقلال عملکرد خوبی در نیم 
فصل نداشت، امروز جزو تیم های بالای جدول نبود. همه فوتبالی ها، 
استقلال را می شناسند و به تاکتیک و ویژگی  کار مربیان و بازیکنان 
آبی پوش، اشراف کامل دارند. البته به نظرم هر تیم در هر دیدار 
عملکرد تعیین کننده ای برای خودش دارد. تیم های ته جدولی به 
دنبال امتیاز هستند و تیم های بالای جدول به دنبال تثبیت جایگاه 
و این چیزی است که استقلال همیشه به دنبال آن بوده و به همین 

دلیل عملکرد خوبی هم داشته است.
 * همانطور که شما اشاره کردید استقلال روز سه شنبه 
بازی مهمی مقابل تراکتورسازی در جام حذفی دارد، این 
دیدار به نوعی تقابل دوباره امیر قلعه نویی با آبی پوشان است؛ 

از این حیث نگرانی ای ندارید؟
 ـبه هیچ عنوان نگران نیستم؛ قلعه نویی دنبال تنش نیست، او مربی 
بزرگی است و عمری در باشگاه استقلال به عنوان سرمربی کار کرده 
است و قطعاً خوب می داند آنچه می ماند و به تاریخ می پیوندد، اخلاق 

و کردار آدمی است نه لحظات زودگذر.

افشارزاده:

استقلال در نیم فصل چهار تغییر دارد
 فدراسیون در اختیار کی روش است

دارنده مدال نقره المپیک گفت: فدراسیون تکواندو برخورد خوبی با ورزشکاران ندارد و همین 
موضوع باعث شده تا خیلی از تکواندوکاران عزم سفر کرده و قصد خروج از کشور را داشته باشند.

 بعد از بازگشت تیم ملی تکواندو به ایران از مکزیک که با کسب سه سهمیه المپیک و نایب 
قهرمانی در جام جهانی همراه بود درحالی که انتظار می رفت فدراسیون تکواندو تدابیر لازم 
را برای دوری تیم ملی از حاشیه ها بیندیشد، شرایط به گونه ای پیش رفت که تکواندو یکبار 
دیگر اسیر حاشیه هایی شد که سرآغاز آن بعضا از داخل فدراسیون بود. بعد از باخت ایران در 
فینال جام جهانی به تیم آذربایجان که از دو تکواندوکار ایرانی بهره می برد یکبار دیگر بحث 
مهاجرت تکواندوکاران سرزبانها افتاد.  محمد باقری معتمد یکی از پرافتخارترین تکواندوکاران ایران 
که مدالهای ارزشمندی چون طلای بازیهای آسیایی، قهرمانی آسیا، طلای جهان،  نقره المپیک و 
طلای جام جهانی را در کارنامه دارد  در پی آن است تا برای همیشه از ایران خارج شده و تکواندو 
را در یک کشور دیگری پیگیری کند. وی در گفتگو با خبرنگار مهر از اتفاقاتی که منجر به اتخاذ 

این تصمیم شده است پرده برداشت:
فدراسیون نمی خواست من به المپیک بروم

باقری معتمد در ابتدای گفتگویش با خبرنگار مهر گفت: با وجود آنکه سالها در وزن ۶۸- کیلوگرم 
مبارزه و برای تیم ملی در مسابقات آسیایی و جهانی مدال های متعددی را کسب کرده بودم و حتی 
سهمیه حضور در المپیک ۲۰۱۲ لندن را من بدست آوردم اما مسئولان فدراسیون برخلاف نظر 
سرمربی وقت تیم ملی قصد برگزاری مسابقه انتخابی برای من را داشتند. برای آنکه نمی خواستند 
من به المپیک بروم. فشار روانی زیادی به من وارد کردند که دوبار قصد ترک اردو را داشتم ولی با 

اصرار سرمربی تیم ملی ماندم و با شرایط سخت کنار آمدم.
با رباط پاره نقره المپیک گرفتم

ورزش،  وزارت  وقت  معاون  تلاش  اگر 
هادی ساعی و فریبرز عسگری نبود 

من  برای  شرایطی  چه  نمی دانم 
پیش می آمد. این نفرات باعث 
شدند تا من به حق مسلم خود 
یعنی حضور در المپیک دست 
پیدا کنم. به دلیل برخوردهای 
بد مسئولان فدراسیون و شرایط 

جریان  در  نامناسب  روحی 
دو  ملی  تیم  تمرینات 

در  حضور  از  قبل  ماه 

المپیک از ناحیه رباط صلیبی دچار آسیب شدم و همان شرایط باعث شد تا وضعیت خود را برای  
کسی عنوان نکنم و با همان وضعیت سخت تمرین کرده و در نهایت هم موفق به کسب مدال 

نقره المپیک شدم
بدترین برخورد بعد از کسب نقره المپیک

بعد از آنکه در بازیهای المپیک ۲۰۱۲ با رباط صلیبی پاره موفق به کسب مدال نقره شدم 
متاسفانه شاهد بدترین برخورد از سوی رئیس فدراسیون بودم. در همان لحظه فکر می کردم مدالی 
کسب نکردم. برخورد ایشان آنقدر بد بود که باعث شد فریبرز عسگری به عنوان سرمربی تیم ملی 
ورود کرده و مانع برخورد تندتر وی باشد. همین مسائل باعث شد لحظات بسیار سختی را بعد از 
کسب مدال در دهکده بازیها تجربه کنم. بعد از بازگشت به تهران نیز این مدال خیلی زود فراموش 
شد. در حالی که همه فدراسیون های مدال آور در المپیک از ورزشکاران خود طی مراسمی تجلیل 

کردند در تکواندو گویی اتفاقی رخ نداده و کسی از من سراغی نگرفت.
مقانلو رای خود را تغییر داد

از رده سنی نوجوانان عضو تیم ملی بوده و نزدیک به ۴۰ مدال رنگارنگ از مسابقات المپیک، 
بازیهای آسیایی، قهرمانی جهان، قهرمانی آسیا و تورنمنت ها برای کشورم کسب کردم ولی واقعا 
دلیل دشمنی رئیس فدراسیون را نمی دانم. بعد از المپیک پای آسیب دیده خود را جراحی کردم 
و بازگشت خوبی به میدان مبارزه داشتم. در رقابتهای  آلمان مدال طلا و در هلند مدال نقره کسب 
کردم و در حالی که پیش از اعزام به این دو مسابقه ترکیب تیم ملی برای حضور در مسابقات 
قهرمانی آسیا مشخص شده بود در همان آلمان سرمربی تیم ملی در حضور اعضای تیم ملی 
اعلام کرد که وزن چهارم معتمد برای مسابقات قهرمانی آسیا انتخاب 
شده است. ولی یک روز بعد از بازگشت به تهران تماس گرفت و گفت 
نمی توانم شما را به مسابقات قهرمانی آسیا ببرم و ترکیب تیم ملی تغییر 
نخواهد کرد. در شرایطی که جایگاه خوبی در رنکینگ المپیک داشتم 

نمی دانم مقانلو بر چه اساسی رای خود را تغییر داد. 
پرسشی از رئیس فدراسیون

در مصاحبه ای از رئیس فدراسیون خواندم که نمی تواند زیر پای 
قهرمانان فرش قرمز پهن کند. تا آنجا که من می دانم هیچکدام از 
قهرمانان انتظار فرش قرمز نداشته اند ولی امیدوارم رئیس فدراسیون به 
یک سئوال پاسخ دهد که اگر همین قهرمانان نبودند عمر مدیریت شما در 
فدراسیون تکواندو ۱۶ سال به طول می انجامید یا خیر؟ چرا تلاش و زحمات 
قهرمانان را اینچنین نادیده می گیرید؟ مگر شما ۱۶ سال از مزایایی مادی و معنوی 
همین مدالهای رنگارنگ منتفع نشدید؟ آیا انتظار دارید قهرمانان بی ادعای این رشته 

زیرپای شما فرش قرمز پهن کنند؟
 زحمتکشان واقعی تکواندو ترد شده اند

در طول سالهای گذشته قهرمانان زیادی برای سربلندی تکواندو ایران افتخارآفرینی کردند. 
رئیس فدراسیون پاسخ دهد خدامرادی، برادران دانش ، حاجی پور ، بسحاق ، غلامزاده ، ذرخش ، 
اصلانی ، امین ترابی ، ساعی ، افلاکی ، فریبز عسگری، خداداد و .....  اکنون کجا هستند. چرا درهای 
فدراسیون فقط برای چند نفر خاص باز است و سایر دلسوزان واقعی تکواندو باید با دشمنی این 

فرد به دور از علایق خود باشند.

 مقانلو فراموشی گرفته است
سرمربی فعلی تیم ملی دو سال قبل که تیم ملی با هدایت فریبرز عسگری در آروبا به کره جنوبی 
در بازی نهایی باخت و نقره جام جهانی را گرفت بدترین انتقادات را در رسانه ها داشت. حالا چه 
شده تاب انتقاد ندارد؟ واقعا شکست با ۲۰ امتیاز اختلاف در فینال جام جهانی چه توجیهی دارد؟ 
چرا تلاش تکواندوکاران جوان با آتیه تیم ملی نادیده گرفته شد و عنوان تیم دوم را به آنها اطلاق 

کردند؟ چرا شکست را قبول نمی کنید و تیم حریف و سرمربی موفق آن را زیر سئوال می برید؟
 مقانلو در مورد ار دست رفتن سهمیه چهارم پاسخگو باشد

تکواندو ایران زمانی که قانون اجازه کسب دو سهمیه را می داد همیشه از تمام ظرفیت استفاده 
می کرد ولی حالا که می توانیم چهار سهمیه کسب کنیم ، تنها به سه سهمیه دست پیدا کرده 
اند. آقای مقانلو باید پاسخگو باشد که چرا در وزنی که با یک طلا، یک نقره و یک برنز توسط ساعی 
و بنده ۶۸- کیلوگرم پرافتخارترین وزن تکواندو در المپیک است سهمیه نگرفتیم. آسیب دیدگی 
من و اسبقی همزمان بود و حتی من بعد از عمل جراحی زوتر بهبود پیدا کردم ولی وی به اردو 
دعوت شد و من با نقره المپیک نادیده گرفته شدم. می گویند درهای تیم های باز است ولی اسامی 

اعلام می کنند.
 به پولادگر رای ندادم

در مجمع انتخاباتی سال ۹۲ به پولادگر رای ندادم و ایشان وقتی از جریان مطلع شد شرایط 
برای من بدتر از گذشته شد. البته طبیعی بود وقتی با هادی ساعی با آن همه افتخار آنچنان برخورد 
کردند یا رئیس هیات تهران را که ۱۰ سال هیات برتر انتخاب شد آنچنان کنار گذاشتند دیگر چه 

انتظاری از ایشان دارید که با من برخورد خوبی داشته باشد.
 فقط مدال برای فدراسیون اهمیت دارد

آقای پولادگر که اکنون رسانه ها را عامل اصلی مهاجرت ورزشکاران می داند فراموش کرده که 
در مسابقات انتخابی المپیک آتن »ساناز شهبازی« را از آمریکا به ایران آورد تا برای بانوان سهمیه 
المپیک کسب کند. تکواندوکاری که همان زمان عضو تیم ملی آمریکا بود و اکنون نیز عضو تیم 
ملی آمریکاست. پولادگر جواب بدهد که آیا آن زمان از آمریکا رضایت نامه گرفته بود؟ ایشان خود 
سرآغاز مهاجرت ورزشکاران به خارج از کشور است. برای ایشان فقط مدال اهمیت دارد وقتی یک 

ورزشکار مدال کسب نکند بدترین شرایط را برای او رقم می زند.
 دلارهای من کجا رفت؟

کمیته بین المللی المپیک برای چند قهرمان المپیک مبلغی را به عنوان بورسیه ارسال کرد که 
فقط یکبار و آن بخش ناچیزی از ۲۰۰۰دلار از سوی فدراسیون به من داده شد. یکی جواب بدهد 
که این دلارها که به نام من به ایران آمده کجا رفته است؟ چه کسی به جای من امضا زده و تحویل 

گرفته است؟ از کمیته ملی المپیک و حراست وزارت ورزش می خواهم شرایط را پیگیری کنند.
 از ایران می روم: در طول سالها حضور در تیم ملی دین خود را به تکواندو ایران ادا کرده و با 
وجود آنکه تمام سعی و تلاشم کسب افتخار برای ایران اسلامی بوده ولی رئیس فدراسیون همه 
جوره در حق من کم لطفی کرده است. به دلیل همین برخوردها دلسرد شد و بزودی ایران را برای 
همیشه ترک می کنم. می روم تا سرنوشت خود را در کشوری دیگر جستجو کنم. هرجای دنیا 
باشم با تمام وجود یک ایرانی هستم و قلبم برای ایران و مردم عزیز کشورم می تپد. هر زمان هم که 

به صورت رسمی و صادقانه از من دعوت شد در خدمت تکواندو ایران می باشم.

ناگفته های باقری معتمد از لندن تا ریو؛

درددل  های قهرمانی که انگیزه ماندن ندارد



علمی و سلامت

تفاوت ژلوفن و ایبوپروفن در چیست؟ 
ایبوپروفن به علت باز شدن در معده سودمندتر بوده و عوارض آن هم کمتر از دیگر 
مسکن های درد است. واکف داروساز با اشاره به تفاوت داروهای ژلوفن و ایبوپروفن اظهار 
داشت: هردو از خانواده های آرام بخش و مسکن بوده که برای تسکین سردرد، دردهای 
عضلانی و دندان بکار برده می شود و استفاده بیش از حد و بدون تجویزپزشک عوارض 
بدی به همراه دارد و سبب آسیب رسیدن به کبد و دستگاه گوارش است.    وی بیان کرد: 
ژلوفن به صورت کپسولی بوده و در روده باز می شود و افرادی که دچار بیماری گوارشی 
و معده ای هستند، معمولا از این نوع قرص استفاده می کنند.این دراوساز با بیان اینکه 
ایبوپروفن از خانواده مسکن ها است، افزود: قرص ایبوپروفن در معده باز می شود و افرادی 
که از بیماری های روده ای و زخم اثنی عشری رنج می برند، بهتر است از این نوع مسکن 
برای التیام دردهایشان استفاده کنند.    وی ابراز داشت: ایبوپروفن به علت اینکه در معده باز 
می شود، اثر بخشی آن خیلی بیشتر از ژلوفن کپسولی بوده، ولی به طور کلی هیچ تفاوتی از 
نظر ساختاری باهم ندارند.    این داروساز ادامه داد: ژلوفن و ایبوپروفن هردو از یک خانواده 
دارویی بوده و مصرف آن با هم هیچ اثر مفید و سودمندی جز آسیب به کبد و کلیه ها ندارد.    
واکف در پایان گفت: استفاده از کافئین به جای مسکن ها برای کم کردن عوارض داروها 

برای التیام دردهای عضلانی و فروکش کردن التهاب ها بکار برده می شود. 

راهکارهایی برای آنکه در این فصل سرما نخورید 
با فرارسیدن فصل زمستان بسیاری از افراد با رعایت نکردن برخی از اصوال بهداشتی نه 

تنها خود بلکه اطرافیان خود را هم مبتلا به سرماخوردگی میکنند.
دکتر ایرج خسرنیا متخصص داخلی گفت: با فرا رسیدن فصل زمستان بسیاری به علت 
رعایت نکردن نکاتی به ظاهر ساده اما موثر، به سرما خوردگی مبتلامی شوند به صورتی 
که اگر تنها چند نکته ی قابل ذکر را توجه کنند نه خود بلکه اطرافیانشان هم دیگر به 
این بیماری جزئی مبتلا نمی شوند.  وی ادامه داد:با هر عطسه ی شما هزاران ویروس در 
محیط پخش می شود که اگر بخواهید با دستتان به جای دستمال کاغذی جلوی پخش 
آن را  بگیرید دستتان آلوده شده و با هر با کشیدن به دستگیره و یا به هر وسیله ی دیگری 
سبب  انتشار بیماری ومبتلا کردن شخص دیگری می شوید.  خسرونیا با اشاره به رعایت 
کردن اصول بهداشتی بیان کرد:سرماخوردگی با یک تب،استخوان درد،عطسه و سرفه آغاز 
می شود که افراد باید به محض اینکه متوجه ی این علائم شدن حتما لباس گرم بپوشند 
واستراحت کنند حتی در محیط های سربسته زمان زیادی نمانند  تا با این اقدام مانع 
انتقال ویروس به دیگران افراد شوند.  وی افزود: این افراد با شستن دست هایشان و  وسایل 
شخصی خود از جمله  لیوان، حوله و دیگر موارد  باید تا حد ممکن از انتقال آن جلوگیری 
کنند.البته موادغذایی مفید که دارای ویتامین C   همچون شلغم ، پرتغال، لیمو شیرین و....

هم بی تاثیر نیست.  این متخصص داخلی در خصوص راه های انتقال این بیماری اظهار 
کرد:ویروس ها به راحتی از طریق ترشحات تنفسی ازجمله عطسه و سرفه و نیز از طریق 
تماس نزدیک، نظیردست دادن و روبوسی از فرد بیمار به افراد سالم منتقل می شود.  وی 
در مورد درمان این بیماری گفت: ابتدا شما با اقدامات ابتدایی در درمان سرماخوردگی می 
توانید در بهبود این بیماری بکوشید اما اگر علائمی همچون افزایش  تب  یا سرفه ، ترشحات  
غلیظ  از بینی ، درد شدید در صورت یا پیشانی ، درد در قفسه  سینه  و.....بهبود نیافت حتما به 
پزشک معالج مراجعه کنید.   این متخصص خاطرنشان کرد:بیماران  باید برای کاهش علائم 
سرماخوردگی و افزایبش بهبودی خود در اولین قدم استراحت کند زیرا استراحت کمک 
می کند تا بدن با ویروس به خوبی مبارزه کند،استفاده از مایعات همچون آب میوه وسوپ 

واستفاده از قطره های بینی برای رفع گرفتگی بینی بسیار مناسب است .

تنبلی روده شایع ترین علل یبوست در کودکان 
۹۵درصد از علل یبوست به اختلالات و تنبلی روده بر می گردد.

فرید ایمان زاده، متخصص کودکان و فوق تخصص کودکان در حاشیه دهمین کنگره 
اورژانس و بیماری های طب کودکان گفت: در پنلی که ارائه شد، به تعریف یبوست، علل و 
راه های درمان آن پرداختیم، ۵ درصد از مراجعین به پزشکان کودکان و ۱۵ درصد مراجعین 
به متخصصین گوارش را بیماران مبتلا به یبوست تشکیل می دهند.    یبوست شایع ترین 
بیماری گوارشی در کودکان است که ۹۵ درصد علل آن تنبلی روده می باشد که مشکل 
چندان جدی نیست و تنها ۵ درصد علل به بیماری خاص بر می گردد.    وی در خصوص 
ابتلا به یبوست در اثر مسمومیت با سرب گفت: سردرد، بی حالی و یبوست می توانند 
از عوارض مسمومیت با سرب باشند که بایدحتما پیگیری و درمان شوند، مخصوصا در 
کودکان، در مراکز درمانی روش های خاصی برای تشخیص مسمومیت وجود دارد که اگر 
سطح سرب موجود در سرم از مقدار خاصی تجاوز کند، مسمومیت تائید می شود. ایمان زاده 
در پایان گفت: از مردم درخواست می کنیم که از مصرف داروهای بی مورد و خوددرمانی 
بطور جدی پرهیز کنند. هر بیماری و نشانه ای را جدی بگیرند و درمان آن را پیگیر شوند. 

تاثیر منفی کدئین بر اعصاب مغز 
کدئین یک داروی قوی با عوارض بالا است که تاثیر منفی بر عصب های مغز می گذارد.

 opad مونا واکف داروساز با اشاره به معضلات کدئین اظهار داشت: کدئین جز داروهای
بوده و به خاطر مواد مخدری که در آن بکار رفته خاصیت خواب آوری و آرام بخشی دارد و 
این دارو بر روی سیستم عصبی بدن تاثیر منفی گذاشته و در صورت مصرف مداوم اعتیاد 
به آن می آورد.وی بیان کرد: کدئین به خاطر داشتن مورفین قوی وابستگی شدید در بدن 
ایجاد می کند، به طوری که افرادی که به خوردن آن عادت کرده اند، این دارو را ترک 
کنند، استرس و لرزش شدیدی برآنها حاکم می شود. این داروساز با بیان اینکه کدئین 
مسکن قوی است، افزود: افرادی که اعتیاد دارند، برای ترک معمولا این دارو را مصرف 
کرده تا به مرور زمان بتوانند سموم بدن را دفع کرده و آرام آرام این ماده مخدر را ترک 
کنند.    واکف ابراز داشت: مردم عادی برای التیام سریع دردشان معمولا این دارو را از 
داروخانه هادرخواست می کنند، به طوری که این افراد از عوارض و همچنین اعتیاد این دارو 
خبردار نیستند.    وی ادامه داد: این دارو برای افرادی که به بیماری میگرن دچار هستند، 
مفید است، زیرا درد شدید میگرن را سریع فروکش کرده و بیمار را ازاین حالت نجات 
می دهد.    واکف در پایان گفت: کدئین یک داروی نسخه ای بوده و بدون تجویز پزشک 

داروخانه ها اجازه تحویل آن را به مردم ندارند. 

خوردن این دسته از مواد غذایی
 موجب بیش فعالی کودکان می شود 

خوردن مواد غذایی که حاوی رنگ های خوراکی هستند می تواند موجب اختلالات در 
کارکرد مغز کودک و بیش فعالی گردد. دکتر پیام فرح بخش متخصص تغذیه در خصوص 
رنگ های خوراکی موجود در برخی مواد غذایی گفت: رنگ های خوراکی جزو جدایی ناپذیر 
مواد غذایی صنعتی امروز به شمار می روند و وجود آنها در مقام غذاهایی که به صورت 
کارخانه ای تولید می شوند مشهود است. بنابراین نمی توانیم آن را از زندگی خود حذف 
کنیم بنابراین اگر مجبور به استفاده از این غذاها هستیم سعی کنیم از مواد غذایی استاندارد 
استفاده کنیم که رنگ های خوراکی به کار رفته، رنگ های خوراکی مجاز باشد.    وی 
در خصوص تأثیر رنگ های خوراکی بر سلامتی عنوان کرد: رنگ های خوراکی غیرمجاز 
می تواند موجب آسیب به مغز و بیماری های کلیوی در فرد گردد که متأسفانه می بینیم 
در برخی مواد غذایی مجاز گاه گاهی ردپایی از مسمومیت ها و آسیب ها دیده می شود. 
همچنین دوز مجاز و موثر این رنگ ها در مواد خوراکی بسیار حائز اهمیت است که نباید از 
درصد مجاز تجاوز کند.    وی افزود: می توان به این رنگ های خوراکی با دید ماده غذایی 
غیرمقوی و فاقد ویتامین و املاح نگاه کنیم. رنگ های خوراکی می تواند موجب اختلالات 
بی قراری، تپش قلب، عدم تمرکز و توجه و بیش فعالی در کودکان گردد. بنابراین توصیه 

می شود کودکان تا حد امکان از مواد غذایی حاوی رنگ های خوراکی استفاده نکنند.   
فرح بخش در خصوص آسیبی که رنگ های خوراکی می تواند بر روی اشتهای کودکان 
بگذارد، بیان کرد: رنگ های خوراکی در کودکان می تواند موجب عدم تمرکز و بیش فعالی 
و در نتیجه کاهش تغذیه و به عبارتی سوء تغذیه در آنها می شود که این خود می تواند باعث 
کاهش رشد وی شود. پس تا حد امکان از تغذیه بیسکویت ها، کیک ها، چیپس و بسیاری 

تنقلات که حاوی رنگ های خورکی هستند اجتناب کنند. 

چه زمانی باید چشم هایمان معاینه شوند؟ 
معاینات چشمی از بدو تولد نوزاد شروع می شود و تا پایان عمر فرد ادامه دارد.

ناصری پور دبیر علمی بیست و پنجمین کنگره سالیانه چشم پزشکی ایران در خصوص 
معاینات چشمی بیان کرد: در واقع همه افراد باید از بدو تولد مورد معاینات چشمی قرار 
بگیرند. اولین معاینه در بدو تولد و پس از آن در صورت وجود اختلال در ثابت نگه داشتن 

چشم و ؟؟؟ آن باید در سن سه ماهگی معاینه چشمی انجام شود.  
وی افزود: پس از آن در سن مهدکودک باید چشم کودک به طور دقیق معاینه شود. در 

دبستان نیز باید معاینات روزمره صورت گیرد. 
 ناصری پور با تأکید بر اهمیت معاینات منظم چشمی عنوان کرد: قبل از ورود به دبیرستان 
و دانشگاه معمولاً افراد به انجام معاینه چشمی توصیه می شوند. پس از این سنین باید با 
توجه به وضعیت معاینات چشمی و اینکه آیا اختلالی وجود دارد یا خیر، معاینات تعریف 

شود.  
وی ادامه داد: اگر بیمار دچار عیوب انکساری نباشد این معاینات در سن ۴۰ سالگی باید 

تکرار شود مخصوصاً برای افرادی که سابقه بیماری گلوکوم یا پیری چشم دارند. 
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محققان ایمپلنتی طراحی کرده اند که خشکی چشم را درمان می کند.
سندرم خشکی چشم منجر به کمبود مایع اشک در چشم می شود که افراد زیادی از این 

بیماری رنج می برند.
بیماری خشکی چشم گرچه به ندرت منجر به از دست دادن بینایی کامل می شود، اما می تواند 
منجر به زخم قرنیه شده و مشکلاتی را به همراه داشته باشد. محققان دانشگاه استنفورد، امید 
تازه ای برای این بیماران کشف کردند و موفق به طراحی ایمپلنتی شدند تا اشک بیشتر در این 
بیماران تولید کند. پروفسور دانیل پالانکر، سرپرست این تیم اظهار کرد: دستگاه طراحی شده 
۱۶ میلیمتر طول، چهار میلیمتر عرض و دو میلیمتر ضخامت دارد. محققان این دستگاه را در 
آزمایشگاه در زیر غده اشکی تحتانی چشم خرگوش کاشتند و مورد بررسی قرار دادند. هنگامی 
که ایمپلنت به صورت بی سیم، فعال شود، غده اشکی را تحریک می کند و در نتیجه منجر به 
تولید ۵۷ درصد بیشتر اشک چشم می شود. دانشمندان از این فناوری برای تحریک مسیر عصبی 
مغز و نورون های حسی چشم حیوانات استفاده کردند و پاسخ بهتری بدست آوردند. محققان 
اظهار کردند: پروتئین و چربی محتوای اشک مصنوعی این فناوری نیاز به تجزیه و تحلیل 
بیشتری دارد.  ایمپلنت طراحی شده در حال بررسی آزمایش های بالینی و بدست آوردن تاییدیه 
سازمان غذا و داروی آمریکا است و محققان امیدوارند این محصول تا یک سال آینده به صورت 

تجاری در دسترس قرار گیرد. 

ترمیم سریع پوست با هیدروژل ریزبادکنکی

ذخیره انرژی آب دریا با دیوار شناور

نخستین فرودگاه ویژه پهپادها ساخته می شود

نصب دستگاه GPS درسایت امکان سنجی زلزله

صدها هزار نفر از بزرگان کشورهای سراسر جهان در پاریس 
برای نجات سیاره زمین از تغییرات آب وهوایی آینده دور هم 
جمع شده اند و در این میان شرکت Waterstudio یک 
دیوار موج شکن شناور را برای مشکلات امروز زمین ارائه کرده 
 )Parthenon( "است. این دیوار موج شکن موسوم به "پارتنون
نه تنها امواج را می شکند، بلکه انرژی بسیار زیادی به اندازه دو 

برابر ژنراتورها انرژی تولید می کند. 

طراحان با استفاده از آب رودخانه هادسون عملکرد دیوار 
پارتنون را توضیح دادند. این رودخانه دارای امواج سنگینی 
است و این قدرت زیاد و مداوم امواج رودخانه موجب خوردگی 

دیوارهای بنادر می شود.
اما دیوار شناور جدید عملکرد متفاوتی داشته و با تبدیل 
یروی وارده از امواج به انرژی الکتریکی، موجب کاهش قدرت 
شامل  موج شکن  این  ستون های  می شود.  دیوار  به  امواج 

سیلندرهای نزدیک به یک متری است که در جهت و خلاف 
انرژی  می چرخند.  کم  سرعت  با  ساعت  عقربه های  جهت 
تولیدی این چرخش در جعبه بتنی در سکوی شناور ذخیره 
می شود. سیلندرها با آب پر شده و دارای ساختار انعطاف پذیر 
هستند که در نتیجه بر دیوار تاثیر نداشته و انرژی آب را کاهش 
می دهند. تمامی این موارد در بستر رودخانه مهار شده و در 

بالای آن فضای سبز و بولوار قرار دارد.

به زودی فرودگاهی در آمریکا ساخته می شود که خبری از مسافران در آن نخواهد بود زیرا 
لقب نخستین فرودگاه ویژه پهپادها در جهان را دارد.

 شرکت Aerodrome نخستین فرودگاه ویژه پهپادها در جهان را خواهد ساخت تا همزمان 
با توسعه این فناوری نوظهور، زیرساختارهای مربوط به آن از جمله فرودگاهها نیز گسترش 
چشمگیری پیدا کند.کار ساخت این فرودگاه از چندی پیش در شهر Boulder City نوادا 

آغاز شده و زمانی که به بهره برداری برسد عملا متفاوت ترین فرودگاه دنیا لقب خواهد گرفت.
سازنده این فرودگاه بر این باور است که این مجموعه مورد توجه علاقمندان به تفریحات هوایی، 
مقامات دولتی، نیروهای امداد و نجات و شرکتهای خصوص قرار خواهد گرفت. آنها می توانند از 

این فرودگاه برای بررسی دقیق و نظارت بر نحوه عملکرد سیستم های پروازی بدون سرنشین 
استفاده کنند.شرکتی که این فرودگاه ویژه را می سازد برنامه های گسترده ای را در زمینه آموزش 

نیروهای انسانی دنبال می کند تا آنها بتوانند پهپادها را با تمرکز بهتری هدایت کنند.
ساخت این فرودگاه درحالی آغاز شده که پیش بینی می شود صنعت سیستمهای پروازی 
بدون سرنشین در حد فاصل سالهای ۲۰۱۵ تا ۲۰۲۵ رشد خیره کننده ۸۲.۱ میلیارد دلاری 
داشته باشد. از آن گذشته برآورده شده که ۱۰۳ هزار فرصت شغلی مرتبط با این صنعت ایجاد 
شود. در حال حاضر فرودگاههای ویژه پهپادهای نظامی در گوشه و کنار جهان راه اندازی شده اما 

حالا قرار است نخستین نسخه چند منظوره آنها در نوادای آمریکا ساخته شود.

رئیس مرکز پیش بینی زلزله پژوهشگاه زلزله شناسی و 
مهندسی زلزله از نصب یک دستگاه GPS در سایت امکان 
سنجی زلزله خبر داد و گفت: دستگاههای GPS بانرخ نمونه 
برداری بالا و آنی جابجایی دائمی را تخمین می زند. محمد 
مختاری در خصوص آخرین وضعیت سایت امکان سنجی زلزله 
به خبرنگار مهر گفت: در حال حاضر آرایه لرزه ای با دهانه 
کوچک در محل آزمایشگاه پیش بینی زلزله، در شمال تهران 
مستقر است. وی با بیان اینکه یکی از کاربردهای بالقوه این آرایه 

با توجه به کافی نبودن چگالی شبکه لرزه نگاری در منطقه، 
استفاده از آن در چارچوب یک سامانۀهشدار سریع است، 
 GPS افزود:  از سویی دیگر اخیرا عملیات نصب یک دستگاه
در محل آزمایشگاه با همکاری سازمان نقشه برداری کشور به 
پایان رسیده است. وی اظهار داشت: این ایستگاه GPS ، به 
همراه دستگاه  GPSنصب شده در محل ایستگاه باند پهن 
پژوهشگاه در دماوند )کاجان( و همچنین ایستگاه های دائمی 
و موقت سازمان نقشه برداری در مناطق اطراف مانند پلور و 

نقاطی در پیرامون قله دماوند، امکان دسترسی به مجموعه ای 
ارزشمند از داده های ژئودتیک را برای منطقه فراهم آورده است.  
مختاری عنوان کرد: پیشرفت های اخیر در کارکرد دستگاههای 
GPS با نرخ نمونه برداری بالا و آنی، جابجایی دائمی را به طور 
مستقیم تخمین می زند و این بدان معناست که استفاده از این 
دستگاهها می تواند به طور بالقوه به عنوان روشی تکمیلی برای 
روشهای لرزه ای به منظور راه اندازی سامانه هشدار سریع برای 

شهر تهران و آتشفشان دماوند مورد استفاده واقع شود.

معرفی نسل ششم جت های جنگنده
بسیاری از کارشناسان صنایع تجهیزات دفاعی و تسلیحات هوایی معتقدند که زمان معرفی 
نسل جدید جت های جنگنده با قابلیت هایی همچون سلاح های لیزری و سرعت  مافوق صوت 

نزدیک است.
مسئولان شرکت تولید تجهیزات نظامی هوایی نورثروپ گرومن آمریکا از مدل مفهومی 
جنگنده نسل جدید با قابلیت هایی همچون نشانه گیری اهداف مختلف با سلاح لیزری، سرعت 

بالا و پنهان ماندن از پیشرفته ترین رادارهای موجود، رونمایی کردند.
شرکت نورث  روپ گرومن با معرفی مدل مفهومی جنگنده فوق پیشرفته نسل ششم به 
دنبال تسلط بر آسمان و تولید محصولی بدون رقیب در میان شرکت های سازنده تجهیزات 

هوایی است.
مسئولان شرکت نورث  روپ گرومن با اشاره به برخی از ویژگی های برجسته نسل ششم 
جنگنده های مسلط بر آسمان همچون سرعت مافوق  صوت و سلاح های لیزری با قابلیت 

هدف گیری پیچیده از ارائه اطلاعات بیشتر خودداری کردند.
برخی از کارشناسان مطرح صنایع هوایی معتقدند که نسل ششم هواپیمای جنگنده باید به 
تجهیزات جدید خنک کننده مجهز شوند، چرا که استفاده از سلاح های لیزری گرمای زیادی 

تولید کرده و شناسایی این جنگنده ها را آسان می کند.
کریس هرناندز، مدیر اجرایی شرکت نورث  روپ گرومن در مورد فناوری و طراحی نسل ششم 
جنگنده ها اظهار کرد: یکی از مهم ترین ویژگی های در نظر گرفته شده برای نسل ششم، قابلیت 
برد پروازی بسیار بالا مانند بمب افکن B۲ است، چرا که پایگاه های هوایی با فناوری مورد نیاز 

جهت فرود و خدمات به نسل جدید جنگنده ها در کشورهای دیگر موجود نیست.
وی در ادامه افزود: با توجه به مشکلات موجود در طراحی سامانه های لیزری با حرارت کم 
و موتورهای کم مصرف انتظار می رود تولید نسل ششم جنگنده های مدرن تا سال ۲۰۳۰ 

میلادی تاخیر داشته باشد. 

درمان خشکی چشم با ایمپلنت

محققان موفق به تولید نوعی هیدروژن با ساختار شبیه 
ریزبادکنکها شده اند که فرآیند ترمیم و بهبود زخم را سرعت 

می بخشند.
بهبود زخمهای پوستی مزمن ممکن است فرآیندی زمان بر 
باشد به خصوص در مواردی که ناحیه وسیعی از بدن را تحت 
تأثیر قرار می دهند. از آن گذشته درمان چنین زخمهایی در 
مواقعی که امکان امدادرسانی به آسیب دیده به خصوص در 
میادین جنگ و جاده های دور افتاده وجود ندارد، مشکل تر از 

هر زمان دیگری به نظر می رسد.
اکنون تیمی از محققان دانشگاه کالیفرنیا در لس آنجلس 
فرآیندی را توسعه داده اند که به ارایه روشی مؤثر برای ترمیم 
پوست در ناحیه زخم منجر می شود. آنها از مواد جدیدی 
استفاده کرده اند که با ایجاد داربست مملو از ریزمنافذ این 

امکان را فراهم می آورد که زخمها سریعتر بهبود یابند.

در مواردی که پزشکان با زخمهایی مقاوم در برابر فرآیند 
ترمیم مواجه می شوند به استفاده از روشهای مبتنی بر آب و 
از جمله هیدروژلها روی می آورند. آنها نه تنها از ناحیه مورد 
نظر حفاظت کرده بلکه فرآیند ترمیم پوست را نیز سرعت 

می بخشند.
اکنون مققان دانشگاه کالیفرنیا با حمایت مالی انستیتو ملی 
سلامت آمریکا )NIH( هیدروژلی ساخته اند که مملو از ریز 

ذرات منفذداری موسوم به MAP هستند.
این ذرات که در واقع مانند ریزبادکنکها هستند در کنار 
یکدیگر قرار گرفته و ساختاری با قابلیت نفوذ در بافت در حال 

ترمیم پوست ایجاد می کنند.
در واقع این ساختار داربستی بادکنک مانند شرایطی را 
فراهم می کند که در آن سلولهای جدید رشد کرد و در نهایت 

رگهای خونی و پوست جدید شروع به رشد کند.

خوراکی های مضر در شب یلدا
متخصص طب سنتی با اشاره به بخور و نخورهای شب یلدا گفت: پرخوری و مصرف 
همزمان انواع مواد غذایی سبب اختلال در هضم غذا و ابتلا به بیماری های مختلف 

می شود.
مهدی برهانی در رابطه با بایدها و نبایدهای مصرف مواد غذایی در شب یلدا اظهار داشت: 
یکی از مناسبت های اصیل ایرانیان شب یلدا بوده که طبق عادت بسیاری از خانواده های 
ایرانی تغذیه مخصوص این شب هندوانه، آجیل، انار، خرمالو و غذاهایی همچون مرغ و 
ماهی است و باید به این مسئله توجه داشت که پرخوری و همه چیزخوری سبب ابتلا به 

بیماری های مختلف می شود.
وی افزود: از دیدگاه طب سنتی خوردن انواع غذاها همچون آجیل، میوه و سبزیجات، 

نان و غلات و ... همزمان با هم سبب اختلال در هضم و فساد غذایی در معده می شود.
متخصص طب سنتی با بیان اینکه مسمومیت، اسهال و استفراغ از عوارض پرخوری به 
شمار می روند، تأکید کرد: نباید فریب سفره های رنگین در شب چله را خورد و طی مدت 

زمان محدود انواع مواد غذایی را در فاصله کوتاه همزمان با هم مصرف کرد.
برهانی اظهار داشت: کسانی که در اثر پرخوری و همه چیز خوری دچار مشکل نشوند 
قطعاً تأثیر این مسئله در درازمدت در بدن آنها ایجاد شده و معده، کبد و روده ها را دچار 
عوارض فراوان می کند.وی با اشاره به اینکه افرادی که معده ضعیف تری داشته باشند با 
همه چیز خوری زودتر بیمار می شوند، گفت: متأسفانه ما ایرانی ها در زمان کنونی به سمت 
همه چیزخوری و پرخوری پیش رفته ایم و این سبب بروز انواع بیماری ها در میان ما شده 
است.متخصص طب سنتی توصیه کرد: نیم ساعت قبل از مصرف غذا و یک ساعت و 
نیم پس از آن به هیچ عنوان نباید آب یا سایر مایعات را مصرف کرد چرا که این موضوع 
فرآیند هضم غذا در معده را با اختلال مواجه می سازد.برهانی با تأکید بر اینکه باید هر لقمه 
غذایی حدود ۳۰ تا ۴۰ بار جویده شوند، گفت: کسانی که لقمه را سریع می بلعند احساس 
کرده که غذا در گلوی آنها گیر کرده است و سعی می کنند این مسئله را با مصرف آب و 
نوشیدنی ها رفع کنند در حالی که اگر هضم دهانی از طریق جویدن به خوبی انجام شود 
هضم در معده نیز به خوبی پیش می رود.وی با اشاره به اینکه برخلاف تصور عموم مواد 
غذایی بر اساس ترتیب بلعیدن در معده طبقه بندی شده و هضم می شوند، افزود: بنابراین 
اگر مواد غذایی مختلف را همزمان مصرف کنیم معده نیاز به حرارت های مختلف برای 
هضم آن دارد و پرخوری و همه  چیزخوری سبب اختلال در هضم می شود.متخصص 
طب سنتی تأکید کرد: در شب یلدا مصرف آجیل یا میوه باید یک ساعت و نیم پس از 
شام باشد. همچنین هندوانه و آجیل همزمان مصرف نشود.برهانی در پایان خاطرنشان 
کرد: در گذشته مردم انواع غذاها را با هم مصرف نمی کردند و بخشی از آن مربوط به 
نبود صنعت و وجود غذاهای رنگین از شهرهای مختلف بود ولی امروزه صنعتی شدن و 
ورود میوه و غذاهای مختلف به شهرها سبب پرخوری، همه چیزخوری و ابتلا به انواع 

بیماری ها شده است.

حفظ سلامت قلب بیماران کلیوی
 با مصرف کاکائو

 طبق یک مطالعه جدید، مواد مغذی یافت شده در کاکائو موجب بهبود سلامت قلب 
بیماران مبتلا به بیماری پیشرفته کلیوی می شود.

 بیماری قلبی علت مرگ اصلی بیماران کلیوی است که نیاز به دیالیز دارند. به گزارش 
انجمن نفرولوژی آمریکا، گزینه های درمانی موثر کمی برای پیشگیری از نارسایی قلب 
بیماران دارای پیوند کلیه وجود دارد.در مطالعه ای جدید، پزشکان آلمانی به بررسی 
تاثیرات دو ماده مغذی موجود در کاکائو، یعنی کتچین و اپیکتچین، پرداختند. این مواد 
مغذی که برای سلامت قلب مفید به نظر می رسند، بخشی از گروه ترکیباتی موسوم به 
فلاوانول ها هستند و در چای و برخی از سبزیجات هم یافت می شوند.پزشکان جوشانده 
ایی با این فلاوانول ها تهیه نموده و آن را به ۲۶ بیماری که در مرحله پایانی بیماری کلیه 
قرار داشتند دادند. این نوشیدنی به شکل قابل توجهی موجب بهبود جریان خون و کاهش 
فشار خون در تمامی این بیماران در مدت یک ماه شد.نوشیدنی دارونما مشابهی نیز که 
حاوی هیچ یک از این مواد نبود، هیچ تاثیری بر ۲۶ بیمار با وضعیت مشابه در گروه کنترل 
نداشت.با این حال محققان اذعان داشتند که اگرچه این ترکیبات در دانه های کاکائو یافت 
می شود اما عمدتاً شکلات های فرآوری شده فاقد آن هستند.محققان این مطالعه عنوان 
می کنند که درمان های دارویی موثر برای قلب نظیر استاتین ها در بهبود سلامت قلب 

بیماران کلیوی ناموفق بوده اند.

با  دارویی در صورت مصرف همزمان  از گیاهان  برخی 
داروهای شیمیایی می توانند به شدت به سلامت فرد آسیب 
برسانند. بنابراین افراد برای مصرف آنها باید با پزشک مشورت 

نمایند. 
سال ها از آن روزهایی که بیماری ها را با جوشانده های 
مادربزرگ ها درمان می کردند گذشته است، طی این سال 
ها بارها و بارها طب سنتی مورد بی مهری قرار گرفت، به 
باشی ها و  از دستورات حکیم  طوری که حتی استفاده 
عطارها برای مدتی طولانی به دست فراموشی سپرده شد. 
اما طبیعت خاص کشور ما و غنی بودن از منابع طبیعی 
و گیاهان دارویی بی نظیر، باعث شد طی سال های اخیر 
پیشرفت های بسیار خوبی را در سطح آموزش و توسعه طب 
سنتی شاهد باشیم. این پیشرفت ها به حدی چشمگیر بود 
که حتی در سطح وزارت بهداشت و درمان، معاونت طب 
سنتی ایجاد شده و سیاستگذاری های بسیار جدیدی در 
این حوزه به وجود آمده است. دکتر سید مهدی سجادی 
با تأکید بر پیشرفت های  ایران،  ، دبیرانجمن داروسازان 
چشمگیر کشورمان در استفاده از گیاهان دارویی طی سال 
های اخیر می گوید:  »تأسیس سلامتکده های طب سنتی 
و حضور پزشکان و داروسازان متخصص طب سنتی در این 
مراکز سبب ساماندهی و مصرف منطقی فرآورده های طب 

سنتی و گیاهان دارویی شده است. 
از نظر تولید و بسته بندی این فرآورده ها نیز پیشرفت های 
خوبی حاصل شده به طوری که در حال حاضر ایران درمیان 
۱۰ کشور اول تولیدکننده داروهای گیاهی در جهان قرار 
گرفته است. ساماندهی و نظارت بر عرضه این فرآورده ها در 
عطاری ها نیز از دیگر اقدامات سازمان غذا و دارو برای استفاده 

بهینه از این سرمایه ملی به شمار می رود.
البته بعضی تجویزها و تشخیص های غیراصولی در برخی 
از عطاری ها و مراکز غیرمجاز عرضه، باعث ایجاد عوارض و 

تداخلات درمانی بسیاری برای بیماران شده است.
تبلیغات فریبنده و تجویز محصولات ترکیبی نامشخص در 
قالب کپسول یا شربت می تواند سلامتی افراد را تهدید کند. 
از این رو لازم است از طریق رسانه های عمومی روشنگری 
بیشتری نسبت به مصرف فرآورده ها و ترکیبات غیرمجاز 

صورت پذیرد.
نگرش طب سنتی همواره دیدگاهی پیشگیرانه و سپس 
درمانی است، بنابراین در طب سنتی همه سعی و تلاش 
متخصصان، بر حفظ تندرستی و سلامتی بیمار معطوف می 

شود.
گیاهان دارویی و داروهای گیاهی دو تعریف و کاربرد مجزا 
دارند. گیاهان دارویی در طب سنتی بیشتر به منظور حفظ 
سلامتی، تندرستی و پیشگیری از بیماری ها مصرف شده و 

از لحاظ درمانی و طبی اثرات اثبات شده ای ندارند.
در صورتی که داروهای گیاهی به کمک عصاره ها و مواد 
مؤثر گیاهی و در ترکیب با مواد اولیه شیمیایی به صورت 
اشکال دارویی مختلف فرموله و بسته بندی می شوند و 
می توانند هنگام ابتلا به بعضی از بیماری ها اثرات درمانی 
مناسبی داشته باشند. این داروهای گیاهی حتی به عنوان 
داروی مکمل در کنار داروی اصلی بیمار نیز استفاده می شوند 
و تأثیر قابل توجهی در درمان بیمار و رفع عوارض بیماری 

خواهند داشت.
بنابراین، نکته مهم این است که مصرف گیاهان دارویی 
مشخصاً در درمان قطعی بیماری ها کاربرد اثبات شده ای 
نداشته و به این منظور باید داروهای شیمیایی، پیرو تشخیص 

پزشکان استفاده شوند.
مصرف داروهای گیاهی عوارض کمتری نسبت به داروهای 
شیمیایی در بیماران ایجاد می کند، اما بیماران باید از مصرف 

نابجا یا خودسرانه داروهای گیاهی پرهیز کنند.
همچنین در خصوص مصرف گیاهان دارویی نیز باید مقدار 
مورد نظر با دقت و آگاهی کامل تحت نظارت متخصصان 
طب سنتی استفاده شوند، زیرا در این موارد نیز مصرف 
خودسرانه گیاهان دارویی می تواند تداخلات یا محدودیت 
هایی برای بیماران به همراه داشته باشند که سبب کاهش 

اثربخشی داروها می شود.
تشخیص و تجویز پزشکان برای استفاده از داروهای گیاهی 
بسیار مهم و ضروری بوده و محل عرضه داروهای گیاهی 
صرفاً داروخانه ها خواهند بود و نباید آنها را از مکان های 

دیگر تهیه کرد.«
گیاهان دارویی را همزمان با داروهای شیمیایی 

مصرف نکنید
داروهای  مصرف  با  همزمان  دارویی  گیاهان  مصرف 
شیمیایی می تواند خطرات جبران ناپذیری برای سلامت 

افراد ایجاد نماید.  
بر اساس تحقیقات صورت گرفته اکثر افراد از گیاهان دارویی 
در برنامه غذایی خود استفاده می کنند و آگاهی چندانی از اثر 

آنها بر روی داروهای شیمیایی مصرفی خود ندارند.  
بررسی ها نشان می دهند، علاوه بر گیاهان دارویی برخی 

از ادویه ها و میوه ها نیز می توانند تاثیر داروهای شیمیایی را 
کم اثر و یا باعث تغییر خواص درمانی آنها شوند.

  پژوهشگران مصرف گیاهان دارویی مانند، گیاه گل مینا، 
زنجبیل، سیر، سنبل الطیب و میوه گریپ فروت را همزمان 
با مصرف داروهای شیمیایی به شدت ممنوع اعلام کرده اند.

  این نوع گیاهان دارویی به ویژه بر روی داروهای شیمیایی 
که در درمان بیماری هایی مانند فشار خون، بیماری های 
قلبی و عروقی، داروهای روانپزشکی و داروهای پیشگیری از 

بارداری به کار می روند می توانند تاثیر گذار باشند.
  لذا پزشکان به افراد توصیه می کنند برای مصرف هر نوع 
گیاه دارویی و حتی سبزیجات و میوه ها در هنگام مصرف 

داروهای شیمیایی، با پزشک متخصص مشورت کنند.
 6 باور غلط درباره داروهای گیاهی

در مورد مصرف داروهای گیاهی باورهای نادرستی وجود 
دارد که در اینجا تعدادی از آنها را بیان می کنیم.

۱- داروهای گیاهی هیچ عارضه ای ندارند.
واضح است که داروهای گیاهی هم مانند داروهای شیمیایی، 
دارای عوارض خاص خودشان هستند و لازم است بیمار قبل 
از مصرف، نسبت به آن ها آگاهی کافی پیدا کند. ضمن این 
که همه فرآورده های گیاهی احتمال ایجاد حساسیت را دارند 

و باید به این نکته توجه شود.
2- داروهای گیاهی در دوران بارداری و شیردهی بی 

ضرر هستند.
بعضی فرآورده های گیاهی )با مقادیر دارویی( در دوران 
بارداری منع مصرف دارند و ممکن است باعث وارد آمدن 
صدمه به جنین و یا حتی سقط جنین شوند. بنابراین حتما 
قبل از مصرف هرنوع داروی گیاهی در دوران بارداری و حتی 
شیردهی، با پزشک یا متخصص داروهای گیاهی مشورت 

کنید .
3- مصرف داروهای گیاهی برای کودکان هیچ مانعی 

ندارد.
مصرف ترکیبات گیاهی به خصوص در کودکان زیر دو 
سال می تواند باعث بروز واکنش های حساسیتی شدید یا 

مشکلات تنفسی شود. پس احتیاط کنید.
داروهای  با  گیاهی  داروهای  همزمان  مصرف   -4

شیمیایی هیچ تداخلی ندارد.
بسیاری از داروهای گیاهی با داروهای شیمیایی تداخل 
دارند و باعث افزایش یا کاهش اثر آن ها می شوند؛ بنابراین 
اگر داروی شیمیایی مصرف می کنید، قبل از مصرف هر نوع 

داروی گیاهی، حتما با پزشک خود مشورت کنید.
۵- داروها و عصاره های گیاهی به هر روشی که تهیه شود، 

مفید و قابل استفاده هستند.
بسیاری از گیاهان اگر به روش درست فرآوری نشوند، 
ممکن است مواد موثر و ترکیبات مفید خود را از دست 
بدهند. بعضی از این ترکیبات به حرارت حساس هستند و 
همچنین شرایط و حتی ظروف نگهداری آن ها هم در حفظ 

ترکیبات مفید آن ها موثر است.
6- داروهای گیاهی نیاز به تنظیم دوز ندارند.

در تمام موارد، دوز عصاره یا اسانس گیاهی مورد نظر، در 
میزان تاثیر و اثر درمانی آن ها مهم است. ضمن اینکه بسیاری 
از گیاهان دارای حداقل دوز سمی هستند و اگر بیشتر از این 
مقدار مصرف شوند، می توانند باعث بروز سمیت های قلبی، 

کبدی و کلیوی شوند.
  وی خاطرنشان کرد: مصرف کافئین و نیکوتین و الکل 
را کم کنید. این مواد در خواب اختلال ایجاد می کند، باید 
مصرف را قطع کرد و یا کاهش دهید، از کشیدن سیگار یا 
مواد کافئین دار حداقل سه تا چهار ساعت پیش از خواب 

خودداری کنید. 

خداحافظی با عفونت بیمارستانی توسط نسخه داغ نانوذرات

محققان به شیوه ای نوین برای از بین بردن توده باکتری های عفونت زا پی برده اند که 
می تواند نگرانی همیشگی عفونت بیمارستانی را در تاریخ بایگانی کند.

 محققانی در دانشگاه نیوساوت ولز استرالیا )UNSW( معتقدند که با استفاده از نانوذرات 
و گرما می توان طیف متنوعی از کاربردها را ارایه کرد که از بین بردن تجمعات عفونت زای 
باکتریایی یکی از مهمترین آنهاست. این روش به جهت آنکه غیرسمی بوده و با تکیه بر تازه 
ترین دستاوردهای دانش نانو ارایه شده به شدت مورد توجه کارشناسان امور بهداشتی قرار 
گرفته و آنها را امیدوار ساخته تا یکی از چالشی ترین موارد درمانی یعنی عفونتهای بیمارستانی 

با تکیه بر این روش بر طرف شود. به طور کلی وقتی با یک باکتری سر و کار داریم از بین 
بردن آن با استفاده از آنتی بیوتیکها کار ساده ای است اما وقتی به آنها زمان داده می شود تا 
تکثیر شده و تجمعاتی موسوم به »زیست فیلم« ایجاد کنند آن وقت از بین بردن توده آنها کار 
بسیار دشواری خواهد بود. در این شرایط باکتری ها به شبکه ای تبدیل می شوند که خلاص 
شدن از شرشان اقدامی سخت و زمان بر است. نکته نگران کننده اینجالست که ۸۰ درصد 
عفونتهای باکتریایی با این زیست فیلمها در ارتباط هستند. آنها حتی می توانند تجهیزات 
درمانی نظیر لوله های مربوط به دستگاه دیالیز که خون را از بدن بیمار به دستگاه منتقل 
می کنند را هم آلوده سازند. محققان این دانشگاه در زمانی که مشغول کار بر روی پاتوژن 
انسانی به نام Pseudomonas aeruginosa به شیوه مؤثر استفاده از فناوری نانو جهت 
نابودی این تجمعات عفونت زا پی بردند. آنها برای حمله زیست فیلمها، نحوه شکل گیری آنها 
از تک باکتری ها را در مکانی جدید بازسازی کردند. در این فرآیند محققان مشاهده کردند که 
با تجزیه ساختار زیست فیلمها به تک سلولهای تشکیل دهنده، حمله به آنها و نابودی شان 
مؤثرتر از هر زمان دیگری انجام می شود. آنها برای این منظور به سراغ نانوذرات اکسید آهن 
رفته و با استفاده از میدان مغناطیسی آنها را حرارت دادند. استفاده از این نانوذرات حرارت 
دیده فرآیند از هم فروپاشیدن ساختار زیست فیلم را تسهیل کرده و بدین ترتیب امکان نابودی 

آنها فراهم می شود.

داروهایی گیاهی یا شیمیایی، کدامیک
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اجتماعی 6

 روشهای کلیدی برای برنامه ریزی بهتر زندگی

معمولا صحبت کردن درباره برنامه ریزی و موفقیت کار آسانی است، در حالی که بهتر 

از هر کسی می دانیم که عمل به این صحبت ها سخت است اما در گرو آن می توان 
سرمایه ارزشمندی چون آرامش ذهنی و البته موفقیت در گرو انجام دادن بموقع و تمام 

و کمال کارها و برنامه های زندگی را بدست آورد.
 حلاوت تمام شدن سرِ وقت یک پروژه شخصی یا کاری، همیشه ماندگار است اما 
امان از کارهای عقب افتاده که همیشه کام آدم را تلخ می کند. کارهای نیمه تمام نیاز به 
یک برنامه ریزی جدی و دقیق و یک همت عالی برای به سروسامان رسیدن دارند. اگر 
شما هم جزو مالکان همیشه غمگین پروژه های نیمه تمام و مضطربان دائمی کارهای 
عقب افتاده هستید، با ما همراه شوید تا دلایل و راهکارهای سر و سامان دادن به این 

تجربه کم و بیش شایع را با هم مرور کنیم.
اول باید بدانیم اهدافمان چیست. اهداف  شما مانند چراغی است که مسیر تاریک 
روبرویتان را روشن می کند تا در رسیدن به آنچه میخواهید موفق گردید. اطمینان 
حاصل کنید که اهدافتان دست یافتنی و دور از دسترس نیست. همیشه اهدافتان را در 
جلوی رویتان تصور کنید تا فراموششان نکنید و بر روی آنها تمرکز کنید. دومین نکته 
این است که بدانیم، چرا برخی از ما کارهایمان را نیمه تمام رها می کنیم یا آنقدر آن را 

عقب می اندازیم تا تبدیل به معضل شوند.
بی انگیزه شدن در میانه کار 

از جمله مهم ترین دلایل رهاکردن کار، بی انگیزه شدن در میانه کار است. بی انگیزگی 
و ترس از بی فایده بودن تلاش، باعث می شود خیلی زود آن کار را رها کنید. اگر از 
همان ابتدا انگیزه تان قوی نباشد، همه جوانب را نسنجیده باشید و به اندازه کافی 

مطمئن و علاقه مند نباشید، در میانه راه کم می آورید.
یکبار بهترین نباشید

اینکه بخواهید بهترین باشید و بهترین کار را ارائه دهید اصلا بد نیست، حتی خیلی 
هم خوب است، اما اگر همین کمال گرایی باعث شود که نسبت به توانایی های خودتان 
ناامید شده و از خیر کاری که شروع کرده اید بگذرید، آسیب می بینید. برخی از افراد 
با این بهانه که نتیجه، آنچه می خواهند از آب در نمی آید و شرایط طوری نیست که 
پروژه، چیزی که دلشان می خواهد بشود، از ادامه کار منصرف شده و رهایش می کنند. 

همه هندوانه ها با یک دست
هزار ایده جذاب گوشه ذهنتان خاک می خورده و شما هر هزار ایده را می خواهید 
با هم پیش ببرید. مطمئن باشید که بلند کردن این همه هندوانه یکجا، مجبورتان می 

کند یا برخی را زمین بگذارید یا از دست تان لیز می خورد و متلاشی می شود. 
ترسو شده اید

دلیل بعدی، ترس از شکست است. نداشتن اعتماد به نفس کافی و انگیزه های پیش 
برنده باعث می شود که مُدام به نشدن و نتوانستن فکر کنید و نهایتا کار را نیمه کاره 
رها کرده و از خیرش بگذرید. ترس ها را باید از همان ابتدا شناخته و به جنگشان بروید 

که در ادامه زمین گیرتان نکند. 
تنبل  همیشه خوابه

بله! ساده ترین و شایع ترین دلیل نیمه کاره رها شدن کارها، تنبلی  است. به همین 
سادگی، امروز و فرداکردن های بی دلیل سبب می شود آش از دهان بیفتد و طعم اولیه 

اش از دست برود و گاهی هم کلا ترشیده شود و فقط حسرتش باقی بماند.
به خودتان وفادار بمانید

اینکه به خودتان و برنامه ای که درنظر گرفته اید وفادار بمانید مستلزم آموختن چند 
مهارت دیگر است. مثلا شما باید بدانید که چه کسانی یا چه چیزهایی باعث می شوند 
شما به کارهایتان نرسید؛ اینها قاتلین وقت شما هستند. از اسارتشان رها شوید. یکی از 
قاتلین بسیار پرکار و بی رحم زمان، در این روزها، شبکه های اجتماعی هستند. برای 
اینکه از پس قاتلین وقت برآیید باید »نه« گفتن را بلد باشید. نه گفتن به خودتان و 

دیگران. 
با چک لیست آشتی کنید

با قلم و کاغذ آشتی کنید. نخستین کار این است که یک قلم و کاغذ بردارید و لیست 
کارهای عقب مانده را ریز تا درشت، کم اهمیت و مهم، فوری و غیرفوری یادداشت 
کنید. این کار باعث می شود بخش قابل توجهی از فضای ذهنتان خالی شده و فرصت 

درست اندیشیدن و آرامش مطلوب برای پیداکردن راه حل ها را به شما بدهد. 
دسته بندی کنید

لیست کارهایی که یادداشت کرده اید را دسته بندی کنید. دسته بندی تان بهتر 
است اینگونه باشد:کارهای مهم و فوری،کارهای مهم و غیرفوری،کارهای غیرمهم و 
فوری،کارهای غیرفوری و غیرمهم. همچنین یک تقویم داشته باشید و از آن نگهداری 
کنید، مهم نیست یک تقویم قدیمی رومیزی داشته باشید یا یه یک سر رسید ساده یا 

یک اپلیکیشن تقویم، مهم این است که از تقویمتان مداوم استفاده کنید.
کارهای بزرگ را بشکانید 

ایده بزرگی در ذهنتان پرورش داده و انگیزه کافی برای انجامش دارید، حتی تحقیق 
هم کرده اید و توانایی هایتان را هم سنجیده اید و همه چیز همان قدر عالی است که 
شما می خواهید، فقط مانده که پروژه تان کلید بخورد و شروع شود. ما توصیه می کنیم 
قبل از شروع کارهای بزرگ، آن را ریز کنید؛ یعنی به بخش های کوچک تر تقسیمش 
کنید تا بهتر از پس آن برآیید. با این کار بعد از پایان یافتن هر بخش کوچک، انرژی 

مثبت آن به شما منتقل می شود.
وقتش را معین کنید

باید دقیقا بدانید که کدام کار در چه سالی، چه ماهی، چه روزی و چه ساعتی قرار 
است انجام شود. این دقت در برنامه ریزی به کارهایتان نظم بیشتری می دهد. به جز 
این، باید زمانی که برای انجام آن کار نیاز دارید را هم محاسبه کنید. به طور مثال اگر 

قرار است. 
مرتب  باشید

مطمئناً در یک محیط نامرتب و کثیف نمی توان به خوبی تمرکز کرد. مهمترین نکته 
در برنامه ریزی درست و دیدن روی آرامش این است که محیط کاری و زندگی و حتی 
محتویات درون کیف شما در ذهن شما اشکار خواهد شد. اگر همه چیز مرتب و سر 
جایش باشد، ذهن شما هم مرتب تر و راحت تر درگیر مسائل می شود تا اینکه دغدغه 

ذهن شما یافتن یک خودکار در بین انبوهی از کاغذهای روی میزتان باشد! 

سرپرست اداره کل اوقاف و امور خیریه شهرستان قم :

14هزار موقوفه درقم وجود دارد 
سرپرست اداره کل اوقاف و امور خیریه شهرستان قم از وجود ۱۴ هزار موقوفه در قم 

خبر داد. 
حجت الاسلام عبدالحمید در جمع خبرنگاران اظهار داشت: از این تعداد بخشی موقوفه 

آستان مقدس حرم حضرت معصومه)س( و بخشی در اختیار اداره کل اوقاف قم است.
 وی اضافه کرد: همچنین ۹۰ درصد موقوفات فرهنگی است که صرف روضه خوانی اهل 

بیت)ع(، تعزیه خوانی برای سیدالشهدا)ع( و مباحث قرآنی می شود. 
وی با بیان اینکه ۶۰۰ میلیون ریال موقوفات به هیات ها اهدا شده است گفت: در ایام 

ماه محرم و صفر این مبلغ برای هیات ها جهت عزاداری در مناطق محروم اهدا شده است.
 فاطمیان ادامه داد: بخشی از موقوفات نیز در مراسم اربعین با راه اندازی موکب برای پذیرایی 
از عزاداران در مرز مهران صرف شد. وی با اشاره به اینکه موقوفات باید بر اساس نیت واقفان 
مدیریت شود گفت: صرف موقوفات در غیر از محل نیت از لحاظ شرعی مشکل دارد از این رو 

درحفظ و بهره برداری آن برنامه ریزی کرده ایم تا طبق نیت واقفان عمل شود. 
وی افزود: مباحث فقهی وقف باید برای مردم بیان شود تا با اطلاع از وقف در این امر 

خداپسندانه شرکت کنند.
وی ادامه داد: وقف در سیره امامان معصوم جایگاه والایی داشته است به گونه ای که امام 
حسن)ع( متولی موقوفات امام علی)ع( پیشوای اول شیعیان بود و از این طریق خیرهای 

بسیاری را به مردم می رساند.

تجمیع بیمه ها از جمله موضوعات مورد بحث است، اما باید این 
بررسی نیز صورت گیرد که این اقدام به چه صورتی باشد که برای 

بخشی از جامعه منفعت ایجاد کند و برخی دیگر متضرر نشوند.
یکسان سازی منابع مالی بیمه ها و کیفی کردن بسته خدمتی 
درمان پایه می تواند مبنایی برای تجمیع سازمان های بیمه گر در بیمه 
سلامت ایران باشد و در صورتیکه منابع مالی بیمه ها یکسان شده و 
بسته خدمتی درمان پایه به کیفی ترین شکل ممکن ارائه شود، مشکلی 

برای ادغام وجود ندارد. 
سازمان بیمه سلامت در سال ۹۱ تشکیل شد که هدف از آن تجمیع 
سازمان های بیمه گر کشور بر اساس ماده ۳۸ قانون برنامه پنجم توسعه 

بود. 
یکی از اهداف مهم این سازمان این بود که در ایران هیچ فردی بدون 
پوشش بیمه درمان نباشد اما با وجود اینکه از تشکیل این سازمان 
دو سال می گذرد اما این سازمان نتوانسته طرح تجمیع بیمه ها را 

اجرایی کند. 
مسئولان دولت دهم قول دادند و عمل نکردند و دولت یازدهم نیز 
قول اجرای این طرح را بمنظور کاهش مشکلات مردم و گسترش 

سطح پوشش داد. 
محقق نشدن اهداف برنامه پنجم توسعه در حوزه سلامت مانند 
برنامه های تجمیع بیمه ها، نظام ارجاع و سطح بندی خدمات درمانی، 
یکسان نبودن ساختار بیمه ها، تجمیع صندوق های بیمه ای با حفظ 
مالکیت و اجرای تجمیع بیمه ها به صورت پایدار و بدون تنش از جمله 
مواردی است که موجب شده این طرح دارای موافقان و مخالفانی باشد. 
اما این تجمیع برای بیمه هایی است که از منابع عمومی تامین می 
شوند و سازمان تامین اجتماعی که منابع اش از منابع حق الناس و از 
حقوق بیمه شدگان کسر می شود، تلاش هایی برای جلوگیری از این 
تجمیع دارد که برخی کارشناسان این سازمان می گویند، براساس 
تبصره چهار ماده ۳۸ قانون برنامه پنجم توسعه این تجمیع را نمی 

پذیریم. 
اما در تبصره چهار ماده ۳۸ قانون برنامه پنجم توسعه کشور آمده 
است: دارائی ها، تعهدات، اموال منقول و غیرمنقول، منابع انسانی، 
مالی و اعتباری، امکانات، ساختمان و تجهیزات مربوط به بخش بیمه 
های درمان به استثناء صندوق تامین اجتماعی با تشخیص معاونت 
به سازمان بیمه سلامت ایران منتقل می گردد. اعتبارات مربوط به 
حوزه درمان نیز بر اساس عملکرد در قبال ارائه خدمات و محاسبه به 
عنوان بخشی از تعرفه استحقاقی در قالب بودجه سنواتی پیش بینی 

می گردد. 
خبرگزاری جمهوری اسلامی)ایرنا( در سلسه میزگردهای خود، این 

بار با حضور 
حسن صادقی رییس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری، اکبر 
شوکت عضو هیات امنای سازمان تامین اجتماعی و احمد آریایی ن ژاد 
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی موضوع 
تجمیع بیمه ها را مورد بحث قرار داده که مشروح آن در پی می آید: 

  طرح تحول سلامت عزتی برای مردم بود 
رییس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری گفت: باید بابت اجرای 
طرح تحول سلامت از دولت تشکر کرد زیرا کمکی به مردم در پرداخت 

نکردن مبلغ گزاف درمانی و عزتی برای مردم است. 
حسن صادقی خاطر نشان کرد: اما بکار نگرفتن یک مدیر اقتصادی 
در مدیریت منابع این طرح به دلیل اجرایی شدن آن در حوزه درمان 
و اقتصادی، یک اشتباه بود.  وی یادآوری کرد: اگر این طرح به خوبی 
مدیریت می شد شاهد دست اندازی به سایر بخش ها نبودیم و این 

درست نقطه انفراق ما است. 
صادقی ادامه داد: این نیست که فقط سیاه را ببینم یا اینکه فقط 

سفید را ببنیم بلکه باید نیمه پر و خالی لیوان را با هم دید. 
رییس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری گفت: بخش منازعه 
عدم توانایی ومدیریت است و اینجاست که مرز مخالف و موافق شکل 

می گیرد. 
وی با بیان اینکه استارت طرح هدفمندی یارانه ها در دولت چهارم 
زده شد، تصریح کرد: اجرای آن از پیچدیگی خاصی برخوردار است، 
موضوعی که دائم برآن تاکید داشتیم و کسی به آن توجه نکرد و اکنون 

شاهد هدر رفتن منابع کشور و اثرات نامطلوب آن هستیم. 
طرح  ریل  روی  هم  سلامت  تحول  طرح  کرد:  تاکید  صادقی 
هدفمندی یارانه ها حرکت می کند و اگر درست هدایت نشود به آنجا 
خواهد رسید که آن طرح رسیده و اکنون صدای شکستن ستون فقرات 

طرح تحول سلامت به گوش می رسد. 
وی با اشاره به اهداف ماده ۳۲ و بند های )ج(و )د( و اجرا نشدن 
طرح پزشک خانواده و نظام ارجاع افزود: با توجه به این موراد موافق 

یک تجمیع خوب هستم و با شرایط اعلام شده کنونی مخالف تجمع 
بیمه ها هستم. 

  موضوع ادغام بخش درمانی از رژیم گذشته
 مطرح بوده است 

صادقی با بیان اینکه موضوع ادغام بخش درمان از رژیم گذشته 
مطرح بوده، گفت: از دهه ۵۰ تا پایان سال ۱۳۶۰، ناکارآمدی را در 
حوزه بیمه سلامت کشور مشاهده کردیم به همین منظور قانون الزام 
سازمان تامین اجتماعی که در سال ۱۳۶۹ صادر شد، جامعه کارگری 
تلاش کرد که مجلس شورای اسلامی را برای عدم اجرای این طرح 

متقاعد کند. 
آیین نامه قانون الزام سازمان تامین اجتماعی به اجرای بندهای الف 
و ب ماده ۳ قانون تامین اجتماعی در ۶ فصل و ۳۹ ماده )۱۵ تبصره( 

در اردیبهشت ماه ۱۳۶۹ به تصویب رسید. 
رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری ادامه داد: گرچه در 
تبصره دو و چهار ماده ۳۸ قانون برنامه پنجم توسعه ادغام بخش های 
درمان مستقیم و غیرمستقیم تامین اجتماعی مستثنی است، اما وزارت 
بهداشت اصرار بر ادغام تامین اجتماعی با سایر بیمه ها دارد، اما براساس 

قانون عمل می کنیم. 
وی افزود: در سال های گذشته مخالف تجمیع بودم و خوشحالم 
از اینکه علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی نیز در گذشته 
این موضوع را پذیرفتند و این دو تبصره را به قانون برنامه پنجم توسعه 

اضافه کردند. 
  حق الناس در بیت المال ادغام نشود 

صادقی با بیان اینکه منابع سازمان تامین اجتماعی حق الناس است، 
خاطرنشان کرد: اکنون وزیر بهداشت می خواهد این حق مردم و جامعه 
کارگری و بیمه شدگان را در بیت المال ادغام کند و دنبال این هستند 

که تامین اجتماعی نیز بیت المال دیده شود. 
وی ادامه داد: چرا دنبال ادغام بیمه های شهرداری، بانکها و نفت 
نیستند و تنها به سازمان تامین اجتماعی برای ادغام گیر داده اند، در 
حالیکه در تبصره چهار ماده ۳۸، تامین اجتماعی برای ادغام در بیمه 

سلامت مستنثی شده است. 
رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری با بیان اینکه قانون گفته 
این صندوق نباید ادغام شود، افزود: منابع سازمان تامین اجتماعی حق 
الناس و مربوط به کارگران است، همانطور که شهید بهشتی اعتقاد 
جدی داشتند که صفر تا ۱۰۰ صندوق تامین اجتماعی متعلق کارگران 
است.  وی با بیان اینکه وزاری بهداشت در دوره های گذشته)لنکرانی، 
دستجردی و طریقت( نیز در خصوص ادغام بیمه ها نظراتی داشتند، 
گفت: طریقت که از همان اول اعتقاد داشت که منابع تامین اجتماعی 
مربوط به کارگران است اما دستجردی و لنکرانی بر این موضوع تاکید 
نداشتند که پس از شنیدن سخنان جامعه کارگری و مسئولان اجرایی 
سازمان تامین اجتماعی این دو وزیر پیشین وزارت بهداشت، متقاعد 

شدند. 
صادقی افزود: در حالیکه دکتر هاشمی وزیر فعلی وزارت بهداشت 
تصورش این بود که دولت از محل منابع عمومی پول طرح تحول 
سلامت را پرداخت می کند اما کشتی اقتصادی دولت به گل نشست و 
نتوانست حجم مالی بالای طرح تحول سلامت را پرداخت کند و به این 
فکر رسید که از ماده ۳۸ استفاده کند و منابع سازمان تامین اجتماعی 
را ببرد.  صادقی اضافه کرد: زمانی که آیت الله هاشمی رفسنجانی روی 
کار آمد و ما کارگران مدیون وی هستیم، قانون الزام سازمان تامین 
اجتماعی را تصویب کرد و بیمارستان ها را به این سازمان واگذار کرد 
و خوشبختانه اکنون رشد ۳۰۰ برابری در مراکز درمانی و بیمارستانی 

تامین اجتماعی را شاهد هستیم. 
وی گفت: در تهران بیمارستان میلاد خدمات تخصصی و فوق 
تخصصی مناسبی را به بیمه شدگان بدون هیچ هزینه ای ارائه می 
دهد، در شهرهای بیرجند، کرمان و ایلام نیز میلادهای دو تا چهار در 
حال ساخت است یا تحویل شده است و اینها فقط و فقط از خدمات 

تامین اجتماعی برای کمک به دولت و حاکمیت بوده است. 
رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری با بیان اینکه اکنون بیش 
از ۷۵ درصد کارگران از خدمات درمانی ما استفاده می کنند، افزود: 
گرچه از درمان راضی نیستیم اما به نسبت خدمات وزارت بهداشت 
بهتر است و در طرح تجمیع بیمه ها نگران این هستیم که روزی 
کارگران که امروز در صف ارائه خدمات درمانی در تامین اجتماعی 

هستند، به ته صف بروند. 
وی با بیان اینکه از صفر تا ۱۰۰ اعمال جراحی سبک و سنگین در 
بیمارستان ها و مراکز درمانی تامین اجتماعی رایگان است، افزود: اما 
طرح تحول سلامت بگونه ای پیش رفته که توقع پزشکان را بالا برده 
و پزشکان برای یک عمل آپاندیس حدود دو میلیون و برای جراحی 

مغز و اعصاب بیش از ۳۰ تا ۳۵ میلیون تومان دستمزد می گیرند و 
اکنون این روند در بیمارستانها وجود دارد و سازمان تامین اجتماعی 
نیز مجبور است برای اینکه ماندگاری پزشکان در این سازمان را داشته 

باشد، همین دستمزدها را به پزشکان خود پرداخت کند. 
  پزشک سالاری از بین برود 

رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری با بیان اینکه باید پزشک 
سالاری از بین برود، گفت: پرشک نباید سالار باشد و فردی عادی 
است و باید از جنس مردم باشد و باید براساس سوگندنامه ای که یاد 

کرده عمل کند. 
صادقی با بیان اینکه سازمان تامین اجتماعی اکنون ۱۰۳ هزار 
میلیارد تومان از دولت طلب دارد، افزود: از وزارت بهداشت نیز طلب 
داریم اما سخنی از این طلب به میان نمی آورند و با توجه به اینکه، 
سازمان تامین اجتماعی تضامنی است و حق بیمه را می گیرد و برای 
نسل آینده نگهداری می کند، تا بتواند برای بیمه شدگانش بیمارستان 

احداث کند. 
وی ادامه داد: مجلس شورای اسلامی و دولت، تکالیفی به سازمان 
تامین اجتماعی تحمیل کردند که این تکالیف شامل بیمه رانندگان 
برون شهری، قالیبافان، خبرنگاران و دیگر مشاغل است که قرار شد 
دولت ۲۰ درصد این هزینه ها را از بودجه های سنواتی پرداخت کند 

اما این مهم محقق نشده است. 
رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری گفت: حال سئوال 
اینجاست وقتی دولت برای بقیه صندوق های اجتماعی به تعهدات 
خود عمل می کند چرا برای سازمان تامین اجتماعی به تعهداتش 
عمل نمی کند، حال چطور انتظار دارند که حق کارگری را که ۷۰۰ 

هزار تومان حقوق ماهانه دارد به دیگر قشرها بدهیم. 
وی تصریح کرد: دولت باید همه را با یک چشم ببیند تا از صفر تا 

۱۰۰ در حق کارگران ظلم نشود. 
صادقی در عین حال مدعی شد که افکار وزیر بهداشت، درمان کشور 
را به قهقراه می کشاند و ما را به سال ۱۳۵۰ باز می گرداند و اگر دولت 
فکر اساسی برای صندوق های بیمه ای تا سال ۱۴۰۰ نداشته باشد 
اگر سر چاه های نفت را به این صندوق ها بکشانیم، باز هم جوابگو 

نخواهد بود. 
  تجمیع بیمه ها باید با یک بیمه پایه برای همه باشد 

عضو هیات امنای سازمان تامین اجتماعی نیز با بیان اینکه با اصل 
تجمیع بیمه ها مخالف نیستم، گفت: در طرح تجمیع بیمه ها باید همه 
مردم یک دفترچه بیمه یکسان داشته باشند و یک بیمه پایه برای همه 

وجود داشته باشد. 
اکبر شوکت افزود: در صورتیکه دولت سرانه درمان را به سازمان 
بیمه سلامت پرداخت کند و یک دفترچه بیمه برای همه داشته باشیم 
و درمان برای همه رایگان باشد می توان تجمیع بیمه را داشته باشیم، 
اما این تجمیع که اکنون مطرح است مانند این است که از پولی که 
بیمه شدگان به سازمان تامین اجتماعی پرداخت کرده اند، همه سهیم 
باشند.  وی ادامه داد: معیار اصلی برقراری عدالت در جامعه بیمه های 
اجتماعی هستند و اگر یک بیمه یکسان وجود داشته باشد، مخالف 
نیستیم، نه اینکه از هزینه های کارگران که حداقل حقوق را دریافت 
می کنند، برای افرادی که هیچ پرداختی به تامین اجتماعی نداشته اند، 
هزینه شود.  شوکت با بیان اینکه اگر دولت به ما پول بدهد، خدمات 
خود را بیشتر می کنیم، افزود: باید سرانه درمان برای همه افراد لحاظ 

شود تا یک پایه درمانی یکسان داشته باشیم. 
رئیس کانون انجمن های صنفی کارگران ساختمانی کشور افزود: 
از آنجا که تمام کارکنان دولت ماهانه ۲۷ هزار تومان بابت بیمه به 
تامین اجتماعی پرداخت می کنند، پس حق بیشتری برای استفاده از 
خدمات این سازمان را دارند همانطوری که کارگران باید در صف اول 

ارائه خدمات از این سازمان باشند. 
وی خاطرنشان کرد: درصورتی که بخواهند تجمیع بیمه ها را داشته 
باشند، در صورتی موافقت می کنیم که هیچ فرانشیزی پرداخت نکنیم 
و فقط خرید خدمت داشته باشیم که البته این موضوع نیز امکانپذیر 
نیست.  شوکت با بیان اینکه اگر بخواهند به ما اجبار کنند ما هم 
دفترچه سلامت می گیریم، اضافه کرد: همچنین پولی که از محل 
حق بیمه کارگران و بیمه شدگان می گیریم، ذخیره کرده و با بیمه 
های خصوصی قراردادهایی امضا می کنیم و خرید خدمت می کنیم. 

وی معتقد است، اگر طرح تحول سلامت پایان نیابد مطمئن باشید 
مانند طرح یارانه ها، مصیبتی عظماتر خواهد شد. 

شوکت گفت: تعرفه هایی که وزیر بهداشت برای پزشکان و پرستاران 
در راستای اجرای طرح تحول سلامت اعمال کرد، فاصله بین این گروه 
ها ایجاد کرد بطوریکه نرخ تعرفه های پزشکان بیش از ۲۰۰ برابر رشد 
داشت و حقوق پرستاران ۲۰ تا ۳۰ درصد رشد را در دو سال گذشته 

داشته است. 
عضو هیات امنای سازمان تامین اجتماعی گفت: اکنون حقوق 
یک پزشک ایرانی بالاتر از حقوق یک پزشک در اروپا است این در 
حالیست که مدیر یک بیمارستان حدود چهار تا پنج میلیون تومان 

حقوق دریافت می کند. 
شوکت گفت: سازمان تامین اجتماعی نیز متاثر از کتاب ارزش 
گذاری نسب خدمات سلامت شده و اگر هزینه هایی همانند حقوق 
پزشکان را در بیمارستان های اجراکننده طرح تحول سلامت پرداخت 
نکنیم، پزشکان از ارائه خدمات به بیماران دریغ می کنند و این طرح 

وزیر بهداشت دست ما را از پشت بسته است. 
وی تصریح کرد: اکنون ما نمی توانیم تجهیزات را نوسازی کنیم 
در حالیکه قبل از اجرای طرح تحول سلامت، بسیاری از تجهیزات را 

نوسازی کردیم اما اکنون دست ما بسته شده است. 
به گفته شوکت، با گذشت هشت ماه از سال، بودجه سازمان تامین 

اجتماعی برای ارائه خدمات درمانی به پایان رسیده است. 
  یکسان سازی سیاست های سازمان های بیمه گر 

ضروریست 
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی نیز که 
بصورت تلفنی در نشست تجمیع بیمه ها حضور داشت، گفت: تجمیع 
بیمه ها فی نفسه اقدام مثبتی است به شرط آنکه در عمل شاهد 

یکسان سازی سیاست سازمانهای بیمه گر باشیم. 
احمد آریایی ن ژاد افزود: اگر سیاست واحدی بین سازمانهای بیمه گر 
حاکم باشد، به کسی لطمه نمی خورد اما اگر مانند وضعیت کنونی با 
متولیان متعدد برای امور بهداشت و درمان و بیمه مواجه باشیم، کار 

پیچیده می شود. 
وی ادامه داد: تعدد متولیان ارائه خدمات بهداشت و درمان و بیمه 
موجب حرکت به سمت بی عدالتی و بی نظمی بیشتر می شود، مساله 

ای که متاسفانه اکنون شاهد آن هستیم. 
آریایی نژاد گفت: تعدد بیمه ها باعث از بین رفتن منابع مردم و بیمه 
شدگان و کاهش بهره وری و کارآمدی سازمانهای بیمه گر شده است. 
وی افزود: تعدد و اختلاف نظر در مورد تجمیع بیمه ها اکنون باعث 
اختلافاتی بین دو وزارتخانه بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی شده و هر کدام از این دو وزارتخانه می خواهد که 

متولی و ناظر کار بیمه ها باشد. 
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس گفت: برخی مسئولان 
سازمان تامین اجتماعی نیز گاهی از مستثنی بودن این سازمان از 
قانون تجمیع بیمه ها سخن می گویند، در حالیکه خود این سازمان 

بیمارستان دارد و در امور ارائه خدمات درمانی دخالت می کند. 
وی افزود: هدف قانونگذار از تصویب تجمیع بیمه ها در قانون برنامه 
توسعه پنچم این است که ناظر و متولی خدمات درمانی و خریدار 
خدمت یکی نباشد، وزارت بهداشت و رفاه هر دو ارائه کننده خدمت 
هستند، بنابراین بهترین کار این است که بیمه ها تجمیع شوند و 
سازمان تجمیع شده در یک ضلع سوم و خارج از این دو وزارتخانه 
تشکیل شود.  آریایی ن ژاد ادامه داد: دولت در سطح عالی و مجلس 
نیز می توانند بر روند تجمیع بیمه ها و فعالیت سازمان بیمه واحد 
نظارت کنند، مهمترین گام در اجرای این قانون این است که یک 
سیاست واحد بیمه ای در کشور حاکم شود تا به عدالت، نظم و افزایش 
بهره وری خدمات بیمه ای برسیم.  عضو کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس گفت: سابقه بدحسابی برخی سازمانهای بیمه گر مشکلات 
زیادی را در روند ارائه خدمات درمانی و پوشش هزینه های مردم و 
بیمه شدگان ایجاد کرده است به نحوی که اکنون اکثر بیمه شدگان، 
صندوق های بیمه از ارائه این خدمات ناراضی هستند و بطور قطع 
یکسان سازی سیاست ها و ایجاد یک سازمان بیمه ای قوی و کارآمد 
می تواند رضایتمندی بیمه شدگان و ارائه دهندگان خدمات را که 
مطالباتشان را با تاخیر دریافت می کنند، افزایش دهد.  وی در واکنش 
به این مطلب که کارگران حق بیمه بیشتری پرداخت کرده و سازمان 
تامین اجتماعی نیز پوشش خدمات بیمه ای بهتری دارد نیز افزود: 
تجمیع بیمه ها یک کار کارشناسی پیچیده و دقیق است و حتما 
رفع این مشکلات نیز در صورتیکه افراد کارشناس و صاحبنظر متولی 
کار باشند امکانپذیر است.  آریایی نژاد ادامه داد: یکی از روش های 
حل این مساله این است که اگر کارگران بیمه شده سازمان تامین 
اجتماعی، در گذشته حق بیمه بیشتری پرداخت کرده و بیمه شدگان 
سازمان بیمه خدمات درمانی حق بیمه کمتری پرداخت کرده اند، مابه 
التفاوت افزایش پرداختی کارگران به آنها بازگردانده شود یا به نحوی 
مابه التفاوت حق بیمه بیمه شدگان سازمان بیمه خدمات درمانی سابق 
از طریق دولت و بیمه شدگان جبران شود تا به هدف قانونگذار که 

برقراری عدالت و یکسان سازی سیاست های بیمه ای است، برسیم.

تجمیع بیمه ها، راهکاری مناسب یا شتابزده

زندگانی حضرت امام حسن عسکری)ع( 
یازدهمین پیشوای متقیان، امام حسن عسگری علیه 
السلام در سال ۲۳۲ ه. ق چشم به جهان گشود. پدرش 
امام دهم، حضرت هادی علیه السلام و مادرش بانویی 
پارسا و شایسته به نام حدیثه است که برخی از او با نام 
سوسن یاد کرده اند. از آن جایی که امام حسن علیه 
السلام به دستور خلیفه عباسی در سامرا در محله عسکر 
سکونت اجباری داشتند »عسکری« نامیده می شود. 
از مشهورترین القاب حضرت نقی و زکی و کنیه اش 
ابومحمد است. او ۲۲ ساله بود که پدر ارجمندش به 

شهادت رسید. مدت امامتش شش سال بود.
کنیه آن حضرت ابامحمد بود. 

صورت و سیرت امام حسن عسکری )ع( امام یازدهم 
صورتی گندمگون و بدنی در حد اعتدال داشت. ابروهای 
سیاه کمانی، چشمانی درشت و پیشانی گشاده داشت. 
دندانها درشت و بسیار سفید بود. خالی بر گونه راست 

داشت. 
امام حسن عسکری )ع( بیانی شیرین و جذاب و 

شخصیتی الهی باشکوه و وقار و مفسری بی نظیر برای 
قرآن مجید بود. راه مستقیم عترت و شیوه صحیح 
تفسیر قرآن را به مردم و به ویژه برای اصحاب بزرگوارش 

- در ایام عمر کوتاه خود - روشن کرد. 
دوران امامت به طور کلی دوران عمر ۲۹ساله امام 

حسن عسکری )ع( به سه دوره تقسیم می گردد: 
دوره اول ۱۳سال است که زندگی آن حضرت در 

مدینه گذشت. 
دوره دوم ۱۰سال در سامرا قبل از امامت. 

دوره سوم نزدیک ۶ سال امامت آن حضرت می باشد. 
 دوره امامت 

حضرت عسکری )ع( با قدرت ظاهری بنی عباس رو 
در روی بود. خلفایی که به تقلید هارون در نشان دادن 

نیروی خود بلندپروازیهایی داشتند. 
امام حسن عسکری )ع( از شش سال دوران اقامتش، 
سه سال را در زندان گذرانید. زندانبان آن حضرت صالح 
بن وصیف دو غلام ستمکار را بر امام گماشته بود، تا 
بتواند آن حضرت را - به وسیله آن دو غلام - آزار 

بیشتری دهد، اما آن دو غلام که خود از نزدیک ناظر 
حال و حرکات امام بودند تحت تأثیر آن امام بزرگوار قرار 

گرفته به صلاح و خوش رفتاری گراییده بودند. 
وقتی از این غلامان جویای حال امام شدند، می 
گفتند این زندانی روزها روزه دار است و شبها تا بامداد به 
عبادت و راز و نیاز با معبود خود سرگرم است و با کسی 

سخن نمی گوید. 
عبیدالله خاقان وزیر معتمد عباسی با همه غروری 
که داشت وقتی با حضرت عسکری ملاقات می کرد 
به احترام آن حضرت برمی خاست، و آن حضرت را 
بر مسند خود می نشانید. پیوسته می گفت: در سامره 
کسی را مانند آن حضرت ندیده ام، وي زاهدترین و 

داناترین مردم روزگار است. 
پسر عبیدالله خاقان می گفت: من پیوسته احوال آن 
حضرت را از مردم می پرسیدم. مردم را نسبت به او 
متواضع می یافتم. می دیدم همه مردم به بزرگواریش 

معترفند و دوستدار او می باشند. 
با آنکه امام )ع( جز با خواص شیعیان خود آمیزش 

نمی فرمود، دستگاه خلافت عباسی برای حفظ آرامش 
خلافت خود بیشتر اوقات، آن حضرت را زندانی و ممنوع 

از معاشرت داشت. 
از جمله مسائل روزگار امام حسن عسکری )ع( یکی 
نیز این بود که از طرف خلافت وقت، اموال و اوقات 
شیعه، به دست کسانی سپرده می شد که دشمن آل 
محمد )ص( و جریانهای شیعی بودند، تا بدین گونه بنیه 
مالی نهضت تقویت نشود.چنانکه نوشته اند که احمد بن 
عبیدالله بن خاقان از جانب خلفا، والی اوقاف و صدقات 
بود در قم، و او نسبت به اهل بیت رسالت، نهایت مرتبه 

عداوت را داشت. 
نیز اصحاب امام حسن عسکری، متفرق بودند و امکان 
تمرکز برای آنان نبود، کسانی چون ابوعلی احمد بن 
اسحاق اشعری در قم و ابوسهل اسماعیل نوبختی در 
بغداد می زیستند، فشار و مراقبتی که دستگاه خلافت 
عباسی، پس از شهادت حضرت رضا )ع( معمول داشت، 
چنان دامن گسترده بود که جناح مقابل را با سخت 
ترین نوع درگیری واداشته بود. این جناح نیز طبق ایمان 
به حق و دعوت به اصول عدالت کلی، این همه سختی 
را تحمل می کرد، و لحظه ای از حراست )و نگهبانی( 

موضع غفلت نمی کرد. 
حسن  امام  حضرت  و  )ع(  هادی  حضرت  اینکه 
عسکری )ع( هم از سوی دستگاه خلافت تحت مراقبت 
شدید و ممنوع از ملاقات با مردم بودند و هم امامان 
بزرگوار ما - جز با یاران خاص و کسانی که برای حل 
مشکلات زندگی مادی و دینی خود به آنها مراجعه می 
نمودند - کمتر معاشرت می کردند به جهت آن بود که 
دوران غیبت حضرت مهدی )ع( نزدیک بود، و مردم 
می بایست کم کم بدان خو گیرند، و جهت سیاسی و 
حل مشکلات خود را از اصحاب خاص که پرچمداران 
مرزهای مذهبی بودند بخواهند، و پیش آمدن دوران 

غیبت در نظر آنان عجیب نیاید. 
باری، امام حسن عسکری )ع( بیش از ۲۹سال عمر 
نکرد ولی در مدت شش سال امامت و ریاست روحانی 
اسلامی، آثار مهمی از تفسیر قرآن و نشر احکام و بیان 
مسائل فقهی و جهت دادن به حرکت انقلابی شیعیانی 
که از راههای دور برای کسب فیض به محضر امام )ع( 

می رسیدند بر جای گذاشت. 
در زمان امام یازدهم تعلیمات عالیه قرآنی و نشر 
احکام الهی و مناظرات کلامی جنبش علمی خاصی را 
تجدید کرد، و فرهنگ شیعی - که تا آن زمان شناخته 
شده بود - در رشته های دیگر نیز مانند فلسفه و کلام 
اسحاق  بن  یعقوب  بزرگی چون  باعث ظهور مردان 
کندی ، که خود معاصر امام حسن عسکری بود و تحت 

تعلیمات آن امام، گردید. 
در قدرت علمی امام )ع( - که از سرچشمه زلال 
ولایت و اهل بیت عصمت مایه گرفته بود - نکته ها 
گفته اند. از جمله: همین یعقوب بن اسحاق کندی 
فیلسوف بزرگ عرب که دانشمند معروف ایرانی ابونصر 
فارابی شاگرد مکتب وی بوده است، در مناظره با آن 
حضرت درمانده گشت و کتابی را که بر رد قرآن نوشته 
بود سوزانید و بعدها از دوستداران و در صف پیروان آن 

حضرت درآمد. 
 شهادت امام حسن عسکری )ع( 

شهادت آن حضرت را روز جمعه هشتم ماه ربیع 
الاول سال ۲۶۰هجری نوشته اند. 

در کیفیت وفات آن امام بزرگوار آمده است: فرزند 
عبیدالله بن خاقان گوید: روزی برای پدرم )که وزیر 
معتمد عباسی بود( خبر آوردند که ابن الرضا - یعنی 

حضرت امام حسن عسکری - رنجور شده، پدرم به 
سرعت تمام نزد خلیفه رفت و خبر را به خلیفه داد. 
خلیفه پنج نفر از معتمدان و مخصوصان خود را با او 

همراه کرد. 
یکی از ایشان نحریر خادم بود که از محرمان خاص 
خلیفه بود، امر کرد ایشان را که پیوسته ملازم خانه آن 
حضرت باشند، و بر احوال آن حضرت مطلع گردند. 
و طبیبی را مقرر کرد که هر بامداد و پسین نزد آن 
حضرت برود، و از احوال او آگاه شود. بعد از دو روز برای 
پدرم خبر آوردند که مرض آن حضرت سخت شده 
است، و ضعف بر او مستولی گردیده. پس بامداد سوار 
شد، نزد آن حضرت رفت و اطبا را - که عموما اطبای 
مسیحی و یهودی در آن زمان بودند - امر کرد که از 
خدمت آن حضرت دور نشوند و قاضی القضات )داور 
داوران( را طلبید و گفت ده نفر از علمای مشهور را حاضر 

گردان که پیوسته نزد آن حضرت باشند. 
و این کارها را برای آن می کردند که آن زهری که به 
آن حضرت داده بودند بر مردم معلوم نشود و نزد مردم 
ظاهر سازند که آن حضرت به مرگ خود از دنیا رفته، 
پیوسته ایشان ملازم خانه آن حضرت بودند تا آنکه بعد 
از گذشت چند روز از ماه ربیع الاول سال ۲۶۰ ه. ق آن 
امام مظلوم در سن ۲۹سالگی از دار فانی به سرای باقی 

رحلت نمود. 
بعد از آن خلیفه متوجه تفحص و تجسس فرزند 
حضرت شد، زیرا شنیده بود که فرزند آن حضرت بر 
عالم مستولی خواهد شد، و اهل باطل را منقرض خواهد 

کرد... تا دو سال تفحص احوال او می کردند.... 
این جستجوها و پژوهشها نتیجه هراسی بود که 
معتصم عباسی و خلفای قبل و بعد از او - از طریق 
روایات مورد اعتمادی که به حضرت رسول الله )ص( می 
پیوست، شنیده بودند که از نرگس خاتون و حضرت امام 
حسن عسکری فرزندی پاک گهر ملقب به مهدی آخر 
الزمان - همنام با رسول اکرم )ص( ولادت خواهد یافت 
و تخت ستمگران را واژگون و به سلطه و سلطنت آنها 
خاتمه خواهد داد. بدین جهت به بهانه های مختلف در 
خانه حضرت عسکری )ع( رفت و آمد بسیار می کردند، 
و جستجو می نمودند تا از آن فرزند گرامی اثری بیابند 

و او را نابود سازند. 
به راستی داستان نمرود و فرعون در ظهور حضرت 
ابراهیم )ع( و حضرت موسی )ع( تکرار می شد. حتی 
قابله هایی را گماشته بودند که در این کار مهم پی جویی 
کنند. اما خداوند متعال - چنانکه در فصل بعد خواهید 
خواند - حجت خود را از گزند دشمنان و آسیب زمان 
حفظ کرد، و همچنان نگاهداری خواهد کرد تا مأموریت 

الهی خود را انجام دهد. 
باری، علت شهادت آن حضرت را سمی می دانند 
که معتمد عباسی در غذا به آن حضرت خورانید و 
بعد، از کردار زشت خود پشیمان شد. بناچار اطبای 
را  طبابت  کار  زمان  آن  در  که  یهودی  و  مسیحی 
در  ویژه  به  داشتند،  عهده  به  سامره  و  بغداد  در 
مأموریتهایی که توطئه قتل امام بزرگواری مانند امام 
حسن عسکری )ع( در میان بود، برای معالجه فرستاد. 
البته از این دلسوزیهای ظاهری هدف دیگری داشت، 
و آن خشنود ساختن مردم و غافل نگهداشتن آنها از 

حقیقت ماجرا بود. 
بعد از آگاه شدن شیعیان از خبر درگذشت جانگداز 
حضرت امام حسن عسکری )ع( شهر سامره را غبار غم 
گرفت، و از هر سوی صدای ناله و گریه برخاست. مردم 

آماده سوگواری و تشییع جنازه آن حضرت شدند. 

 به مناسبت هشتم ربیع الاول سالروز شهادت امام حسن عسگری)ع( 

سامرا غرق در غبار غم 
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گفت و گو: مریم محمدپور

وزیر بازرگانی بوده و بیشتر به عنوان یک چهره اقتصادی 
شناخته می شود اما کسی که دو سال پیش برای انتخابات 
از  پیش  و  بود  کرده  کاندیداتوری  اعلام  ریاست جمهوری 
آن هم از اعضای شاخص حزب موتلفه اسلامی بوده است را 
نمی توان تنها چهره اقتصادی دانست. یحیی آل اسحاق در 
کنار فعالیت های اقتصادی اش، یک فعال سیاسی است و حالا 

کاندیداتوری اش در مجلس دهم را دست کم رد نمی کند.
او در یکی از روزهای سرد پاییز میهمان خبرآنلاین شد. 
بخش عمده این گفت و گو در فضای سیاسی گذشت. آل 
اسحاق هم از دلایل کاندیداتوری و انصرافش برای به دست 
گرفتن دولت یازدهم سخن گفت و هم مروری داشت بر آنچه 
که بر موتلفه گذشته و می گذرد. هنگام سخن از موتلفه به 
مرحوم عسگراولادی و منش او نیز اشاراتی داشت و خاطره اش 
از روزی که با عسگراولادی به دفتر میرحسین موسوی رفته 
است را بازگو کرد. آل اسحاق معتقد است، اگر کسی بخواهد 
در حوزه اقتصادی در سطح ملی در کشور تاثیرگذار باشد 
نمی تواند به یک حزب یا جریان منتسب باشد چراکه مسائل 
ملی اجماعی ملی را می طلبد. با همین استدلال از موتلفه 
جدا شده است. خودش می گوید که در مدیریتش در وزارت 
بازرگانی حزبی عمل نکرده و معاونانش از همه احزاب بوده اند که 
این عملکرد مورد اعتراض برخی از اعضای موتلفه قرار گرفته 
است. اما می گوید اگر نگاه حزبی بر اقتصاد حاکم شود، حتی 

ایران خودرو نیز کارکرد حزبی پیدا می کند تا اقتصادی.
وزیر بازرگانی در دولت دوم سازندگی، از نزدیک حادثه منا 
را هم تجربه کرده و شب پیش از حادثه مرحوم رکن آبادی را 

دیده است.
آنچه می خوانید مشروح گفت و گو با یحیی آل اسحاق، 

عضو اتاق بازرگانی تهران است.

شما را هنوز به عنوان یک چهره حزبی می شناسند و 
در خبرها به عنوان عضو موتلفه مطرح می شوید، اما شما 
سالهاست که از این حزب جدا شده اید. چه شد که دیگر موتلفه 

را بستر مناسبی برای فعالیت  های خود ندانستید؟
من عضو موتلفه بودم، در شورای مرکزی هم بودم و برای آنها هم 
احترام قائلم. این حزب سابقه تاریخی خالصی دارد. در حدود 40 و چند 
سال پیش که این حزب فعالیت خود را آغاز کرد، اهداف الهی، اسلامی 
و انقلابی داشتند و دست به اقدامات بزرگی از جمله ترور منصور زدند 
و هزینه  های زیادی دادند. زندان  های 15 سال، 20 سال و ابد برای 
اعضای حزب بریده شد. خصوصیت اعضا این است که این کارها را 
بدون توقع انجام می دهد و کارهایشان را به عنوان وظیفه انجام می دادند 
لذا واقعا قابل احترام و تقدیر هستند و آثار فراوانی هم داشتند و یکی از 
مجموعه  هایی که امام روی آنها خیلی حساب می کرد و در حوادث 15 

خرداد نقش کلیدی داشتند اینها بودند.

و به پیشنهاد امام تشکیل شده بودند.
بله به پیشنهاد ایشان چند هیات به هم پیوستند و موتلفه را تشکیل 
دادند. گذشته آنها بسیار ارزشمند، محترم، تاثیرگذار و پربار بود و این 
حرف را تمام مسئولانی که از گذشته بودند، قبول دارند. به مرور 
حکومت شکل گرفت و اینها خط مشی اصلی اولیه را دنبال می کردند 
و می گفتند ما به دنبال خدمت هستیم و دنبال مقام نیستیم. از اول 
هم دنبال همین بودند و اسم خود را انصار گذاشته بودند که ما یاران 
ولی هستیم و نه منتفعین و بهره بردار. این خط همینطور ادامه داشت 
و هنوز هم همینطور هستند و می بینید که رسما می گویند برایمان 
مهم نیست کاندیدای ما باشد یا نباشد و دنبال سهم الشرکه نیستیم. 
البته کارهای تدارکاتی می کنند و هزینه  ها را قبول می کنند ولی اینکه 
سهمیه ای داشتند باشند اصلا برایشان ملاک نیست. به همین ترتیب 
در حزب جمهوری اسلامی جزو ارکان پشت صحنه بودند ولی بروز 
و ظهوری روی صحنه نداشتند. بعد از مدتی باتوجه به اقتضائاتی که 
پیش آمد، تصمیم گرفتند هیات  های موتلفه را به یکی از حزب  های 
رسمی کشور تبدیل کنند و تبدیل به حزب موتلفه اسلامی شدند و 
خب، اساسنامه و مرامنامه شان عوض شد و کم کم حس کردند که 
باید در حکومت هم حضور پیدا کنند. به هر حال یکی از مهمترین 
وظایف احزاب این است که درباره مسائل حکومتی نیز فکر کند. به 
دنبال تربیت نیرو برای کادرسازی رفتند ولی باز هم آن روح اولیه بر آنها 
حاکم بود. وقتی هم آقای عسگراولادی وزیر بازرگانی شدند یا بقیه در 
مجلس حضور پیدا کردند همین روحیه را حفظ کردند. کم کم کشور 
به سمت برخوردهای سیاسی رفت و بین مجموعه  های سیاسی فاصله 
افتاد. در اختلافات حزبی و سلیقه ای و باندی، برخورد صاف و صادق جا 
نمی گیرد و باعث شد موتلفه همواره تدارکاتچی باشد بدون اینکه سهمی 
از قدرت داشته باشد. این روند مورد اعتراض اعضا مخصوصا جوان  های 

موتلفه قرار گرفت.

در چه دوره ای به این نتیجه رسیدید؟
فکر می کنم دوره مهندس موسوی بود. به این فکر افتادند که کم 
کم در قدرت حضور داشته باشند اما باز هم به تدریج و به آرامی. من 
ناب ترین گروهی که می شد با آنها همراهی کرد و ضرورت هم داشت 
که در امور سیاسی، حزبی برخورد کرد را موتلفه دیدم. آنها دعوت کردند 
و من هم قبول کردم و عضو شورای مرکزی موتلفه شدم. پس از آن 
در سال  های 72 تا 76 وزیر بودم و برخورد من با حکومت به سمت 
حوزه  های اقتصادی رفت. روحیه خود من هم بیشتر اقتصادی است 
تا سیاسی. و این روحیه که برای رسیدن به اهداف سیاسی هر چیزی 
مباح است با روحیه من سازگار نبود. بعد از دوران وزارت، تجربیات آن 
دوران به من کمک کرد که به این نتیجه برسم اگر کسی بخواهد در 
حوزه اقتصادی در سطح ملی در کشور تاثیرگذار باشد نمی تواند به یک 
جریان منتسب باشد چراکه مسائل ملی اجماعی ملی را می طلبد و 
اگر من بخواهم در حوزه اقتصادی چه در حوزه  های نظری، چه عملی 
و چه مدیریتی تاثیرگذار باشم، نمی توانم حزبی نگاه کنم و یک نهاد 
اقتصادی را حزبی اداره کنم. جنس اقتصاد با حزب سازگار نیست. اگر 
بخواهم حزبی فکر کنم باید تمام نیروها برای وزارت بازرگانی را از همان 
جریان حزبی انتخاب کنم اما من می خواستم روی همه تاثیرگذار باشم 
و برای این کار، می بایست که همه مرا از آن خود بدانند و دیدگاه  های 
مرا منتسب به یک جریان ندانند تا وقتی سیاستگذاری می کنم همه 
حامی باشند. از همان اول که وارد وزارت بازرگانی شدم به این نتیجه 
رسیدم که نمی توانم حزبی باشم لذا از همه نحله  های فکری در معاونین 
من دیده می شد. اقای مسعود کرباسچیان که منتسب به جریان تند 
آن طرف یک معاون من بود. آقای نهاوندیان معاون دیگر من بود، نقره 
کار شیرازی، آقای حبیبی )دبیرکل کنونی موتلفه( و آقای سعیدلو دیگر 
معاونان من بودند یعنی از همه جریانات آن روز همکاران من بودند 
و در روز اولی که با هم کار شروع کردیم گفتم ما اینجا مسئول امور 
بازرگانی کشور هستیم و وظیفه سنگینی داریم، کشور با بحران و تحریم 
و کمبود مواجه است و وزارت بازرگانی از جریانات سیاسی بری است 
و کار ما صرف بازرگانی هستیم. هر چه جلوتر رفتم دیدم این دیدگاه 
درست است. بعد از وزرات به این نتیجه رسیدم که اگر بخواهم منشأ 
اثر کاری باشم ضمن احترام به همه جریانات، باید یک آدم غیرحزبی 
باشد چون کارم جامعیت همه را می طلبد. اقتصاد کشور یک نگاه 
جامع می خواهد. بازرگانی برآیند تمامی حوزه  های سیاسی، اجتماعی 
و فرهنگی و اقتصادی است. به خصوص در شرایط بحران که همه باید 
دست به دست هم بدهند، نمی شود تنها یک جریان فکری بر اصلاح 
امور اقتصادی کشور حاکم باشد. با احترامی که برای همه افراد حزبی 
قائلم و احترام مخصوصی که برای موتلفه قائلم، با این روحیه اساسا 
نمی توانستم یک فرد حزبی باشم. و رسما اعلام کردم که نیستم. من 
بارها اعلام کردم که عضو موتلفه نیستم اما ظاهرا عده ای منافعشان در 
این است که مدام مرا به موتلفه منتسب می کنند و من هم دیگر تعمدی 

بر تکرار ندارم. من دوستان فراوانی در موتلفه و بقیه احزاب دارم.

از اعضای موتلفه به شما اعتراض می کردند که چرا حزبی 
عمل نمی کنید؟
خیلی... خیلی.

چه کسانی اعتراض می کردند؟
 بالاخره بودند دیگر.

اما این انتظار از شما بود؟

بله. خیلی هم مفصل بود. منتها خاصیت اعضای موتلفه این است که 
نجیب هستند یعنی برخوردهای خشن و خطی نبود. مخصوصا شخص 
آقای عسگراولادی چنین بودند. شما مکاتبات آقای عسگراولادی را به 
خاطر می آورید، نصحیت  هایش و اینکه همه جا حضور داشتند. جنس 

رفتارش مبتنی بر نجابت بود.

اتحادیه  ها  نفوذ می کند و در برخی  بازار  اما موتلفه در 
می بینیم که موتلفه در جریانات بازار بسیار موثر است. پس آن 

چنان هم از قدرت فاصله نگرفتند.
بله. نمی شود به اعضای موتلفه گفت که بین فعالیت حزبی و 
اقتصادی یکی را انتخاب کنید. اعضای موتلفه در اتحادیه  های مختلفی 
هستند. نمی توان توقع داشت که چون حزبی هستند از همه کارهای 
دیگر فارغ باشند. آن هم در شرایطی که احزاب وقتی به قدرت می رسند 
تلاش می کنند از آبدارچی تا بالاترین رده  ها را از افراد خودشان منصوب 
کنند. در همه دولت  ها همین اتفاق افتاد. اینکه عضو موتلفه عضو یک 

اتحادیه باشد، خیلی حداقلی است.

به غیر از شما، اعضای دیگری از موتلفه هم وزیر بودند 
افرادی مثل آقای عسگراولادی یا آقای میرسلیم. آنها هم 

چنین منشی در انتخابات مدیران رده بعدی داشتند؟
نمی دانم. ولی بقیه کمتر مثل من فکر می کردند. البته معاونان آقای 
عسگراولادی از یاران مهندس موسوی بودند. عابد جعفری و جراحی 
معاونانش بودند. ایشان سعه صدر زیادی داشت و همین هم باعث شد 

که برعلیه اش کم لطفی کنند.

سر ماجرای 99 نفر خیلی به اعضای موتلفه فشار آوردند. با 
اینکه آن اسامی هیچوقت اعلام نشد، اما در فضای رسانه ای 
آن زمان این تصور وجود داشت که بسیاری از اعضای موتلفه 
یا نمایندگانشان در مجلس جزو کسانی هستند که آن نامه را 

امضا کردند.
به هر صورت برخوردهایی که با ایشان شد، برخوردهای خطی است 
که اتفاق می افتاد اما موتلفه در هر موردی رعایت نجابت، انصاف، اخلاق 
و تعهد را تا جایی که امکان داشته، کرده است. ولی خب گاهی آخی 
هم گفته است. حساب کنید یک نفر را همه جوره جلوی گلوله گذاشته 
اند در حالی که بیشترین هزینه  ها را در قبل و بعد از انقلاب کرده است 
و برای خودش هم حقی قائل نبوده و باز هم هر کسی از راه رسیده یک 

توگوشی به آن زده است و متهمش کرده است.

شرایط کنونی مدیریت کشور به ویژه در عرصه اقتصادی را 
چگونه می بینید؟ به نظر نمی رسد که دست اندرکاران کنونی 

چندان با سیاست مدیریت اقتصادی شما موافق باشند.
متاسفانه دوز مسائل سیاسی در اقتصاد بسیار بالا رفته است. اقتصاد 
ما سیاست زده است و الان هم یکی از مشکلات اساسی در اقتصاد ما 
این است که مسائل اقتصادی زیر سایه مسائل سیاسی شکل می گیرد و 
از اول انقلاب اجازه ندادند که اقتصاد با شاخص و متر خودش عمل کند 
و همیشه تحت سایه مسائل سیاسی بوده است. اما سیاست و اقتصاد 
دو مقوله هستند، سیاست به دنبال قدرت است که چگونه رای بگیرند و 
چگونه رقیب را از صحنه خارج کند و مقاطعش کوتاه مدت است. حوزه 
اقتصاد، حوزه درآمد است، حوزه بهره وری است. هزینه و فایده است. 
صادرات و ورادات و قیمت تمام شده است. درست است که یک اورلبی 
با هم دارند اما اقتصاد بخش عمده ای از قدرت است و جریانات سیاسی 
نمی توانند از اقتصاد چشم بپوشند و می خواهند بر آن سلطه پیدا کنند.

همینطور که فرمودید یکی از مشکلات اصلی ما این است 
که در کشور ما اقتصاد و سیاست به هم گره خورده اند. این 
امر می تواند عاملی باشد بر اینکه احزاب در ایران ما مانند 

کشورهای توسعه یافته پا نمی گیرند؟
بله. همینطور است. بروز و ظهور احزاب در کشور ما بیشتر در شرایط 
انتخابات است به خصوص یک سال مانده به انتخابات گرم می شوند و 
حتی برخی احزاب خلق الساعه و انتخاباتی به وجود می آیند و بعد از 
انتخابات می میرند تا انتخابات دیگری برگزار شود. یکی از مشکلات ما 
این است که هنوز حزب واقعی در کشورمان سامان پیدا نکرده است، 
آن هم در شرایطی که حکومت  ها از حزب ناچار هستند. حزب ها 
برنامه سازی، کادرسازی و... را انجام می دهند. مثالی از تاثیر حوزه نفوذ 
اقتصادی بر احزاب را مثال بزنم. ایران خودرو را در نظر بگیرید. این 
شرکت 10 هزار کارمند دارد بعلاوه جمع کثیری قطعه ساز با امکانات 
مبسوط و در کل یک فضای بزرگ اقتصادی را در دست دارد. اگر با 
نگاه سیاسی نگاه کنیم، فضای خوبی برای فعالیت  های سیاسی  است 
یعنی اگر یک مدیر سیاسی به عنوان رئیس ایران خودرو بگذاریم، جایی 
را در اختیار می گیرد که 10 هزار فرصت شغلی در آن هست، یعنی 
10هزار نفر از اعضای حزب خود را می تواند در آنجا سر کار ببرد. جایی 
است که هزاران میلیارد درآمد و هزینه در آن است، جایی است که 
بر جامعه ملی کشور تاثیرگذار است و... یعنی مجموعه کسانی که با 
ایران خودرو در ارتباط هستند به همراه خانواده  هایشان، دنیای عظیمی 
از فرصت هستند. پس اگر یک آدم سیاسی مدیر ایران خودرو باشد، 
مترش سیاسی است و به جای اینکه فکرش این باشد که از ضایعات 
کم شود، کیفیت بالا رود، برخوردها را منضبط کند، یا از ورشکستگی 
ایران خودرو جلوگیری کند، می گوید فعلا برای من مسائل انتخاباتی 
مطرح است. یعنی با این روند می توانیم ایران خودرو را یکی از احزاب 
کشور بدانیم. در سایر حوزه  های اقتصادی مثل فولاد و پتروشیمی هم 
همینطور است. اگر هم بخواهم یک مثال روز بزنم، یارانه  ها مثال خوبی 
است. یارانه  ها از مسائل اساسی اقتصادی کشور است و دولت به دلیل 
کمبود بودجه، مجبور است از سایر ردیف  ها قرض کند و پول یارانه را 
جمع و جور کند. در حالی که همه دست اندر کاران اقتصادی  حتی 
مدیر کنونی دولت، دادن یارانه به صورت عام را تایید نمی کنند. واقعا 
پزشکی که ماهی 200 میلیون تومان درآمد دارد دور از انصاف است 
که ماهی 40 هزار تومان هم یارانه بگیرد. ولی دولت تصمیم نمی گیرد 
که یارانه  ها را سامان دهد و خودش را به آب و آتش می زند تا پول یارانه 
را فراهم کند چراکه جریانات سیاسی می گویند اگر یارانه را قطع کنی 
در رای اثر دارد. می بینید یک برخورد سیاسی تا چه حد بار اقتصادی را 

برای دولت فراهم می کند.
در روابط بین الملل هم همینطور است. یعنی سیاست خارجی ما 
باید با سیاست اقتصادی ما هماهنگ باشد و بالعکس، یعنی یک رابطه 
دوسویه برای تقویت یکدیگر داشته باشند. ولی چیزی که تا حالا اتفاق 
افتاده، این است که مسائل اقتصادی همیشه فدایی مسائل سیاست 
داخلی و خارجی بوده است و این یکی از دردهای عمده اقتصاد است. 
من پیش تر می گفتم که لطفا اهالی سیاست مدتی سایه مبارک را از 
سر اقتصاد بردارند اما به تازگی به این نتیجه رسیدم که فایده ای ندارد 
چراکه اقتصاد یکی از مراکز قدرت است و سیاسیون هم از قدرت دست 
برنمی دارند. الان می گویم سیاسی  های عزیز اگر می خواهید به اهداف 
سیاسی خود برسید، باید اقتصاد را سامان دهید. همین دولت محترم 
دو دایره دارد، یک دایره سیاسیون و یک دایره اقتصادیون. اقتصادیون 
دولت آدم  های کاربلدی هستند منتها هر طرحی که می دهند با متر 
سیاسیون اندازه گیری می شود. اصلاح اقتصاد نیاز به جراحی دارد و 

سیاسیون اجازه این کار را نمی دهند. الان تنها خواهش من این است 
که دوباره از صاحبنظران و دست اندرکاران اقتصادی می خواهم اگر 
مسئولیت اقتصادی می گیرند مخصوصا در سطح ملی، خودشان را از 
مسائل سیاسی دور کنند. اگر وقتی تصمیمی می گیرند مردم فکر کنند 
این تصمیم در جهت منافع گروه خاصی است، گاردشان را باز نمی کنند 
و کسی هم حاضر به سرمایه گذاری نیست چون فکر می کنند برنامه 
سیاسی کوتاه مدت است. در حالی که برنامه اقتصادی بلندمدت است. 
منحنی اقتصاد در حوزه امنیت خیلی حساس و تیز است و به مجرد 
اینکه احساس ناامنی کند، خودش را جمع می کند. جنس اقتصاد 
اینگونه است که فضای امنی می خواهد و یکی از فاکتورهای امنیت، 
وجود فضای امن سیاسی است. سرمایه گذار باید مطمئن باشد که 

مقررات موجود تا مدت قابل اطمینانی ثابت است.

در همه دولت  ها این وضعیت بوده است؟
بله بوده است. اما کم و زیاد داشته است. امنیت اقتصادی از شعارهای 
این دولت بوده است و با وجود اینکه تیم اقتصادی درک این مهم را 

دارند اما جریانات سیاسی مانع آنها می شوند.

از  شما  جدایی  ماجرای  شدیم.  دور  موتلفه  موضوع  از 
موتلفه ما را به فضای اقتصادی برد. شما دوره حضور آقای 
عسگراولادی در حزب موتلفه را تجربه کردید و پس از آن 
را هم امروز شاهد هستیم. می خواهیم به عنوان ناظری که 
ارتباط نزدیکی با موتلفه دارد، موتلفه با عسگراولادی و موتلفه 
بدون عسگراولادی را مقایسه کنید. در صحبت  هایتان به نامه 
نگاری  های آقای عسگر اولادی اشاره کردید. ایشان با اینکه 
دبیرکل موتلفه بودند اما گاهی نگاهشان در مسائل سیاسی 
فراجناحی بود حتی تا پیش از درگذشت شان به دلیل موضعی 
که درباره نامزدهای مغلوب سال 88 گرفتند خیلی مورد انتقاد 
گرفتند اما معتقد بودند که حرف حق باید زده شود حتی 
اگر تلخ باشد. و چنین نگاهی را در مرحوم مهدوی کنی هم 
می دیدیم. الان بعد از درگذشت این دو بزرگوار، در موتلفه و 
در جامعه روحانیت مبارز همچنان نگاه فراجناحی را می بینید؟

سوال سختی است. اینکه آقای عسگراولادی اینطور بود، قطعی 
است. اینکه مرحوم مهدوی کنی اینگونه بود، قطعی است. اینکه بعضی 
از افراد دیگر هستند که اینگونه فکر می کنند هم قطعی است. دو دلیل 
دارد یکی به دلیل اعتقادات دینی است. بر مبنای اصول اسلامی، حفظ 
اسلام جزو اوجب واجبات است. یعنی وقتی اصل اسلام در خطر باشد 
حتی شهادت جزو ضرورت  هاست و جان و مال در جهت حفظ اسلام 
بر همه واجب است. چرا در جنگ هشت ساله، از یک روستایی گرفته 
تا استاد دانشگاه، پدر خواهش می کرد که بچه اش بتواند به جبهه برود؟ 
یا هر کسی در حد خودش وظیفه خودش می دانست کمک کند. 
مثالی از خودم می زنم. در روزهای نزدیک به انقلاب، شاه، حکومت 
نظامی برقرار کرده بود اما امام دستور دادند که همه به خیابان  ها بریزند. 
امام می خواست حکومت نظامی را بشکند. من مریض بودم و عریون 
گرفته و در خانه بستری بودم و نباید تکان می خوردم. خانه ما هم 
خیابان خراسان بود. آن روز همه اعضای خانواده به خیابان رفتند و من و 
مادربزرگ مرحومم در خانه ماندیم. دیدم آمده بالا سر من گریه می کند 
و مرا صدا می زند که آقا یحیی تا سر کوچه برو که یک وقت نگویند تو از 
دین خدا حمایت نکردی، نگویند تو مقابل دین خدا ایستادی. چوبی هم 
در دستش بود. دست مرا این پیرزن گرفت و چوب را هم به دستم داد 
تا عصایی داشته باشم و مرا تا سر کوچه برد. این اعتقاد یعنی اصل حفظ 
دین و اصل تبعیت از رهبری باید به گونه ای باشد که همه چیز فدای 
آن شود. در سیاسیون ما هم عده ای اینگونه فکر می کنند. مجموعه 
جریانات زندگی آقای مهدوی کنی را ببینید، خیلی جاها موضع داشت 
اما به مجرد اینکه فکر می کرد با این اصول و مصلحت نظام در تضاد 
است، همه چیز را کنار می گذاشت. مرحوم عسگراولادی هم با اینکه 

شم سیاسی داشت و صاحبنظر بود، همینطور بود.
خاطره ای نقل کنم تا مشی آقای عسگراولادی روشن تر شود. در 
سال 88 در جریان همان دعواها به ما گفت که برویم و با آقای موسوی 
صحبت کنیم گفت من با این عزیز کار کرده ام و می شناسمش. پدرش 
آدم خوبی بوده و خودش هم سابقه خوبی دارد، شاید نصیحت ما در او 
اثر کند. بنده، به همراه آقایان عسگراولادی، میرسلیم، باهنر و کوهکن به 
دفتر هنر مهندس موسوی در خیابان ولیعصر رفتیم. آقای عسگراولادی 
با روحیه پدرانه اش شروع به صحبت کرد و به ایشان گفت که من شما 
را می شناسم. سابقه ات روشن است. نخست وزیر دوران جنگ بودی، 
امام به تو اعتماد داشت، تو هنوز همان آقای موسوی هستی و ما نگران 
هستیم که شرایطی پیش  آید و شما را به جای دیگری ببرد و آمده ایم به 
تو بگوییم ما که از دور به عنوان چشم و گوشت نگاه می کنیم می بینیم 
که مسیر راه کج می روی. شما برای این شرایط حیف هستی. خلاصه 
نصحیت پدرانه کرد که ریل را عوضی نرو. بقیه آقایان هم هر کدام به 
نحوی صحبت کردند. من هم گفتم آقای مهندس در حوزه اقتصاد بعد 
از آن شرایط سخت، کم کم فضای عمومی دنیا به نفع ما تغییر کرده و 
رای به این بزرگی دارد به حوزه اقتصاد آرامش می دهد. این جریانات، 
فضای قبلی را زنده می کند و به کشور آسیب می زند، به نظر می رسد 
که اگر این قائله را جمع کنید به نفع اقتصاد کشور است. آقای مهندس 
موسوی تشکر کرد و گفت که من خودم بسیجی هستم. برای مقام 
معظم رهبری احترام قائل هستم و شما نگران من نباشید، من حواسم 
جمع است، تا لب می روم اما اجازه نمی دهم که به اصل نظام و ولایت 
ضربه ای بخورد ولی در مسئله انتخابات به من ظلم شده است و من 
باید احقاق حق کنم. برای دوم دوباره سخن شروع شد و گفتیم که 
اگر فکر می کنی حقی از شما ضایع شده، از آنجا که چارچوب نظام را 
قبول داری، احقاق حق را از کانال خودش انجام بده. نظام برای احقاق 
حق راه  هایی گذاشته است. می توانی به شورای نگهبان شکایت کنی یا 
از خود آقا بخواهی، طوری که در خط باشی و اصل نظام را حفظ کنی. 
اینجا بود که ایشان گفت به حرف من گوش نمی دهند. این صحبت  ها 
باز هم تکرار شد و خلاصه بلند شدیم و نسبتی از امیدواری بود که ان 
شاءالله این حرف  ها اثر کرده باشد. آمدیم بیرون که سوار آسانسور شویم 
ناگهان یک جمع 10 تا 20 نفره بیرون آمدند. آنها از آدم  های شناخته 
شده ای بودند و معلوم بود در اتاق  ها نشسته اند و منتظر هستند ببینند 
چه اتفاقی می افتد. آقای عسگراولادی در آسانسور گفت بیخود آمده ایم. 
فایده نمی کند. این آدم  هایی که من دیدم اجازه نخواهند داد که آقای 

موسوی تصمیم بگیرد.

آنها از جریانات مقابل بودند؟
مقابل تند. رادیکال  های تند وحشتناک.

اسم  هایشان را می گویید.
من اصلا یادم نیست اما خب ایشان می شناختشان و گفت بیخود 
وقتمان تلف شد در حالی که وقتی از اتاق خارج می شدیم ایشان یک 
الحمداللهی گفت و امیدوار بود که با این وعده ای که آقای موسوی داد 
از خط خارج نمی شود ولی تا نگاهش به آن جمع افتاد گفت وقتمان را 
تلف کرده ایم. این آقای عسگراولادی با این خصوصیات به دلیل روحیه 

اسلامی اش این جمع را برد و حرف زد.
پس همانطور که گفتم بحث اول حفظ اسلام است. موضوع دیگر 

منافع ملی است. تعابیری که از منافع ملی می شود همگن نیستند. در 
دید یک سری از سیاسیون منافع ملی تنها منافع اقتصادی و مادی 
کشور است و به نظرشان اگر درآمد سرانه ما از 12هزار دلار بشود 40 
هزار دلار بهترین دفاع از منافع ملی ماست گرچه برخی از آرمان  های ما 
سامان نگیرد، یا بعضی از مسائل انقلابی ما در سایه قرار بگیرد. مهم این 
است که درآمد سرانه ما افزایش یابد. نگاه دیگر این است که منافع ملی 
ما با منافع حیاتی و آرمان  های ما عجین است. یعنی کسب درآمد به هر 

قیمتی امکان پذیر نیست.
فرق منافع حیاتی با منافع ملی این است که یک کشور حاضر است 
برای منافع حیاتی حتی بجنگد. مثل وقتی که به مرزها حمله کنند 
شرایط کشور جنگی می شود و حتی جان  ها برایش فدا می شود. در 
رابطه با منافع حیاتی برخی تنها مرزهای جغرافیایی را می شناسند اما 
دید دیگر این است که مرزهای و آرمانی اعتقادی هم جزو منافع حیاتی 
ماست. امام می فرمودند که اگر اینها به دین ما حمله کنند، ما به تمام 
دنیایشان حمله می کنیم. مقام معظم رهبری هم همین نگاه را دارند؛ 
حدود سه سال قبل که مدیران اجرایی کشور خدمت ایشان رسیدیم و 
مباحث اقتصادی مطرح بود. آقا فرمودند مدام ژاپن و اندونزی و مالزی و 
ترکیه را جلوی چشم ما نکشید که درآمد سرانه آنها اینقدر بود و حالا 
اینقدر شده است. برای ما مسئله عدالت جزو محورهای اصلی توسعه 
است. صراحتا هم اعلام کردند که اگر درآمد ما بشود 30هزار دلار اما 
اختلاف طبقاتی ایجاد شود، اصلا این توسعه را نمی خواهیم. من توسعه 
ای را پایدار می گویم که عدالت اقتصادی حاکم باشد و شکاف بین فقیر 
و غنی ایجاد نشود. عدالت اقتصادی جزو ذات منافع ملی ماست. اما 
این ماجرا باور عده ای نشده است. تشخیص اینکه مرزهای آرمانی و 
اعتقادی جزو منافع حیاتی ماست هنوز برای عده ای باور نشده است. 
در داستان فتنه 88 شعار می دادند نه غزه نه لبنان جانم فدای لبنان. این 

شعار با باوری که به آن اشاره کردم همخوانی ندارد.

موتلفه الان برای همگرایی اصولگرایان با جبهه پایداری و 
جمعیت ایثارگران همگام شده است در حالی که قبلا موتلفه 
در زمین بازی انتخابات با جامعه روحانیت همرده و هم بازی بود 
و تا سالها اصلا لیست مجزا نمی داد و از لیست جامعه روحانیت 
حمایت می کرد اما الان می بینیم موتلفه با جریانات نوظهوری 
همکاسه می شود که اتفاقا در دو انتخابات گذشته بازی به هم زن 
بودند یعنی با لیست  های مجزایی که می دادند زیر بار وحدت 
در جریان اصولگرا نمی رفتند. چند ماه پیش حجت الاسلام 
حسین ابراهیمی اینجا میهمان ما بودند، می گفت آقای مهدوی 
کنی از دست بعضی از اینها دق کرد از بس که برای وحدت 
تلاش کرد. مثلا سر انتخابات ریاست جمهوری علیرغم اینکه 
قول داده بودند به نفع یکی کنار بروند، آقای مهدوی کنی 
حتی نمی توانست تلفنی اینها را پیدا کند. به عنوان کسی که 
قبلا عضو موتلفه بودید، نگران وضعیت این روزهای موتلفه 

نیستید؟ توصیه شما به یاران قدیمتان در این زمینه چیست؟
هنوز هم ملاک تصمیم گیری موتلفه جامعتین است اما اینکه الان 
این دست و پاها را می زند که جناح  های مختلف را دور هم جمع کند باز 
شرطش این است که همه زیر چتر جامعتین بروند. یعنی خط اصولی 
خود را حفظ کرده است. چراکه همانطور که گفتم فعالیت  های موتلفه 
بر اساس اعتقاداتش است. دو تا شاخص دارند یکی ولایت است که هر 
چه بگوید، قبول می کنند و شاخص دوم این است که مصداق اجرایی 
شاخص اول را در نظام سیاسی در حوزه انتخابات هنوز که هنوز است 
جامعتین می دانند. الان هم دنبال نقاط مشترک همه اصولگراها هستند. 
در این جریانات جامعتین دیدند که پایداری به آقای مصباح نزدیک 
است، گفتند آنها هم باشند که سه گانه ای تشکیل شود. سعی شان بر 
این است که فضا را حفظ کنند اما در شرایطی که عده ای تندرو و 
عده ای کندرو هستند، کار سختی است که همه طیف  ها را زیر پوشش 
جامعتین به اضافه آقای مصباح بیاورند. اگر بتوانند این کار را انجام دهند، 

کار بزرگی کرده اند.

پس اینکه عده ای معتقد هستند موتلفه با این کارش 
جایگاه خود را تنزل می دهد قبول ندارید؟

بازی سیاسی است دیگر. من در آن رابطه حرف دیگری دارم که باز 
هم به حرف اولم برمی گردد. شرایط عمومی کشورمان از نظر اقتصادی، 
اجتماعی، فرهنگی و منطقه ای در شرایط خاصی است که اگر منصفانه 
نگاه کنیم در حوزه منطقه ای حتی دشمن هم قبول دارد که ما به 
اقتداری بیش از قبل رسیده ایم و تاثیرگذاری ما در بازی  های منطقه 
بیشتر شده است. این فرصتی است. از آن طرف هم تهدیدهای فراوانی 
داریم. همه منطقه تا بغل گوش ما آتش است و اگر یک غفلت بکنیم، 
آتش داخل می شود. لذا هم تهدید داریم و هم فرصت. در حوزه اقتصاد 
واقعیت این است که شرایط خوبی نداریم. شرایط بالقوه ما خوب است 
اما شرایط بالفعل ما خوب نیست. مثلا در حوزه اشتغال در منطقه خطر 
قرار داریم. اشتغال ما امسال نسبت به سال گذشته 435 هزار نفر کمتر 
است. علیرغم همه برنامه  های مسکنی، به یک رکود تاریخی بلندمدتی 
گرفتار شده ایم. وضعیت معیشت مردم اصلا با درآمدشان قابل قیاس 
نیست. شاخص  های اقتصادی ما دیگر قابل پنهان کردن نیست. البته 
اگر داستان برجام سرانجامی بگیرد ممکن است 30درصدی وضعیت 
تغییر کند اما نباید فکر کنیم با برجام همه مشکلات اقتصادی رفع 
می شود، مشکلات اقتصادی ما ریشه ای و ساختاری است. اگر مسائل 
اقتصادی سامان پیدا نکند، مسائل اجتماعی مثل دزدی، فحشا، و... را 
به دنبال دارد. وقتی مسائل اجتماعی بحرانی شد قطعا حوزه اقتصادی 
ضربه می خورد و مهم ترین قربانی، حوزه سیاسی است. ما اگر بخواهیم 
در حوزه  های داخلی و خارجی و حتی در حوزه  های آرمانی و اعتقادی 
خود سامان پیدا کنیم باید فضا را در این مقطع حساس انتخابات سامان 
دهیم. شرایط امروز اقتصاد می طلبد جریانات مجلس آینده با عقلانیت 
و اعتدال به معنای واقعی و مدیریت معتمد مردم و با برنامه  های واقعی 
اقتصادی سامان بگیرد که از فرصت  ها بهتر استفاده شود. این شرایط 
می طلبد که مجلس آینده از جمعی از عقلا و کاربلدها و آدم  هایی که 
ذهنشان به مسائل اساسی کشور با عمل آشنا شده باشد،تشکیل شود 
تا بتوانند مشکلات اقتصادی را همراه با نظامات اداری و دولت مشکلات 

را حل کنند.

فکر می کنید حضور چهره  های اقتصادی در مجلس دهم 
پررنگ تر شود؟

من این انتظار را دارم. چون مسئله اصلی ما اقتصاد است انتظار بر 
این است که چهره  های اقتصادی معتدل کاربلد عاقل منصف روی کار 
باشند. اگر چنین جریانی جلو بیاید آتیه کشور بهتر خواهد شد. لذا 
به عنوان یک شهروند کوچک تقاضایم از افرادی که به دنبال مسائل 
انتخابات هستند این است که وضعیت کشور را درک کنند. به نفع همه 
است که ببینیم امروز کشور چه هست و چه می خواهد. برای یک دوره 

هم که شده مسائل باندی و حزبی را ملاک اصل تصمیم قرار ندهیم.

برای رسیدن به این مهم ممکن است خودتان هم کاندیدای 
مجلس شوید؟

حقیقتش من هنوز فکر نکرده ام ولی نمی دانم چه اتفاقی می افتد. 
هر جا که فکر می کنم می توانم نقش داشته باشم وظیفه خودم می دانم 
آن نقش را ایفا کنم. چون نظام خیلی برای ما هزینه کرده است. خیلی از 
دوستان به بنده می گویند این حرف را نزن اما من در این زمینه صراحت 
دارم تا شاید بر دیگرانی که شرایطشان مثل من است اثر کند. می گویم 
در بانک مرکزی من حداقل 20 میلیارد دلار چک امضا کردم. از صد 
دلار گرفته تا چند میلیون دلار که الحمدالله یک دانه آنها هم لب پاشوره 
نخورده است. تازه اینها جدای از تصمیماتی است که من در دولت 
گرفته ام وقتی دستم را بالا برده ام و کاری انجام شده و دستم را پایین 
آورده ام و کاری انجام نشده است. در شوراهای عالی بودم و تصمیمات 
متعدد گرفته ام اما همین امضاهای پولی ام 20 میلیارد دلار است. 
خود من معتقد هستم همین الان اگر بروم جاهای قبلی مثلا وقتی 
معاون وزیر یا وزیر بودم و تصمیم بگیرم حداقل 10درصد بهتر تصمیم 
می گیرم. مفهومش این است که دومیلیارد دلار نظام جیرینگی هزینه 
من کرده است. البته در هر مقطع سعی کرده ام که بهترین تصمیمات 
را بگیرم اما الان فهمم بهتر شده و می فهمم که می شد بهتر از اینها هم 
تصمیم گرفت. برخی از تصمیماتم اشتباه بود یا می شد تصمیم دیگری 
گرفت. حالا در نظامی دو میلیارد دلار هزینه من کرده است و نتیجه اش 
برای من کسب تجربه شده است، می توانم بروم خانه و بخوابم یا تقاضای 
بازنشستگی کنم. من نمی توانم. کف اش این است که هر کاری از دستم 
بربیاید برای کشور انجام دهم. منت بر کسی نمی گذارم. خودم برای 
اینکه این هزینه را جبران کنم هر کاری از دستم بربیاید را انجام می دهم 

منتها باید بفهمم که کار درستی است.

آیت الله هاشمی رفسنجانی: 

قطعنامه اخیر در مورد سوریه 
به شرط اجرا شدن مثبت است 

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام قطعنامه اخیر سازمان ملل متحد در مورد سوریه 
را به طور نسبی، به شرط اجرای عملی آن خوب و مثبت توصیف کرد و گفت: گروه های 

تروریستی از جمله داعش در مذاکرات صلح و دوره انتقالی هیچ نقشی نخواهند داشت. 
به گزارش ایرنا از روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، آیت الله هاشمی 
رفسنجانی روز شنبه در نشست مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: نباید اجازه داد 

تروریست ها و خشونت گرایان مجال و فرصت عرضه اندام پیدا کنند.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با اشاره به تغییر نگرش غرب و سازمان ملل 
متحد نسبت به شرایط سوریه گفت: باید با هوشیاری و مراقبت کامل، ضمن حفظ و تقویت 
وحدت داخلی به ویژه در خصوص مسائل قومیتی و تحکیم برادری و وحدت میان شیعیان 
و برادران تسنن، مسائل و تحولات بین المللی به ویژه منطقه را رصد و در موقع و زمان 

مقتضی، واکنش های مناسب را هم داشته باشیم. 
وی همچنین با اشاره به حوادث تلخ اخیر در برخی مناطق اسلامی، بویژه کشتار فاجعه 
آمیز شیعیان در کشور نیجریه با محکومیت شدید این واقعه تلخ اظهار کرد: در حالی که 
دولت و ارتش نیجریه در مقابله با گروهک تروریستی بوکوحرام که تنها یکی از جنایت های 
آن، ربایش حدود 200 دختر بی گناه دبیرستانی در این کشور است، ناتوان بوده و ضعیف 
عمل می کند، جای بسی تأسف است که به منطقه شیعه نشین این کشور که شخصیت 
مؤثر، باسواد و صلح جوی شیخ زکزاکی و پیروان جنبش اسلامی هستند، حمله می کند و 

همراه با خانواده، آنان را به خاک و خون می کشد. 
آیت الله هاشمی رفسنجانی با تأکید بر موقعیت مهم کشور نیجریه به عنوان دروازه 
آفریقا به اروپا و اهمیت این منطقه برای کشورهای غربی، به احتمال ایجاد خوف و وحشت 
از طرف غربی ها برای دولت نیجریه در مورد نقش مسلمانان به ویژه شیعیان و خطر کودتا 

در این کشور اشاره کرد. 
رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: القائات سوء در مورد خطر شیعیان و 
دخالت جمهوری اسلامی ایران در این منطقه، کاملًا بی پایه و اساس و ظلم تبلیغاتی است 
و ما امیدواریم هر چه سریع تر دولت نیجریه، نسبت به تأمین امنیت و حقوق شهروندی 

همه مردم این کشور، خود را پایبند دانسته و به طور قاطع به آن عمل کند. 

سید حسن خمینی: 

من گرایی، معضل بزرگ جامعه انسانی است 
تولیت آستان مقدس امام خمینی)ره( با بیان اینکه برای رسیدن به راه حل مطلوب 
برای مشکلات باید عقل خود را روی هم بگذاریم  گفت: معضل بزرگ جامعه انسانی 'من 

گرایی ' است. 
به گزارش جماران، حجت الاسلام و المسلمین سید حسن خمینی در دیدار با تیم های 
برگزیده کشوری مسابقه ملی مناظره دانشجویی افزود: اگر در مناظره با یکدیگر هدفمان 

یافتن حقیقت باشد، با اینکه هدف پیروزی »من« باشد بسیار متفاوت است. 
وی ادامه داد: اگر بخواهیم به حقیقت برسیم رگ گردن مان بیرون نمی زند بلکه همه 
افراد عقل خود را روی هم می گذارند تا به بهترین تصمیم برسند؛ اینجا دیگر کسی فریاد 

نمی زند، زیرا کسی دنبال »من« نیست، بلکه دنبال بهترین تصمیم است. 
تولیت آستان مقدس حضرت امام خمینی)ره( با تأکید بر گم نکردن هدف در سخن 
گفتن، گفت: اصل اول مناظره یافتن حقیقت است؛ در این صورت یک طرف به دیگری به 
عنوان سوژه نگاه نمی کند بلکه حقیقت موضوعیت دارد تا طرفین دست در دست هم به 
نقطه مورد نظر برسند. سید حسن خمینی با بیان اینکه در مناظره غرض فتح و ظفر نیست 
بلکه یافتن حقیقت است افزود: باید یاد بگیریم برای رسیدن به حقیقت همراه یکدیگر باشیم 
و بدانیم از دل سخن گفتن و شنیدن حقیقت نمایان می شود، اما اگر همراه و همدوش 
هم نباشیم و نسبت به یکدیگر شفقت نداشته باشیم هیچ نتیجه ای حاصل نمی شود. وی 
با بیان اینکه تفاوت اساسی پیامبران با سایر انسان ها در مشفق بودن آنهاست، یادآور شد: 
پیامبر)ص( نسبت به همه شفقت داشت و دلش به حال تک تک افراد می سوخت. سید 
حسن خمینی گفت: برخی عرفا در مورد روز عاشورا هم اینگونه تعبیر می کنند که وقتی 
شمر سر مبارک سیدالشهداء)ع( را می برید دل امام حسین)ع( در آن لحظات بیش از خود 

شمر، به حال او می سوخت، زیرا هدف ایشان شفقت و هدایت بود. 

رییس سازمان انرژی اتمی خبر داد: 

صادرات حدود 9 تن اورانیوم غنی شده ایران 
به روسیه 

رییس سازمان انرژی اتمی گفت: حدود 9 تن اورانیوم غنی شده ایران در چند روز آینده 
به روسیه صادر می شود. 

به گزارش ایرنا، علی اکبر صالحی روز شنبه در حاشیه دومین رونمایی از دستاوردهای 
شرکت های دانش بنیان که در سالن اجلاس سران برگزار شد درمورد تبادل سوخت ایران 
افزود: تبادل سوخت به خوبی پیش رفته همچنان که پیش از این هم اعلام شد ما 137 تن 
کیک زرد از کشور روسیه وارد کرده ایم و در چند روز آینده نیز حدود 9 تن اورانیوم غنی 

شده ایران به روسیه صادر می شود. 
وی درمورد بسته شدن پرونده پی. ام . دی و روند اجرای برجام و اولویت های در نظر 
گرفته شده است، خاطرنشان کرد: کارها خوب پیش می رود و یک سری اقدامات موازی 
وجود دارد که ما باید انجام دهیم مانند برچیدن سانتریفیوژها که این کار طبق روالی که 
اندیشیده شده به جلو پیش می رود و ما باید به گونه ای سانتریفیوژها را برداریم که حداقل 

صدمات را ببیند.
رییس سازمان انرژی اتمی تصریح کرد: موضوع اراک است که باید مخزن مورد نظر را 
خارج کنیم، مقدمات کار فراهم شده ولی ما منتظر هستیم روز دوشنبه سند دیگری نیز 
در وین به امضا برسد که این سند نهایی خواهد بود و سند چهارمی است که ما در ارتباط 
با اراک خواهیم داشت. صالحی ادامه داد: این سند ضمانت کافی برای این که ما مطمئن 
باشیم آنها ملتزم به تعهدادتشان هستند، ایجاد می کند البته ما با ماه دسامبر که تعطیلات 
غربی ها است روبه رو شده ایم اما تمام تلاش خود را می کنیم که به رغم محدودیت ها 
در تعطیلات آنها بتوانیم همه موارد طبق روال پیش برود و تا هفته سوم دی ماه شاهد رفع 
تحریم ها باشیم.وی همچنین درمورد تولید رادیوداروها گفت: تعداد رادیوداروهایی که در 
کشور تولید می شود نسبتا مناسب است و در طول زمان به تعداد آنها با توجه به همکاری 

که با معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری داریم، اضافه می شود. 

وزیر اطلاعات :

نقش دولت حفظ سلامت انتخابات است 
وزیر اطلاعات گفت: نقش دولت اجرا، حفظ سلامت و آرای مردم است نه این که حزب 
و جریان سیاسی که بخواهد لیست دهد و نامزد معرفی کند؛ دولت در این زمینه دخالتی 

نمی کند و هیچ مسئول دولتی مجاز به حمایت و کمک به نامزد خاصی نیست.
به گزارش ایرنا، آیت الله سید محمود علوی روز شنبه پس از نام نویسی در انتخابات 
مجلس خبرگان رهبری در جمع خبرنگاران مستقر در ستاد انتخابات کشور افزود: به یمن 
رهبری های مقام معظم رهبری و تدابیر دولت تدبیر و امید و نگاه فراگیر ریاست جمهوری 
تمام جریان های سیاسی در حال نشاط و فعالیت در زمین بازی سیاسی در مجموعه و 
خانواده نظام بوده و نظام برای همه این ها امکان فعالیت را به وجود آورده و امید است این 
عرصه را ملت با موفقیت دلخوشی و دلگرمی و نتیجه مطلوب پشت سر بگذارد.وی  ادامه 
داد: با ساز و کار انجام شده و هماهنگی ها با وزارت کشور و دستگاه نظارتی یعنی شورای 
نگهبان روند حاضر نوید بخش برگزاری انتخاباتی سالم است که در آن رای مردم تعیین 

کننده نتیجه خروجی از صندوق ها خواهد بود.
علوی اضافه کرد: آنچه در انتخابات و پس از آن برای ما به عنوان خدمتگزار مردم در 
تامین آرامش و آسایش مهم است این است که انتخابات در آرامش برگزار شود و رقابت 

سالم در سایه ارزش های نظام بوده و منافاتی با نظام و شرع نداشته باشد. 
وی گفت: اگر رقابت را با برابری و ارزش های اخلاقی و با رعایت حرمت هم و احترام 
به همدیگر آمیخته کنیم نتیجه آن انتخابات پرشور و با شکوه در عین رقابت های بسیار 
انگیزاننده و در فضایی برخوردار از آرامش خواهد بود و مردم هم این آرامش حاکم بر جامعه 
را می پسندند.علوی اضافه کرد: مردم آرامش را همراه با امنیت در فضای کشور با تمام 
وجود لمس کردند و آن را بها می گذارند و مطمئنیم کسانی را انتخاب خواهند کرد که 
به آرامش فضا و جامعه کمک کنند که در فضای آرامش جامعه، فرهیختگان و نخبگان، 
تصمیم گیران و تصمیم سازان با پرداختن به ایده های نو در جهت بالندگی کشور و حرکت 

رو به رشد کشور قدم بردارند.
وی افزود: نکته ای که در انتخابات مورد تاکید مقام معظم رهبری و رییس جمهوری و 
تمام مسئولان دلسوز نظام مقدس است حضور حداکثری مردم است؛ هر عاملی که بخشی 
از مردم را دلسرد و از حضور در صحنه انتخابات به نوعی دچار دلزدگی و یا این که دچار 
یاس و ناامیدی کند حرکتی مغایر با رهنمود رهبر عظیم انقلاب که همانا مشارکت و حضور 

حداکثری مردم و آفریدن حماسه حضور در انتخابت است خواهد بود.
ناامنی بر فضای جامعه حکمفرما نیست 

علوی ادامه داد: تمام عناصر فعال در عرصه انتخابات و جامعه، رسانه ها و فعالان سیاسی 
و نامزدهای انتخاباتی باید دست به دست هم داده و تلاش خود را در جهت مشارکت 
حداکثری و حماسه حضور مردم به کار گیریم.وی افزود: با هم افزایی با نهادهای امنیتی 
اعم از نیروی انتظامی، سپاه، بسیج، ارتش، قوه قضائیه و دیگر دستگاه های موثر در فضای 
امنیت انتخابات سعی خواهیم کرد امنیت را در انتخابات تامین کنیم. علوی گفت: تاکنون 
شاهدید که رقابت بین جریان های سیاسی، نامزدها و هوادران با نظم بالایی در جریان بوده، 
جامعه در آرامش است و ناامنی بر فضای جامعه حکمفرما نیست .وی افزود: امید است با 
هم افزایی تمام دستگاه های نظامی، انتظامی، امنیتی و قضایی، این فضا را نهادینه کرده و 
انتخابات در فضایی برگزار شود که در آن امنیت باشد اما فضا امنیتی نباشد و افراد احساس 
کنند با آزادی تمام می توانند به صورت نامزد انتخاباتی و انتخاب کننده شرکت و نقش خود 

را به نحو مقتضی ایفا کنند.

یحیی آل اسحاق: اخبار
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بهترین برادر تو 
آن كسى است كه گناه و خطاى تو را 

به خود، فراموش كند.

یکشنبه - بیست و نهم آذرماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3893 روزنامه

واکنش شدید ظریف به درج نام سپاه در گروه تروریستی
گفته می شود: اردن در فهرست ارائه شده به نشست نیویورک درباره سوریه، نام سپاه پاسداران را نیز 
به عنوان گروهی تروریستی آورد که با واکنش شدید وزیر خارجه ایران مواجه شد. محمد جواد ظریف به 
محض اطلاع از این اقدام اردن در واکنشی شدید به همتای اردنی خود، از این اقدام آنها ابراز شگفتی و 
تعجب کرد. وزیر خارجه اردن نیز که به گفته دیپلمات ها با فشار برخی کشورها مانند عربستان، نام سپاه 
را در این فهرست گنجانده بود، در واکنشی انفعالی به اعتراض ظریف گفت: ما از همه طرفهای دخیل 
در موضوع سوریه خواسته ایم که اسامی گروه هایی که گمان می کنند در عرصه سوریه دست به اقدام 

تروریستی می زنند، اعلام کنند و نام سپاه را هم نه اردن بلکه یکی از کشورها ارائه کرده است.

سفر بشار اسد به ایران در دستور کار نیست
گفته می شود: در روزهای اخیر اخباری منتشر شده مبنی بر این که بشار اسد، رییس جمهور سوریه 
قرار است در آینده نزدیک به تهران سفر کند چنان که برخی از منابع خبری روز پنچ شنبه مدعی شدند 
که این سفر در هفته دوم دی ماه سال جاری انجام خواهد شد و زمان سفر قطعی شده است. در این 
راستا بر اساس پیگیری های خبرنگار ایسنا، منابع مطلع اعلام کردند: در حال حاضر برنامه ای برای سفر 
رییس جمهور سوریه به ایران در دستور کار مراجع دیپلماتیک دو کشور ایران و سوریه نیست. برخی از 
کارشناسان امنیتی نیز با ابراز تردید نسبت به صحت اخبار منتشر شده بیان کردند که با توجه به بحران 
سوریه و وضعیتی که این کشور در آن قرار دارد اگر برنامه ای برای چنین سفری باشد به دلایل امنیتی 
خبر آن بعد از انجام این سفر منتشر خواهد شد نه قبل از انجام سفر؛ دقیقا به مانند آن چه که در مورد 
سفر بشار اسد به مسکو رخ داد. خبر سفر اسد به مسکو یک روز پس از این سفر و زمانی منتشر شد که 

بشار اسد مسکو را به مقصد دمشق ترک کرده بود و در کاخ ریاست جمهوری این کشور حضور داشت.

آمریکا به کامران نجف زاده روادید یکبار ورود داد
گفته می شود: وزارت خارجه آمریکا بالاخره به کامران نجف زاده و خانواده اش روادید داد تا او به عنوان 
خبرنگار و مدیر دفتر صدا و سیما در نیویورک مشغول به کار شود. به گزارش خبرآنلاین، روادید نجف زاده 
هم مانند نوباوه و غرقی نمایندگان اسبق صدا و سیما در نیویورک از نوع سی 2 یعنی یکبار ورود است و 
از 25 مایلی سازمان ملل هم نمی تواند خارج شود. در سال هایی که صداوسیما در نیویورک نمایندگی 
دارد، فقط ابراهیم شکوری توانسته روادید چند بار ورود بگیرد و با خانواده اش سه بار به تهران آمده و 
بازگشته است. او حتی خانواده خود و همسرش را هم به نیویورک برده است. حالا باید دید که آیا نجف 
زاده هم خواهد توانست چنین تعاملی را با آمریکایی ها صورت دهدنجف زاده که درحال حاضر سرپرست 
گزارشگران واحد مرکزی خبر است، پیش از این خبرنگار صدا و سیما در پاریس هم بوده است. او باید تا 

3 هفته دیگر در نیویورک باشد. 

پورحیدری به پروین چه قولی داد؟ 
گفته می شود: علی پروین پس از ملاقات منصور پورحیدری در بیمارستان در جمع خبرنگاران اظهار 
داشت: خوشبختانه شرایط منصور پورحیدری از روز جمعه بهتر شده است. او من را کامل شناخت و وقتی 
با او صحبت کردم قول داد که وقتی خوب شد و از بیمارستان مرخص شد دیگر دور و بر فوتبال نیاید. 
وی افزود: من هم خودم فوتبال را کنار گذاشتم و فقط آن را پیگیری می کنم. با برد تیمم خوشحال می 
شوم و با باختشان ناراحت. پروین در خصوص اینکه خود او هم چندی قبل در بیمارستان بستری شده 
بود گفت: بله من برای کنترل قند و مسائل دیگرم به بیمارستان مراجعه کردم و به پورحیدری هم گفتم 
او باید وضعیت خودش را کنترل کند. خیلی هم کار سختی نیست با پیاده روی و استخر می توان این 

موضوع را کنترل کرد.

هنوز علت فوت رکن آبادی مشخص نشده است
گفته می شود: رییس سازمان پزشکی قانونی کشور گفت: هنوز جوابی در مورد علت فوت مرحوم 
رکن آبادی نداده ایم. احمد شجاعی در گفت و گو با ایسنا، با بیان این مطلب اظهار کرد: هنوز نتایج آزمایشات 
در رابطه با علت فوت مرحوم غضنفر اصل رکن آبادی مشخص نشده است. وی درباره اعلام علت فوت رکن 
آبادی توسط یکی از مقامات وزارت خارجه مبنی بر اینکه وی بر اثر گرمای شدید هوا و عدم رسیدگی 
مناسب در آن شرایط و تشنگی مانند سایر حجاج جان خود را از دست داده است، گفت: این موضوع 
صحت ندارد. ما نمی دانیم که بر اساس کدام سند این مطالب بیان شده است؛ زیرا قاعدتا برای علت فوت 

مرحوم رکن آبادی باید نتایج آزمایشات مشخص شود که هنوز چنین اتفاقی نیفتاده است.

کیاسری: صدا و سیما الان بیشتر میلی است!
گفته می شود: سید رمضان شجاعی کیاسری نایب رئیس شورای نظارت بر سازمان صداوسیما 
گفت: سازمان غول آسای صداوسیما، خود را پاسخگو نمی داند، به همین خاطر اوضاعش روز به روز بد تر 
می شود. الان صداوسیما بیشتر میلی است. وی ادامه داد: اینکه ممکن است خبر بیست و سی به خاطر 
درگیری هایی که با دولت داشته جمع شود، در شورای نظارت بر صداوسیما هم مطرح شد، ولی شایعه 
است. نایب رئیس شورای نظارت بر سازمان صداوسیما اضافه کرد: امروز هم که رسانه ها تنوع و تعدد دارند 
ورسانه ها، رسانه های تزریقی نیستند که بخواهند یك مسأله را در مخ مردم تزریق کنند؛ اما مسوولان و 

برنامه سازان صداوسیما همچنان متوجه این موضوع نشده اند.

گفت وگوی ظریف و جان کری درباره برجام
گفته می شود: محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه کشورمان با جان کری وزیر امور خارجه آمریکا 
دیدار کرد. به گزارش ایسنا، بامداد روز شنبه محمدجواد ظریف و همتای آمریکایی اش جان کری در 
نیویورک با یکدیگر دیدار کردند. در این دیدار که بدون حضور خبرنگاران انجام شد محور اصلی مذاکرات 
این دو دیپلمات ایرانی و آمریکایی همان طور که پیش از این اعلام شده بود، اجرای برجام بود. وزیر امور 

خارجه کشورمان برای شرکت در سومین نشست حل بحران سوریه به نیویورک سفر کرده بود.

لاریجانی تکذیبه برخی رسانه ها را تکذیب کرد 
گفته می شود: حجت الاسلام والمسلمین غلامرضا مصباحی مقدم سخنگوی جامعه روحانیت مبارز 
و عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام اظهار داشت: بنده تکذیبیه ای را دیروز در یکی از روزنامه ها دیدم 
مبنی بر اینکه آقای لاریجانی به شورای ائتلاف اصولگرایان نپیوسته  است. لذا در جلسه دیروز مجمع 
تشخیص مصلحت نظام این تکذیبیه را به اقای علی لاریجانی نشان دادم. وی ادامه داد: آقای لاریجانی این 
تکذیبیه را قبول نداشت؛ یعنی به عبارت دیگر آقای لاریجانی همچنان بر عهد خود در پیوستن به شورای 

ائتلاف اصولگرایان پایبند است؛ لذا آن تکذیبیه را تکذیب می کند. 

آیت الله مومن: آیت الله جنتی زیر بار زور نمی رود 
گفته می شود: آیت الله محمد مومن قمی عضو فقهای شورای نگهبان گفت: »ممکن است من به 
عنوان عضو شورای نگهبان دلم بخواهد فلانی در انتخابات رای نیاورد ولی مردم به او رای دهند؛ در این 
شرایط شورای نگهبان تخلفی نکرده است. چه فایده ای برای آقای جنتی 90 ساله یا برای من که در شورای 
نگهبان هستم دارد؟ مگر می خواهیم کاخی بسازیم، حقوقی بدست بیاوریم یا عنوانی درست کنیم. آقای 

جنتی زیر بار زور نمی رود و به کسی هم باج نمی دهد اما خلافی هم نمی کند«.

قاتل داوطلب نمایندگی مجلس دستگیرشد
گفته می شود: فرمانده انتظامی خرم آباد از دستگیری قاتل هوشیار ملکی طولابی داوطلب  مجلس 
خبر داد و گفت: ماموران پلیس آگاهی شهرستان دوره چگنی در یک عملیات ویژه موفق به دستگیری 
قاتل این شهروند خرم آبادی شدند. سرهنگ نجفی افزود: این قاتل هنگام اختفا در مخفیگاه خود در 
شهرستان دوره چگنی و طی یک عملیات غافلگیرانه از سوی ماموران پلیس آگاهی دوره چگنی دستگیر 
شد. یادآور می شود: هوشیار ملکی طولابی کاندیدای احتمالی مجلس شورای اسلامی پنج شنبه به قتل 

رسیده بود.

جناب خان و کلاه قرمزی شب یلدا می آیند
گفته می شود: مدیر تامین برنامه شبکه نسیم از تدارک برنامه های مختلف این شبکه برای شب 
یلدا از جمله پخش گلچینی از »خندوانه« و همچنین برنامه »کلاه قرمزی« خبر داد. مهدی منفرد مدیر 
تامین برنامه شبکه نسیم گفت: مخاطبان شبکه نسیم دوشنبه 30 آذر پس از تماشای سریال »ساخت 
ایران« در ساعت 20 می توانند شاهد بازپخش یکی از برنامه های »کلاه قرمزی« در ساعت 20:30 باشند. 
منفرد با بیان اینکه برنامه »خورجین« در ساعت 21 گلچینی از برنامه های خاطره انگیز سیما در شب های 
یلدا را روی آنتن می برد، گفت: پخش پشت صحنه مجموعه »درحاشیه« به کارگردانی مهران مدیری از 
دیگر برنامه های شبکه نسیم در مهمترین شب نشینی سال ایرانیان است که در ساعت 21:30 پخش 
می شود. وی افزود: پخش گوشه ای از فصل دوم برنامه  »خندوانه« به مدت 2 ساعت این شب خاطره انگیز 

را شیرین تر خواهد کرد و این برنامه از ساعت 22 تا 24 ادامه دارد.

نامحرمانه

خبر

سرپرست شرکت مخابرات ایران گفت: گذشته، حمایت 
دولت از بخش خصوصی در برنامه توسعه کشور، فقط یک 
توصیه بود، اما امروز این حمایت به یک نیاز حاکمیتی از 

سوی طرفین تبدیل شده است .
به گزارش روابط عمومی و اموربین الملل شرکت مخابرات 
ایران ، سید اسد الله دهناد با بیان این مطلب افزود: حمایت 
همه جانبه دولت از بخش خصوصی می تواندضمن رفع 
محدودیت منابع خود ، رونق اقتصادی ، ایجاد فرصت های  
شغلی ، رشد اقتصادی و ارتقای شاخص های کلان اقتصادی 

را برای جامعه رقم بزند . 
دهناد بر تقویت بخش خصوصی توسط تعامل نهادهای 
تاثیر گذاری تاکید کرد و اظهار داشت : تمام نهادهای تصمیم 
گیرنده و اجرایی کشور با توجه به الزام قانون اساسی و تدابیر 
و فرمایشات مقام معظم رهبری ، با ایجاد رابطه ی منطقی و 

دو سویه ، باید بر تقویت بخش خصوصی کمک کنند.
وی به وجود تنگناهای اقتصادی و اجتماعی در شرکت 
اشاره کرد و گفت : شرکت مخابرات ایران با وجود مشکلات 
اقتصادی که در مسیر رشد به وجود آمد ، خوشبختانه ذره ای 
وقفه در ارائه ی خدمات و پروژ ه های توسعه ای ایجاد نشد.

سرپرست شرکت مخابرات ایران که در مجمع عادی 
شرکت های مخابرات استانی سخن می گفت ، به فعالیت 
شرکت در راستای سیاست های دولت و وزارت ارتباطات  
افزود: استراتژی شرکت  و فناوری اطلاعات اشاره کرد و 
مخابرات ایران در راستای تعامل و همگامی با سیاست های 
دولت تدوین شده است ، از این رو در آینده ای نزدیک ، 

شاهد همکاری های بیشتر خواهیم بود.
دهناد ، با تأکید بر لزوم تلاش روزافزون شرکت مخابرات 
ایران ، در بازار رقابت خاطرنشان کرد : اعطای  مجوز به 
شرکتهای FCP و وجود سایر اپراتورهای ارائه ی خدمات 
ارتباطات باعث شده است شرکت مخابرات ایران ، با تلاش 
بیشتر و استفاده از فناوری های نوین و ارائه ی خدمات با 

کیفیت ، در این بازار حضور داشته باشد .
وی وضعیت فعلی شرکت مخابرات ایران را حساس 
دانست و خطاب به مدیران عامل و معاونان شرکت های 
مخابرات استانی ، گفت : باید برای حفظ و توسعه ی شرکت 
در چنین شرایطی با تلاش شبانه روزی و هدفمند ، در 
مسیر تعالی قدم برداریم . سرپرست شرکت مخابرات ایران 
، تحول را لازمه ی ارتقای بهره وری در شرکت دانست و 
افزود : اکنون نیاز به یک تحول داریم ، تحولی که انگیزه 
ها را بالا ببرد ، عدالت نسبی در پرداخت ها ایجاد کند و با 
پررنگ شدن تلاش های کارکنان ، نوعی وحدت سازمانی  و 
یکپارچگی در شرکت ایجاد کند و این با بازنگری در بخش 

های مختلف شرکت فراهم می شود .
دهناد از اصلاح ساختار در شرکت مخابرات ایران سخن 

گفت و اظهار کرد : در گام نخست ، طرح تحول شرکت با 
موضوع اصلاح ساختار در دستور کار قرار گرفت و این اصلاح 
با هدف کاهش چشمگیر هزینه ها و چابک سازی سازمان 
پیاده سازی شد .وی همچنین بیان کرد : با یکپارچه سازی 
ساختار شرکت به سمت کاهش هزینه ها ، اصلاح فرایند 
تصمیم گیری ، چابک سازی ، عدالت سازمانی و تقویت 

انگیزش های شغلی ، خواهیم رفت .
سرپرست شرکت مخابرات ایران ، به توسعه در شرکت 
اشاره کرد و افزود : واگذاری 550 هزار تلفن ثابت ، دایری 
570 هزار پورت اینترنت پر سرعت ، واگذاری 4 میلیون 
و 700 هزار شماره تلفن همراه و حجم وسیعی از سرمایه 
گذاری های انجام شده در شرکت ، نشان دهنده ی اهمیت 

استراتژی این شرکت به توسعه می باشد .

 رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر 
قم گفت: با توجه به ناسازگاری اتوبوس های ایویکو با اقلیم 
قم این اتوبوس ها از خطوط اتوبوسرانی قم حذف می شوند. 

عباس ذاکریان ، با اشاره به اینکه اتوبوس های ایویکو از 
خطوط اتوبوسرانی قم حذف می شوند اظهارداشت: با توجه 
به بررسی های سازمان اتوبوسرانی و اظهارات شرکت هایی که 
این اتوبوس ها را داشتند مشخص شد این اتوبوس ها با اقلیم 
استان قم سازگار نیست و مسائلی برای آن ایجاد شده که 

هزینه نگهداری آن را بالا برده است.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر 
قم با بیان اینکه با توجه به درخواست مالکان مقرر شد در 
لایحه ای مسئله تعیین تکلیف شود افزود: هر کدام از این 

اتوبوس ها جداگانه کار شناسی رسمی و قیمت گذاری شد.
وی خاطر نشان کرد: طبق دستورالعمل مصوب هیئت 
وزیران که موقع واگذاری امر به بخش خصوصی هم مورد 
توجه قرار گرفته است مقرر شد باقیمانده تعهد پرداخته شده 
تا اتوبوس ها آزاد شود و راننده ها بتوانند آن ها را به شهرهای 
دیگر بفروشند و یا از میدان سرویس دهی خطوط خارج 

کنند. ذاکریان با بیان اینکه در   نهایت تمام اقدامات انجام شد 
و کمیسیون خدمات شهری تحقیقات را انجام داد تصریح 
کرد: مقرر شد در صورتی که باقیمانده تعهد را نقدی بپردازند 
با 35 درصد تخفیف و در صورت پرداخت غیر نقدی با 25 و 

15 درصد تخفیف اتوبوس ها آزاد شوند.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر 
قم با بیان اینکه این مصوبه صرفا برای این اتوبوس ها است و 
20 روز از زمانی که به آن ها اعلام می شود اعتبار دارد گفت: 
در صورتی که مالکان در این خصوص تصمیم نگیرند قابل 

تمدید نیست.
وی با اشاره به اینکه تعداد این اتوبوس های ایویکو 20 
عدد بوده است که بعضی از آن ها هنوز فعال هستند و برخی 
هم از کار افتاده اند گفت: این اتوبوس ها با آب و هوای قم 
ناسازگار نیست، آب و هوای قم دارای دمای بالای 35 درجه 
است که موتور این اتوبوس ها درجه حرارت بالا را تحمل 
نمی کند، این لایحه صرفا برای کمک به آن ها داده شد و 

قابل تمدید هم نیست.
ذاکریان با اشاره به اینکه در برخی خطوط اتوبوسرانی 

اختیار  در  عمدتا  اتوبسرانی  گفت:  ندارد  دهی  سرویس 
بخش خصوصی است و از طرف دیگر درآمد آن ها دارای 
اهمیت است، خطوطی که درآمدزایی کمتری دارد مورد 
بررسی قرار گرفته اما اینگونه نیست که خط اتوبوس در 
این خیابان ها حذف شود. وی با بیان اینکه 90 درصد از 
سطح شهر در طرح تحول خطوط اتوبوسرانی تحت پوشش 
قرار گرفته خاطر نشان کرد: خیابان هایی مانند هنرستان که 
در مسیرهای قبلی اتوبوسی ندارد، قرار است با خط مینی 

بوسرانی تحت پوشش قرار گیرد.
عضو شورای اسلامی شهر قم گفت: در گام بعدی خطوط 
در این بخش ها هم تکمیل می شود اما مینی بوس رانی نیاز 
به نظارت بیشتری دارد زیرا در صورت خروج آن ها از خط 

میزان نظارت بر آن ها کاهش می یابد.
وی اجرای گام دوم طرح تحول خطوط اتوبوسرانی قم را 
منوط به اتمام جلسات مربوط به بازنگری و تکمیل نواقص 
دانست و گفت: قرار بود این طرح به مدت دو ماه انجام شود 
و پس از آن نواقص مشاهده و در صدد رفع آن بر بیاییند که 

جلساتی در این خصوص در حال برگزاری است.

 دهناد سرپرست شرکت مخابرات ایران:

حمایت دولت از بخش خصوصی ، یک نیاز حاکمیتی است حوادث
رئیس پلیس فتا استان قم خبرداد: 

دستگیری عامل انتشار 
فایل های خصوصی 

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان از دستگیری فردی که در شبکه 
اجتماعی واتس آپ اقدام به انتشار فایل های خصوصی یکی از شهروندان 

کرده بود، خبر داد.

پلیس،  خبری  پایگاه  خبرنگار  با  گفتگو  در  موالی  علی  سرهنگ 
اظهارداشت:در پی شکایت فردی مبنی بر اینکه شخص ناشناسی در شبکه 
اجتماعی واتس آپ اقدام به انتشار فایل های خصوصی وی کرده که بلافاصله 
موضوع در دستور کار مأموران پلیس فتا استان قرار گرفت.به گفته رئیس 
پلیس فتا استان قم در ادامه ضمن تشکیل پرونده و با بررسی های اولیه 
پروفایل شاکی در واتس آپ و طی یکسری اقدامات فنی و تخصصی توسط 
کارشناسان این پلیس متهم شناسایی و با اخذ دستور از مقام قضائی استان 
دستگیر شد. سرهنگ موالی گفت:نامبرده در ابتدا منکر بزه انتسابی بود اما 
با دیدن ادله انکار ناپذیر به بزه انتسابی خود اعتراف کرد.رئیس پلیس فتا 
فرماندهی انتظامی استان قم گفت:متهم در نهایت به همراه پرونده متشکله 

جهت سیر مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

حادثه ای که  به خیر گذشت

سانحه برای اتوبوس حامل
 37 دانش آموز در اتوبان قم

رئیس پلیس راه استان از تکرار حادثه تصادف سال 92در آزاد راه"قم–
تهران"خبر داد و گفت: یک دستگاه اتوبوس پس از ترکیدگی لاستیک با 
37 مسافر دانش آموز با عبور از گارد وسط جاده به لاین روبه رو رفته اما 

خوشبختانه هیچ خودرویی در مسیر روبه رو با آن برخورد نکرده است. 
سرهنگ"اردشیر جمشیدی راد در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری 
پلیس، گفت: ساعت15:30دقیقه روز جمعه یک دستگاه اتوبوس حامل37 
مسافر دانش آموز که از " قزوین به قم" برای زیارت مراجعه می کرد در مسیر 
برگشت کیلومتر 36 آزادراه "قم-تهران" به علت ترکیدگی لاستیک جلو سمت 

چپ، کنترل وسیله نقلیه از عهده راننده خارج شد. 
وی ادامه داد: اتوبوس پس از برخورد با گارد وسط و یک تیر چراغ برق و 
عبور از این موانع به مسیر مخالف رفته و در لاین اضطراری متوقف شد که 
خوشبختانه هیچ خودرویی در مسیر روبه رو با آن برخورد نکرد و این حادثه 

به خیر گذشت. 
رئیس پلیس راه استان قم گفت: بی کیفیت بودن لاستیک که دارای آج 
بالای 70درصد و ساخت کشور چین بود از قسمت داخل آن دچار ترکیدگی 
و منجر به عدم کنترل وسیله نقلیه از سوی راننده شد. جمشیدی راد با تاکید 
بر اینکه رانندگان به هیچ عنوان نباید از لاستیک های بی کیفیت استفاده 
کنند، گفت: باید وارد کنندگان اینگونه لاستیک ها که با جان مردم بازی می 

کنند، پاسخگو باشند.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان  اعلام کرد:

کشف250کیلوگرم حشیش در قم
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامی استان از کشف 

حدود250کیلوگرم مواد مخدر از نوع حشیش در این استان خبر داد.

سرهنگ غلام عباس بُلفکه در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، 
اظهارداشت:صبح امروز مأموران مبارزه با موادمخدر استان قم با رصد اطلاعاتی 
و در عملیاتی مشترک با پلیس استان سمنان یک باند قاچاق مواد مخدر را 
شناسایی کردند.به گفته وی قاچاقچیان قصد داشتند محموله مواد مخدر را از 
استان های شرقی تحویل و از استان قم عبور کنند که در پوشش اطلاعاتی 
پلیس قم گرفتار شدند. سرهنگ بلفکه در تشریح این خبر افزود:پس از اطلاع 
از موضوع، بلافاصله4اکیپ از مأموران مبارزه با مواد مخدر به محل های مورد 
نظر اعزام و در محورهای ورودی استان قم مستقر شدند. رئیس پلیس مبارزه 
با مواد مخدر فرماندهی انتظامی استان گفت:در ادامه یک دستگاه پژو پارس و 
یک دستگاه پراید در این رابطه شناسایی و پس از متوقف کردن، مورد بازرسی 
قرار گرفتند.رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم افزود:در بازرسی 
از خودرو پژو پارس حدود250کیلوگرم حشیش در قالب270بسته کشف 

وهر4نفر قاچاقچی دستگیر شدند.

رئیس مرکز اورژانس قم عنوان کرد: 

یک فوتی  و409مصدوم حاصل 
تصادف های هفته گذشته قم 

رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: تصادف های 
هفته گذشته این استان، 409 مصدوم و یک فوتی برجا گذاشت. 

محمدرضا حسنی با اشاره به برخی حوادث رخ داده در هفته گذشته قم، 
افزود: ساعت 9:59 پنجشنبه 26 آذرماه جاری، واژگونی یک دستگاه وانت در 

جاده جعفریه موجب فوت راننده خودرو شد.
وی اضافه کرد: در حادثه واژگونی یک دستگاه پراید که ساعت 17:46جمعه 
27 آذرماه رخ داد، شش تن مجروح شدند که سه دستگاه آمبولانس جهت 
انتقال مصدومان به مراکز درمانی اعزام شد.وی گفت: در حادثه واژگونی یک 
دستگاه تریلی نیز که ساعت 6:31 دوشنبه 23 آذرماه جاری در کیلومتر 60 

جاده گرمسار رخ داد، دو تن، آقا 40 و 22 ساله مجروح شدند.
به گفته حسنی، با توجه به وخامت حال مصدومان، بالگرد اورژانس جهت 
انتقال آن ها به مرکز درمانی شهید بهشتی به پرواز درآمد. وی افزود :بالگرد 
اورژانس قم تاکنون با انجام 164 پرواز، 376 مصدوم و بیمار را به بیمارستان 
شهید بهشتی قم منتقل کرده است که 353 تن مربوط به حوادث رانندگی 
و مابقی نیز بیماران دارای مشکل های قلبی، تنفسی، سقوط از ارتفاع، برق 

گرفتگی، غرق شدگی، قطع عضو و زایمان بوده است.
 62 درصد مصدومان تصادف ها
 موتورسیکلت سواران هستند

وی در ادامه به آمار حوادث رخ داده و ماموریت های اورژانس اشاره و بیان 
کرد: از ساعت هفت صبح 21 آذرماه تا ساعت هفت صبح 28 آذرماه جاری، 
هفت هزار و 293 تماس با این مرکز برقرار و منجر به انجام یک هزار و 321 

ماموریت شد.
حسنی با بیان اینکه یک هزار و 158 ماموریت شهری و 163 ماموریت 
جاده ای بوده است، اضافه کرد: 353 ماموریت مربوط به تصادف ها بوده 
که 409 مصدوم برجا گذاشته است.رئیس مرکز اورژانس قم ادامه داد: 141 
مصدوم به صورت سرپایی و در محل حادثه درمان و 267 مصدوم نیز به مراکز 

درمانی منتقل شدند.
وی به حوادث مربوط به موتورسیکلت سواران اشاره کرد و گفت: 232 
ماموریت مربوط به موتورسواران بوده که حوادث مربوط به آنها 256 مصدوم 

برجا گذاشته است.
وی با بیان اینکه 62 درصد از کل مصدومان تصادف های هفته گذشته 
مربوط به موتورسواران بوده است، افزود: 94 مصدوم به صورت سرپایی و 162 

مصدوم با انتقال به بیمارستان درمان شدند. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: تالار مرکزی شهر از بهمن ماه با ظرفیت یک 
سالن 600 نفره، یک سالن 250 نفره و یک فضای باز برای تئاتر خیابانی و تعزیه افتتاح می شود.

حجت الاسلام عباس دانشی صبح دیروز در مراسم اختتامیه پنجمین جشنواره و مسابقه 
نمایشنامه خوانی استان قم که در تالار شهید آوینی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی برگزار 
شد، اظهار کرد: نمایش باید شاه بیت همه برنامه های اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
قم باشد. وی با تاکید بر اینکه در عرصه عمل، اساتید و چهره های برجسته نمایش باید وارد 
میدان شوند، تصریح کرد: پیشکسوتان که سال های متمادی خاک صحنه خورده اند باید برای 
بالا بردن ظرفیت هنر تئاتر استان قم تلاش کنند. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
قم با اشاره به اینکه ظرفیت های فراوانی در عرصه نمایش وجود دارد، تصریح کرد: در اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی وظیفه داریم که زمینه را برای رشد استعدادها فراهم کنیم. وی از 
اجرای دو نمایش »شام آخر« و » اروند خون« در تهران خبر داد و گفت: این نمایش ها استقبال 

بالایی را در تهران به دنبال داشت که مایه مباهات قم است، ولی این نمایش ها باید در قم نیز 
به اجرا برسد. دانشی با تاکید بر اینکه باید دست به دست هم بدهیم تا دوران کیفیت و رشد 
به هنر تئاتر قم بازگردد، تصریح کرد: »بانوی بی نشان«، » غریبه شام« و »مسافران کوفه« از 
نمایش هایی است که در گذشته در قم اجرا می شد و طرفداران فراوانی داشت، ولی در حال 
حاضر از آن نمایش ها خبری نیست. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم ادامه داد: 
علاقمند هستیم با تمام توان از ظرفیت های اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی برای حمایت از 
هنرمندان استان قم استفاده کنیم. وی همچنین از نقل مکان اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
به محل سابق خود خبر داد و تصریح کرد: محل کنونی اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی در اختیار 
انجمن های هنری استان قم قرار می گیرد. دانشی از افتتاح تالار مرکزی شهر تا بهمن ماه سال 
جاری خبر داد و خاطرنشان کرد: یک سالن 600 نفره، یک سالن 250 نفره و یک فضای باز 

برای تئاتر خیابانی و تعزیه از جمله مشخصات این مرکز است. 

دبیرکانون کارآفرینی استان قم با اشاره به اینکه 6 درصد تولید ناخالص ملی کشور به قم 
اختصاص دارد، گفت: بخش اعظم این سهم توسط اعضای کانون کارآفرینی تأمین می شود. 

حمیدرضا بیگدلی با اشاره به اینکه امسال 99 نفر جز کانون کارآفرینان قم هستند، اظهار 
داشت: کانون کارآفرینی سال به سال درحال عضوپذیری است و در کل کشور هم بالغ بر 
3 هزار نفر عضو دارد. دبیرکانون کارآفرینی استان قم با بیان اینکه تعدادی از کارآفرینان قم 
کارآفرینان ملی و کشوری هستند، افزود: کارآفرینان استان قم عرصه های مختلف از جمله 
بخش صنعت، کشاورزی و خدمات از کسانی هستند که بدنه این بخش ها را تشکیل داده و به 
پیش می برند. وی خاطرنشان کرد: از سال 87 دستورالعمل کانون های کارآفرینی رایزنی شد و 
بر این اساس کسانی که وارد این حوزه می شوند افرادی هستند که هم در حوزه خود صاحب 

سبک هستند و هم برترین های حوزه فعالیت خود هستند.
بیگدلی با اشاره به اینکه بزرگترین بخش انرژی و تبدیل و تهویه های مطبوع، تولید انرژی ها 
خورشیدی، تولیدکنندگان نوآور در حوزه صنعت همه از اعضای کانون کارآفرینی هستند، 
خاطرنشان کرد: بخش قابل توجهی از کسانی که تولید ناخالص ملی استان قم را تأمین 

می کنند اعضای کانون کارآفرینی هستند.
بیگدلی با اشاره به اینکه استان قم 6 درصد از تولید ناخالص ملی کشور را تأمین می کند، 

تصریح کرد: از طرف دیگرتعاملی با دانشگاه های استان قم صورت گرفته و به دنبال تشکیل 
کارگروه هایی در سطح استان هستیم که بتوانیم با کمک گروه معاونت هماهنگی صنعت و 

دانشگاه در دانشگاه های مختلف هیئت علمی جمع کنیم.
دبیرکانون کارآفرینی استان قم عنوان کرد: اعضای هیئت علمی کانون کارآفرینی در 
دانشگاه ها مانند یک پزشک که عوارض و نگرانی ها و بحث های پاراکلینیکی را کنارهم گذاشته 
و بهترین درمان را معرفی می کند، عارضه یابی کرده و بهترین روش و راهکار را در حوزه های 

کارآفرینی ارائه می دهند.
وی خاطرنشان کرد: دربخش صنعت برای مثال ارزیابی می شود که چه توانایی ها در تولید 
ذوب آهن در قم داریم و به چه دلیل با 100 ملیارد تومان سرمایه گذاری ذوب آهن استان 
خوابیده، مانع چیست، چقدر می توانسته در بهترین وضعیت اشتغال ایجاد کند و درواقع کانون 

کارآفرینی به دنبال این است که برای همه این سؤالات پاسخی را پیدا کند.
بیگدلی با بیان اینکه کانون کارآفرینی شروع به ثبت نام کارآفرینان حوزه صنعت، کشاورزی 
و خدمات از طریق سایت مرکزی وزارت کار کرد، تصریح کرد: این افراد به وسیله 17 داور 
مورد ارزیابی قرار گرفتند، برترین ها انتخاب شده و درهر دوره 9 کارآفرین برتراز هر سه حوزه 

صنعت، کشاورزی و خدمات، هر حوزه 3 نفر انتخاب شده و وارد مجموعه می شوند.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم:

تالار مرکزی شهر قم بهمن ماه افتتاح می شود

دبیرکانون کارآفرینی استان قم  اعلام کرد:

اختصاص6 درصد تولید ناخالص ملی کشور به قم 

اکنون  گفت:  قم  شهردار  مقام  قائم 
تکمیل پروژه هایی که در آینده نزدیک 
درآمدهای مناسبی را برای شهرداری به 
دنبال دارد در اولویت کار قرار می گیرد تا 
بتوانیم بخشی از بدهی ها را جبران کرده 
و رونق جدیدی را در پیشبرد پروژه های 

شهری شاهد باشیم.
بررسی  جلسه  در  معتمدی  ابراهیم 
وضعیت پروژه های عمرانی منطقه یک 
جلسات  سالن  در  که  قم  شهرداری 
منطقه  این  شهرداری  اداری  ساختمان 
وسیع  حجم  به  اشاره  با  شد،  برگزار 
تملک های موجود در محدوده شهرداری 
منطقه یک  اظهار کرد: اکنون برای تحقق 
این تملک ها نمی توان از ظرفیت محدود 
نقدینگی استفاده کرد به همین علت باید 
به دنبال راهکارهای مناسب تری در این 

زمینه باشیم.
وی از میزان بدهی شهرداری قم و 
راهکارهای پیشبرد پروژه های شهری یاد 
کرد و افزود: اکنون تکمیل پروژه هایی که 
در آینده نزدیک درآمدهای مناسبی را 
برای شهرداری به دنبال دارد در اولویت 
از  بخشی  بتوانیم  تا  می گیرد  قرار  کار 
بدهی های را جبران کرده و رونق جدیدی 
شاهد  شهری  پروژه های  پیشبرد  در  را 

باشیم.
قائم مقام شهردار قم با تاکید بر اینکه 
مسئولان بخش های مختلف شهرداری 
قم باید به دنبال افزایش درآمدها باشند 
تصریح کرد: در بخش تملک بخشی از 

پروژه های شهری باید از بودجه های سفر 
رهبر انقلاب اسلامی بیشترین استفاده را 

انجام کنیم.
اجرایی  دستگاه های  همکاری  وی 
پیشبرد  لازمه های  از  یکی  را  استان 
پروژه های شهری دانست و عنوان کرد: 
بین  همزبانی  و  همدلی  با  امیدواریم 
مسئولین استان بتوانیم سرعت پیشرفت 
پروژه ها را افزایش داده و شهر قم را از منظر 

شهری به وضعیت مناسب تری برسانیم.
 

 شهردار منطقه یک قم خبر داد:
اتمام پروژه های محتشم کاشانی و 

بیگدلی تا پایان سال 
این  در  نیز  قم  یک  منطقه  شهردار 
بلوارهای محتشم  پروژه  اتمام  از  جلسه 
پایان سال  تا  بیگدلی  و شهید  کاشانی 
جاری خبر داد و گفت: تملک پروژه سه 

تاکنون 50  سطحه شهدای 15 خرداد 
درصد پیشرفت داشته و تملک و آزادسازی 
تقاطع بلوار عماریاسر و بزرگراه امام علی)ع( 

انجام شده است.
تکمیل  اصفهانیان مقدم  مهدی 
و  زمان  کم ترین  در  شهری  پروژه های 
اولویت های  از  را  کیفیت  بیشترین  با 
اظهار  و  دانست  منطقه  این  شهرداری 
کرد: با توجه به وجود تملک های گسترده 
در محدوده پروژه های شهری شهروندان 
مسئولان  با  را  مشارکت  بیشترین  باید 
شهرداری داشته باشند تا بتوانیم برنامه 
عملیاتی پروژه ها را بدون هیچ توقفی به 

پایان برسانیم.
تملکی  پروژه  اینکه 19  بیان  با  وی 
شهرداری  شهری  توسعه  برنامه های  در 
منطقه یک قم مورد بررسی قرار گرفته 
پروژه های  درصد   77 کرد:  اضافه  است 

عمران شهری منطقه یک به این پروژه ها 
اختصاص دارد که برای اتمام آن ها نیازمند 
اعتباری بالغ بر 60 میلیارد تومان هستیم و 
تاکنون در این راستا اقدامات مناسبی انجام 

شده است.
وضعیت  به  قم  یک  منطقه  شهردار 
پروژه بلوار محتشم کاشانی اشاره نمود و 
گفت: تاکنون فاز یک این بلوار به اتمام 
رسیده و اقدامات زیرسازی، جدول گذاری 
و آسفالت آن انجام شده است و امیدواریم 
فاز دوم آن را نیز پایان سال جاری تکمیل 

نمائیم.
وی از تکمیل بلوار بیگدلی تا پایان سال 
جاری خبر داد و عنوان کرد: تملک پروژه 
سه سطحه شهدای 15 خرداد تاکنون 50 
درصد پیشرفت داشته و تملک و آزادسازی 
تقاطع بلوار عماریاسر و بزرگراه امام علی)ع( 
از  پیگیری  با  امیدواریم  که  شده  انجام 
دستگاه های استانی مشکل بخشی از این 
پروژه که خارج از محدوده است را برطرف 

کنیم.
کرد:  نشان  خاطر  اصفهانیان مقدم 
تملک های 55 متری حکیم و انتهای بلوار 
پیامبر اعظم)ص( با محوریت شهرداری 
منطقه یک قم در دستور کار قرار گرفته 

است.
وی از تملک ها و تاسیسات به عنوان 
مشکلات اصلی پروژه های شهری یاد کرد 
و افزود: برای رفع معضل نبود نقدینگی در 
پروژه های تملکی از راهکارهای غیر نقدی 

با کسب رضایت مردم استفاده می کنیم.

قائم مقام شهردار قم :

تکمیل پروژه های درآمدزا  در اولویت قرارمی گیرد

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم :

اتوبوس های ایویکو از ناوگان حمل ونقل عمومی قم حذف می شود 

مدیرکل بهزیستی استان قم: 

شهرداری ها متولی احداث مرکز نگهداری 
متکدیان هستند

 مدیرکل بهزیستی استان قم گفت :براساس مصوبه هشتاد و دومین جلسه شورای عالی اداری تأمین 
محل و امکانات و تجهیزات اولیه مورد نیاز اردوگاه متکدیان وهمچین شناسایی ، جمع آوری و تحویل افراد 

موضوع این مصوبه به مجتمع اردوگاهی برعهده شهرداریهاست.
 دکتر رضا سلیقه اظهارداشت :طبق مفاد همین مصوبه در صورت احداث مرکز نگهداری و ساماندهی 
متکدیان از طرف شهرداری، بهزیستی موظف به معرفی نماینده خود که همان مددکار است می باشد . و 
طبق ماده 6 این مصوبه بعد از ساماندهی و تفکیك افراد در اردوگاه ، سازمان بهزیستی موظف است افراد بی 
سرپرست، ناتوان و معلول و سالمندان نیازمند را در مراکز خود تحویل بگیرد و در اماکن مناسب نگهداری 
نماید و تحت آموزش قرار دهد. همچنین پوششهای حمایتی لازم را تا ایجاد شرایط و زمینه مناسب برای 

بازگشت به زندگی عادی ایجاد نماید.
دکتر سلیقه افزود : متاسفانه از بین چندین دستگاه ذکر شده در این مصوبه جز دو سه دستگاه سایر 
ادارات از وظایف قانونی خود شانه خالی کرده و فرافکنی می کنند. بهزیستی قم به جهت حفظ ظاهر شهر 
مقدس قم از سنوات قبل فراتر از وظایف قانونی خود در این زمینه همکاری و فعالیت نموده است و بدون 
حتی یك ریال کمك از طرف سایر دستگاهها از اعتبارات خود و نیروی انسانی موجود به خدمت در امر 

ساماندهی متکدیان ، کودکان خیابانی و آسیب دیدگان اجتماعی پرداخته است .
مدیر کل بهزیستی استان با اشاره به  مصاحبه مدیر کل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم 
که اظهار داشته اند وضعیت قم در این زمینه نسبت به سایر کلانشهرها بهتر است افزود : صددر صد این 
مطلب درست است باید پرسید بهبود نسبی وضعیت به چه علتی است ؟ این بهبود نسبی به علت خدمات 
مطلوب بهزیستی است . درهیچ کلانشهری در کشور جز قم بهزیستی اینگونه فعالیت نداشته و ندارد .  
مدیر کل بهزیستی استان قم ضمن تشکر از کلیه دستگاهها که خود را مسئول می دانند  وهمکاری می 
کنند ،از کلیه دستگاه های ذی ربط  عم از دادگستری ، نیروی انتظامی، کمیته امداد امام خمینی )ره( ، 
صداوسیما ، اداره کل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی ، فنی و حرفه ای ، فرمانداری و سازمان مدیریت و برنامه 
ریزی  و شهرداری  و.....درخواست کرد با مراجعه مجدد به قانون و عمل به وظایف تعیین شده با توجه به 

فصل سرما و بی خانمانی افراد بلامکان نسبت به ارائه خدمات جامع تر اقدام نمایند. 
 وی در پایان ضمن تشکر از معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم در رابطه با بحث تکدی گری در 
استان  گفت. طبق این مصوبه مسولیت پیگیری، ایجاد هماهنگی ونظارت بر اجرای این کار در استانها 

 ـامنیتی استاندارمی باشد.  برعهده  معاون سیاسی 


